
Kaji akta rumah ibadat dilulus PBT
Kuala Lumpur: Kementerian
Perumahan dan Kerajaan
Tempatan (KPKT) sedang me-
rangka satu akta atau undang-
undang kecil untuk memas-
tikan rumah ibadat yang ingin
dibina mendapat kelulusan
daripada pihak berkuasa tem-
patan (PBT) terlebih dahulu.
Menterinya, Zuraida Kamaru-

ddin, berkata kementeriannya
juga akan menjalankan satu
‘pembersihan’ dari segi pendaf-
taran rumah ibadat dan kedu-
dukan ia dibina, sama ada di
tanah yang mendapat kebena-
ran atau tidak.
Katanya, tindakan akan diam-

bildanpengurusanrumahibadat
terbabit akandinasihatkanuntuk
keluar dari sesuatu kawasan jika
ia tidak dibina mengikut prose-
dur yang ditetapkan.

“Jadi, pihak pengurusan ru-
mah ibadat seharusnya mene-
liti danmengikut prosedur yang
betul sebelum berlaku kejadian
yang tidak diingini pada kemu-
dian hari.
“Buat masa ini, saya tidak

mempunyai anggaran jumlah
rumah ibadat tidak berdaftar,
tetapi apa yang saya tahu ke-
rajaan Selangor sebelum ini
pernah menetapkan satu garis
panduan rumah ibadat harus
didaftarkan melalui PBT dan
tindakan tegas diambil jika ia
dijalankan tanpa kebenaran,”
katanya.
Beliau berkata demikian se-

lepas merasmikan Mesyuarat
Agung Tahunan Ke-25 Dewan
Perdagangan Islam Malaysia
(DPIM), dekat sini, semalam.

Sementara itu, GERAKAN

berpendirian Kuil Sri Maha Ma-
riamman Seafield USJ 25, di
Subang Jaya, tidak wajar dipin-
dahkan kerana ia boleh diang-
gap sebagai tapak warisan ne-
gara berikutan sudah wujud le-
bih 140 tahun.

Penyelesaian segera
Berikutan itu, Presidennya, Da-
tuk Dominic Lau, meminta Ke-
rajaan Pakatan Harapan (PH)
dan Selangor mencari jalan pe-
nyelesaian segera bagi memas-
tikan kuil itu kekal di sana.
“Kita berharap kerajaan Se-

langormemberi tapak tanah itu
kepada pengurusan kuil.
“Jika tidak, kita akan cuba

bantu pihak kuil mencari jalan
mengutip dana bagi menebus
tanah ini daripada pemilik-
nya,” katanya ketika melawat

kuil itu, semalam.
Kehadiran Lau dan beberapa

ahli GERAKAN lain di situ, di-
sambut wakil pengurusan kuil
berkenaan, diketuai penaung-
nya, M Nagaraju.
Selain itu, katanya, cara pe-

nyelesaian terbaik adalah de-
ngan membenarkan pemba-
ngunan berjalan di sekeliling
tapak kuil tanpa perlu memin-
dahkan kuil itu ke lokasi lain
seperti yang dilakukan di pusat
beli-belah Mid Valley di ibu ne-
gara.
Beliau berkata, kerajaan per-

lu membuat satu undang-un-
dang khas untuk melindungi
sebarang premis berusia lebih
100 tahun sebagai tapak wa-
risan kerana ia menyumbang
kepada sejarah pembangunan
negara.
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Tangkapan
meningkat
58 orang dalam
Ops Seafield
Subang Jaya: Seramai 58 individu terdiri
daripada 38 Melayu, 18 India dan dua Cina
sudah ditahan polis menerusi Ops Seafield
susulan rusuhan di Kuil Seri Maha Ma-
riamman, USJ 25 di sini, sejak Isnin lalu.
Menteri DalamNegeri, Tan Sri Muhyiddin

Yassin, berkata polis kini sedang mengesan
beberapa lagi individu lain yang masih be-
bas berhubung insiden itu.
“Lebih 5,000 aduan (laporan polis) di-

terima di seluruh negara dengan lebih 1,800
aduan diterima di Selangor dan selebihnya
di Johor dan beberapa negeri lain.
“Semua aduan diambil perhatian oleh

polis termasuk (10) tangkapan terbaru,” ka-
tanya pada sidang media di Kuil Seri Maha
Mariamman, semalam.
Katanya, pihak polis termasuk daripada

Pasukan Simpanan Persekutuan (FRU) juga
meneruskan kawalan 24 jam di kuil ber-
kenaan hingga keadaan pulih.
Mengulas mengenai tangkapan ke atas

individu yangmengeluarkankenyataanber-
baur hasutan susulan insiden itu, Muh-
yiddin menegaskan perbuatan itu amat sa-
lah di sisi undang-undang.
“Sebab itu kita tarik semula moratorium

(sekatan) untuk undang-undang (termasuk
Akta Hasutan 1948) yang menjaga kese-
lamatan kita. Ini sebagai satu peringatan,”
katanya.

Seorang saksi tampil bantu siasatan
Sementara itu, katanya, polis masih me-
neruskan siasatan berhubung insiden yang
menyebabkan anggota Unit Bantuan Per-
khidmatan Kecemasan (EMRS) Balai Bomba
dan Penyelamat (BBP) Subang Jaya, Mu-
hammad Adib Mohd Kassim yang parah
dipukul.
Menurut beliau, seorang saksi sudah tam-

pil untuk membantu siasatan tetapi polis
belummendapatmaklumat yang terperinci
berhubung pihak yang terbabit dalam ke-
jadian itu.
Ketika diminta mengulas mengenai tin-

dakan terhadapMenteri di Jabatan Perdana
Menteri, P Waytha Moorthy yang didakwa
menyalahkan pihak polis dalam insiden
rusuhan itu, Muhyiddin berkata, tindakan
terserah kepada polis.
“Sekiranyaadaasasuntukmenahanbeliau,

tidak kira siapa pun dia, ...menteri ke, orang
biasa ke, saya tak payah keluar arahan.
“Kalau dia sudah keluar kenyataan kita

tengoklah apa yang disebut, kenyataan itu
betul tak betul, berbaur perkauman ke,
hasutan ke,macam-macamundang-undang
yang ada maka pihak polis boleh bertindak
mengikut keperluan,” katanya.

5,000 ADUAN
diterima di seluruh
negara
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PERBALAHAN DI TAPAK KUIL

Empat kertas siasatan dibuka
bawah Akta Hasutan 1948
Polis terima

4 laporan kesan
penularan
berita
di media sosial
Oleh Iskandar Shah
Mohamed dan
Nor Azizah Mokhtar
cnews@nstp.com.my

Shah Alam

Polis sudah membuka
empat kertas siasatan
mengikut Akta Hasutan

1948 berhubung insiden rusu-
han di Kuil Sri Maha Mariam-
man, USJ 25, Subang Jaya.
Ketua Polis Selangor, Datuk

Mazlan Mansor, berkata pihak-
nya menerima empat laporan
yang mendapat kesan akibat
penularan berita dalammedia
sosial berkaitan kejadian itu.
“Keempat-empat kes itu su-

dah dibuka kertas siasatan ba-
wah Akta Hasutan 1948.
“Ia termasuk tangkapan ke

atas ‘Papa Gomo’ (Wan Mu-
hammad Azri Wan Deris) oleh
Ibu Pejabat Polis Daerah (IPD)
Sepang,” katanya dalam satu

kenyataan.
Beliau berkata, tindakan te-

gas akan diambil terhadap ma-
na-mana pihak yang berniat ja-
hat dan cuba memecah-belah-
kan perpaduan rakyat pelbagai
kaum di negara ini.
“Laporan polis akan dibuat

dan seterusnya siasatan lanjut
dijalankan terhadap mereka
yang terbabit,” katanya.
Jumaat lalu, Ketua Polis Ne-

gara, Tan Sri Mohamad Fuzi
Harun, mengesahkan penaha-
nan pengendali blog, Papa Go-
mo, berikutan kenyataannya
yang didakwa berbaur hasu-
tan.

Sentimen perkauman
Mohamad Fuzi dilaporkan ber-
kata, penahanan itu bagi mem-
bolehkan siasatan dibuat mem-
babitkan satu video dikeluar-
kanWanMuhammad Azri yang
didakwa cuba menaikkan sen-
timen orang ramai berkaitan
isu perkauman.
Dalam kejadian kira-kira jam

2 pagi 26 November lalu, pu-
luhan individu merusuh di ka-
wasan tapak kuil berkenaan se-
belum tercetus pergaduhan.
Siasatan awal polis menda-

pati 50 lelaki berada di dalam
kawasan kuil, manakala sebi-
langan individu lain berada di
luar pagar, dan mereka saling

mencaci serta mencabar.
Polis turut merampas dua pe-

dang, dua kayu dan paip getah
manakala kuil terbabit dilapor-
kan mengalami kerosakan aki-
bat insiden berkenaan, malah
sebanyak23kenderaanmusnah
dibakar.
Seorang anggota bomba, Mu-

hammadAdibMohdKassim, 24,
parah dengan tulang rusuk pa-
tah dan beberapa kecederaan
dalaman, disyaki dibelasah
kumpulan perusuh ketika ber-
ada di lokasi bersama pasukan-
nya untuk memadam api ken-
deraan dibakar.
Sementara itu di Subang Jaya,

tinjauan NSTP mendapati ak-
tiviti di kuil terbabit berjalan
seperti biasa dalam suasana te-
nang walaupun masih dikawal
ketat polis, semalam.
Satu majlis perkahwinan tu-

rut dilihat berlangsung di kuil
itu bermula kira-kira jam 8 pagi
dengan dihadiri lebih 100 te-
tamu.
Selain itu, orang ramai masih

dibenarkan dan bebas ke kuil
berkenaan untuk upacara ke-
agamaan mereka.
Lebih 500 pegawai dan ang-

gota polis, termasuk anggota pa-
sukan Pasukan Simpanan Per-
sekutuan (FRU) bertugas me-
ngawal di situ serta kawasan
sekitar.

Tindakan tegas
akan diambil
terhadap
mana-mana pihak
yang berniat
jahat dan cuba
memecah-belahkan
perpaduan rakyat
pelbagai kaum
di negara ini”

Mazlan Mansor,
Ketua Polis Selangor
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Subang Jaya:Kutipan danauntukmembeli
tanah yang menempatkan Kuil Sri Maha
Mariamman Seafields USJ 25, di sini, sudah
mencecah RM2 juta dalam tempoh dua
hari dilancarkan.
Perkara itu didedahkan oleh ahli per-

niagaan, yang juga Pengerusi Eksekutif Ber-
jaya Group, Tan Sri Vincent Tan, ketika hadir
melawat kuil berkenaan, semalam.
Beliau, cadangan kutipan dana itu adalah

sebahagian daripada usahanya untukmeng-
akhiri kemelut yang tercetus susulan arahan
perpindahan kuil itu ke lokasi lain.
“Kutipan dana ini dicadangkan sendiri

oleh saya semalam (kelmarin) bagi membeli
tapak kuil itu daripada pemiliknya.
“Saya sumbangkan RM500,000, selain be-

berapa individu lain yang turut beri sum-
bangan bagi membantu usaha murni ini,”
katanya kepada pemberita.
Yang hadir sama, Menteri Air, Tanah dan

Sumber Asli, Dr A Xavier Jayakumar.
Tan berkata, beliau secara peribadi me-

ngenali Ketua Pegawai Eksekutif Ayala Co-
rporation, syarikat yang memiliki tanah itu,
yang disifatkannya sebagai seorang yang
dermawan dan dihormati.

Kutipan dana
beli tanah
kawasan kuil
cecah RM2 juta

Cari jalan penyelesaian
“Saya akanmengadakan pertemuan dengan
beliau dan yakin dapat memujuknya ber-
hubung perkara itu, seterusnya menyela-
matkan tapak kuil yang sudah berusia lebih
140 tahun ini,” katanya.
Difahamkan, Ayala Corporation mempu-

nyai 66.25 peratus pegangan saham dalam
syarikathartanah tempatanMCTBhd (MCT),
yang diambil alih pada awal tahun ini oleh
konglomerat multinasional terbabit.
Sementara itu, Dr Xavier berkata, pihak-

nya mahu semua yang menandatangi peng-
hakiman persetujuan kembali ke meja run-
dingan supaya satu jalan penyelesaian dapat
dicari.
“Jika Tan Sri Vincent Tan berjayamembeli

tanah ini, kerajaan negeri dan kementerian
akan memberi kerjasama dalam pelan dan
pengezonan tanah ini,” katanya.
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CADANGAN MENTERI

Ms.20

TANAH WAKAF
BINA RUMAH
RAKYAT SUSAH
Mufti tegaskan cadangan perlu dilaksanakan
berhati-hati, boleh guna untuk tujuan lain jika
diwakaf secara umum, namun pemegang amanah
berdosa andai ia diwakaf bagi tujuan khusus bina
surau, masjid atau perkuburan

Kementerian kenal pasti tanah wakaf
Kerajaan

negeri
diwajibkan beri
kawasan untuk
bina rumah
mampu milik

PROJEK PERUMAHAN B40

Kuala Lumpur: Kementerian Pe-
rumahan dan Kerajaan Tempatan
akan mengenal pasti tanah wakaf
di negara ini untuk dibangunkan
dengan projek perumahan bagi
golongan berpendapatan 40 pe-
ratus terendah (B40).

Menterinya, Zuraida Kamaru-
ddin, berkata pihaknya turut me-
wajibkan kerajaan negeri tampil
memberikan tanah kepada KPKT
bagi tujuan sama.
Pada masa sama, katanya, ru-

mah mampu milik yang dibina
diwajibkan mempunyai keluasan
sekurang-kurangnya 900 kaki per-
segi dan memiliki kemudahan se-
perti riadah dan surau.

Beliau berkata, ketika ini, keba-
nyakan golongan B40 mempunyai
isi rumah antara lima orang dan
enam orang, menetap di dalam
rumah bersaiz 650 kaki persegi.

Rumah selesa
“Mereka sepatutnya diberikan ru-
mah yang selesa sesuai untuk di-
diami dan boleh dianggap sebagai
tempat sekeluarga berteduh,” ka-
tanya.
Beliau memberitahu media demi-

kian selepas merasmikan mesyuarat
Agung Tahunan Dewan Perdaga-
ngan IslamMalaysia (DPIM) Ke-25, di
sini, semalam.
Zuraida yang juga Ahli Parlimen

Ampang berkata, jika projek peru-
mahan berkenaan diberikan oleh
negeri, kos pembinaan akan lebih
rendah dan mampu dimiliki go-
longan B40, begitu juga kos utiliti.
Dalam perkembangan lain, be-

liau mencadangkan ahli DPIM
mempelopori bidang perniagaan
pelancongan Islam yang kini se-
makin mendapat perhatian ra-
mai.
“Islam mempunyai komuniti di

seluruh dunia, jadi ia adalah pe-
luang yang besar untuk DPIM me-
nerokai segmen ini. Kalau kita kata
Malaysia ada 30 juta penduduk dan
56 peratus adalah masyarakat Me-
layu-Islam, di luar sana, bilangan-

nya lebih besar,” katanya.
“Jika pelancong Islam pergi ke

China, mereka ingin mencuba
makanan orang Cina atau jika
mereka ke Itali, mereka ingin
mencuba makanan Itali, tetapi ia
harus halal dan inilah pasaran
yang harus kita terajui,” kata-
nya.
Terdahulu, beliau menyaksikan

majlis menandatangani perjanjian
persefahaman (MoU) antara DPIM
Selangor dengan Malaysia North-
west China Chamber of Commerce
dan Arahmas Damai Travel &
Tours Sdn Bhd bersama Signchina
International Travel Admin.

BERNAMA
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SUSULAN RUSUHAN KUIL F

KABINET TARIK BALIK
SEKATAN SEMENTARA
SOSMA, POTA, POCA DAN
AKTA HASUTAN Ms.4, 5

Muhyiddin diiringi Noor Rashid (tiga dari kanan) dan Mazlan (kanan) berbincang sesuatu
dengan anggota polis ketika melawat kawasan Kuil Sri Maha Mariamman, Seafield USJ 25, semalam.

Moratorium akta sedang
dalam kajian ditarik balik

Keputusan
untuk kekalkan
keamanan
berikutan kes
rusuhan di Kuil
Seri Maha
Mariamman

[FOTO BERNAMA]

Oleh Nor Azizah Mokhtar
cnews@nstp.com.my

Subang Jaya

Kerajaan menarik balik
moratorium terhadap
akta yang sedang dalam

kajian, sekali gusmemberi kua-
sa sepenuhnya kepada polis
untuk menguatkuasakannya.
Menteri Dalam Negeri, Tan

Sri Muhyiddin Yassin berkata,
keputusan Kabinet pada Juma-
at lalu itu adalah untuk me-
ngekalkan keamanan beriku-
tan kejadian rusuhan di Kuil
Seri Maha Mariamman Seafield
USJ 25, pada Isnin lalu.
Beliau berkata perkara itu di-

usulkan sendiri oleh beliau dan
Menteri Komunikasi dan Multi-
media, Gobind Singh Deo, da-
lam mesyuarat Kabinet itu.
“Moratorium sebelum ini

membabitkan Akta Kesalahan
Keselamatan (Langkah-Lang-
kah Khas) 2012 (SOSMA), Akta
Pencegahan Keganasan 2015
(POTA), Akta Pencegahan Jena-
yah 1959 (POCA) dan Akta Ha-
sutan 1948.
“Ini juga termasuk beberapa

undang-undang mengikut Akta
Komunikasi dan Multimedia

1998. Jemaahmenteri bersetuju
tarik semula moratorium se-
mua undang-undang berkena-
an Jumaat lalu,” katanya pada
sidang media ketika melawat
Kuil Seri Maha Mariamman Se-
afield, semalam.
Yang hadir sama, Timbalan

KetuaPolisNegara, TanSriNoor
Rashid Ibrahim dan Ketua Polis
Selangor, Datuk Mazlan Man-
sor.
Muhyiddin berkata, morato-

rium sedia ada menyekat pihak
berkuasa dan keselamatan da-
ripada melaksanakan undang-
undang berkenaan kerana ia
dalamproses dikaji semula atau
dihapuskan.

Polis dibenar bertindak
“Bagaimanapun, dalam keada-
an semasa dengan apa yang
sedang dan sudah berlaku se-
karang, terutama berkaitan de-
ngan kes kuil ini, Kabinet ber-
setuju membenarkan polis ber-
tindak berdasarkan undang-
undang sedia ada.
“Kita ada instrumen un-

dang-undang yang cukup ber-

kesan dan pihak polis memer-
lukan satu panduanuntukme-
reka melaksanakan tugas
menjaga keamanan dan kese-
lamatan awam,” katanya.
Muhyiddin berkata jika un-

dang-undang itu berada dalam
status moratorium, polis ter-
paksa mengambil tindakan
yang terlalu berhati-hati sehing-
ga menampakkan polis tiada
kuasa dan boleh mendorong
pihak tidak bertanggung jawab
mengambil kesempatan.

Tuduhan palsu
Dalam perkembangan lain,

Muhyiddin kecewa dengan tu-
duhan palsu dilemparkan pi-
hak tertentu di India menga-
takan kerajaan bertindak ganas
dan tidak berperikemanusiaan
ketikamenangani kekacauan di
Kuil Seri Maha Mariamman.
“Ini termasuk kenyataan me-

dia di sana (India) menuduh
pihak kita diMalaysia bertindak
secara ganas, tidak berperike-
manusiaan, membunuh dan
menyembelih orang.
“Ia adalah satu laporan bo-

hong, saya mahu tegaskan ia
laporan yang palsu, laporan
yang tidak tepat,” katanya.
Beliau berkata satu memo-

randum berhubung insiden itu
yang dihantar kepada wakil ke-
dutaan Malaysia di Chennai, In-
dia, juga wajar ditolak sebagai
menunjukkan bantahan kera-
jaan Malaysia.
“Ini memberi gambaran bu-

ruk kepada imej Malaysia, me-
reka tiada hak untuk mencam-
puri urusan dalam negara kita,
lebih-lebih lagi kerana mereka
berbohong.
“Perkara disiarkan media di

sana (India) sudah menjadi
viral dan kalau rakyat terpe-
ngaruh, ini akan memburuk-
kan keadaan dalamnegara kita.
Jadi kita bantah sekeras-keras-
nya apa yang dilaporkan media
di India,” tegasnya.
Wisma Putra dalam kenyata-

an, semalammemaklumkan pi-
hak Konsulat JeneralMalaysia di
Chennai, India menerima me-
morandum daripada Presiden
Parti Rakyat Hindu (Hindu Ma-
akal Katchi), Arjun Sampth.

PERBALAHAN DI TAPAK KUIL
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Tiga projek rumah untuk B40

KAJANG - Pemerbadanan 
Menteri Besar (MBI) Selangor 
dijangka akan memulakan 
tiga projek pendemokrasian 
Rumah Selangorku, Rumah 
Idaman Rakyat Selangor 
tahun depan dan dijangka 
siap dalam tempoh tiga 
tahun.

Ketua Pegawai Ope-
rasinya,   Soffan Affendi 
Aminudin berkata, tiga projek 
itu membabitkan 5,000 unit 
di Bangi Lama (1,100 unit) 
Sungai Sering Hulu Klang 
(2,500 unit) dan Paya Jaras 
(1,400 unit).

Beliau berkata, MBI 
menetapkan spesifikasi yang 
berinovasi untuk projek itu 

dan membabitkan ciri rumah 
seluas kira-kira 93 meter 
persegi serta dua parkir kereta 
berbumbung.

“Unit rumah ini turut 
dilengkapi perabot seperti 
kabinet dapur dan kabinet 
bilik tidur, pemanas air dan 
penghawa dingin di setiap 
bilik tidur,” katanya.

Menurutnya, usaha itu 
turut mendapat kerjasama 
sebuah bank yang akan 
membiayai pembeli rumah 
tersebut.

“Bank itu bersetuju 
menggunakan kaedah Rent-
To-Own (RTO) pada harga 
asal ketika mula menduduki 
rumah berkenaan,” katanya 

ketika diitemui dalam 
lawatan kerja ke rumah 
contoh Rumah Idaman 
Rakyat Selangor di Pangsapuri 
impian, Taman Putra Impian, 
di sini, semalam.

Turut hadir Exco 
Perumahan dan Kehidupan 
Bandar, Haniza Talha. 

Sementara itu Haniza 
memuji usaha MBI yang akan 
memberi pulangan baik 
kepada pembeli B40 kerana 
menyediakan lebih 
keistimewaan untuk mereka.

“Saya melihat keisti-
mewaan yang ditawarkan ini 
berbeza dengan rumah 
mampu milik yang ada di 
pasaran,” katanya.

Haniza mendengar penjelasan daripada Soffan Affendi ketika lawatan ke rumah contoh, semalam. 

Headline Tiga projek rumah untuk B40
MediaTitle Sinar Harian
Date 03 Dec 2018 Color Full Color
Section Selangor & KL Circulation 160,000
Page No 24 Readership 509,000
Language Malay ArticleSize 226 cm²
Journalist N/A AdValue RM 3,855
Frequency Daily PR Value RM 11,565



K eselamatan kira-kira 60 kelu-
arga di dua blok Pangsapuri 
Taman Teluk Gedung Indah, 

di sini, terancam akibat kejadian 
mendapan tanah di kawasan itu.

Masalah yang dikatakan 
berlaku kira-kira 10 tahun lalu itu 
semakin serius sejak dua tahun 
kebelakangan ini.

Seorang penduduk, M 
Devendran, 29, berkata, dinding 
rumahnya retak dan dia terpaksa 
menampal simen bagi mengelak 
keadaan lebih teruk.

Bagaimanapun katanya, simen 
itu turut mengalami rekahan.

Devendran yang sudah 17 
tahun menghuni pangsapuri itu 
mendakwa pernah mengadu 
kepada pemaju tetapi tiada 
sebarang perubahan berlaku.

“Mereka ada datang, tengok 
dan ambil gambar keadaan flat ini 
tapi hingga hari ini tiada 
perubahan,” katanya ketika 
ditemui di flat itu, semalam.

Terpaksa bergadai nyawa
Seorang lagi penduduk, N Anje-

ladevi, 56, berkata, mereka terpaksa 
bergadai nyawa tinggal di pangsa-

Haniza dan Azmizam (tiga, kiri) mendengar luahan salah seorang penduduk mengenai masalah berlaku di pangsapuri terbabit.

Masalah mendapan 
tanah semakin serius, 
rayu pihak berwajib 

ambil tindakan 
segera

AZIE YAHAYA

PELABUHAN KLANG

Keselamatan penduduk terancam

Marimala menunjukkan dinding dan siling bilik yang rosak 
akibat aliran air dari  tingkat atas.

Haniza bersama Azmizam melihat mendapan di kawasan  blok pangsapuri yang didakwa semakin serius 
dan membahayakan penduduk.

ANJELADEVIDEVENDRANNORHAYATI

puri itu walaupun banyak masalah.
“Kami bukan orang kaya, kerja 

pun cukup makan saja. Macam 
mana nak pindah atau cari rumah 
lain. Ini saja rumah yang kami ada. 
Nak tak nak, kami terpaksa tinggal 
di sini walaupun terpaksa bergadai 
nyawa,” katanya.

Dia yang tinggal di Blok A pang-
sapuri itu berkata, rumahnya turut 
mengalami keadaan sama  apabila 
dinding retak.

Menurutnya, dia pernah meng-
alami patah kaki kerana tergelincir 
akibat air dari rumah atas mengalir 
ke dalam rumahnya. 

“Bumbung pangsapuri ini juga 
dah tercabut akibat ribut dan sampai 
sekarang tak dibaiki. Saya harap sa-
ngat ada pihak datang bantu kami,” 
katanya.

Sementara itu, Norhayati Mohd 
Nor, 51, mendakwa ramai penghuni 
berpindah kerana bimbang kesela-
matan mereka.

Bagaimanapun katanya, peng-

huni lain terpaksa bertahan walau-
pun keadaan tidak selamat kerana 
itu sahaja kediaman mereka.

Katanya, kawasan berkenaan 
bukan sahaja membabitkan men-
dapat tanah tetapi kes demam deng-
gi kerana banyak rumah kosong di 
tingkat atas selain bumbungnya 
tercabut akibat ribut.

Seorang lagi penghuni, M Ma-
nimala, 51, pula berkata, walaupun 
bimbang keselamatan diri namun 
dia sekeluarga masih setia menghu-

ni pengsapuri itu.
Menurutnya, dia mengeluarkan 

kos kira-kira RM15,000 untuk mem-
baiki siling, dinding serta pendawai-
an elektrik yang rosak.

 “Kalau nak jual pun, tiada siapa 
nak beli. Jadi nak tak nak, terpaksa 
juga duduk di sini,” katanya.

Exco akan bantu
Sementara itu, Pengerusi Jawat-

ankuasa Tetap Perumahan dan 
Kehidupan Bandar, Haniza Talha 

mengakui  berlaku mendapan di 
pangsapuri berkenaan.

“Tapak pangsapuri ini adalah 
bekas paya dan ada risiko. Pihak ke-
juruteraan perlu buat siasatan untuk 
��������	��
������������������
ini selamat atau tidak,” katanya se-
lepas lawatan, semalam.

Hadir sama, Adun Pelabuhan 
Klang, Azmizam Zaman Huri.

Justeru, beliau berjanji akan 
membincangkan perkara itu pada 
Mesyuarat Exco bagi mencari pe-
nyelesaian.

Saya juga syorkan pihak berwa-
jib masuk campur untuk buat siasa-
tan dan kenal pasti kerosakan serta 
kos baik pulih pangsapuri ini.

“Kalau tak selamat untuk didu-
duki, isytihar dan penghuni perlu 
keluar. 

“Pemaju juga perlu bertang-
gungjawab terhadap kerosakan me-
libatkan struktur dan keselamatan 
bangunan selagi ada penghuni di 
sini,” katanya.

Rumah di 
tingkat atas 

tidak 
berpenghuni 

selepas 
bumbung 

tercabut akibat 
ribut.
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Keluarga miskin terima wang tunai
KALUMPANG - Majlis Perundingan Ko-
muniti Kampung (MPKK) Kampung Keli-
ang menyalurkan sumbangan wang tunai 
untuk kelengkapan persekolahan kepada 
20 pelajar dari keluarga kurang berkemam-
puan di kampung berkenaan.

Ketua kampung, Roslin Md Zin berka-
ta, sumbangan bertujuan meringankan 
beban keluarga terbabit dalam menyedi-
akan keperluan sesi persekolahan tahun 
depan.

Menurutnya, program Back to School 
itu antara agenda peduli rakyat bagi me-
mastikan tiada penduduk yang terpinggir 
terutama aspek pendidikan.

"Di harap dengan adanya kelengkapan 
sekolah baharu, pelajar ini ceria dan ber-
semangat untuk terus menimba ilmu tan-
pa rasa rendah diri kerana kurang berke-
mampuan.

"Pihak MPKK mengalu-alukan sokon-
gan dari semua pihak bagi meneruskan 
agenda peduli rakyat bagi meringankan 
beban golongan sasar,"katanya pada majlis 
penyampaian sumbangan tersebut, se-
malam.

Hadir sama, Penyelaras Pusat Peduli 
Rakyat Dun Hulu Bernam, Mohd Amran 
Sakir dan Penghulu Mukim Kalumpang, 
Mohamad Zaim Mohaimin.

Pelajar dari keluarga kurang berkemampuan menerima sumbangan wang tunai untuk membeli 
kelengkapan persekolahan.
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Peruntukan insentif Tawas cukup

S eramai kira-kira 333,000 
anak Selangor ber-
daftar dalam skim Ta-

bung Warisan Anak Selangor 
(Tawas) dan kerajaan negeri 
memberikan jaminan baha-
wa insentif RM1,500 dijanji-
kan yang akan mula disalur-
kan menjelang 2026, 
mencukupi.

Menteri Besar Selangor, 
Amirudin Shari berkata, ke-
rajaan negeri tidak menolak 
kemungkinan insentif berke-
naan akan disalurkan dalam 
bentuk kepentingan pendidi-
kan termasuk untuk bekerja-
sama dengan Permodalan 
Nasional Berhad (PNB).

“Mulai 2026 kita akan 

mula berbelanja dengan 
sejumlah wang untuk mem-
bayar RM1,500 kepada peser-
ta-peserta ini dan saya per-
caya kita sudah ada tabungan 
untuk pembayaran itu

“Cuma kita nak pastikan 
sistem insentif ini supaya le-

bih baik lepas ini, mungkin 
disalurkan dalam bentuk in-
sentif masuk universiti dan 
insentif lain seperti hadiah 
masuk TVET atau program 
dalam kerajaan negeri.

“Kita bekerjasama den-
gan PNB untuk lihat pela-

buran untuk 333,000 peserta 
ini dan bagaimana ia dapat 
dilaburkan ke arah pelaburan 
yang lebih berdaya saing dan 
mampu mendatangkan hasil 
kepada kerajaan negeri,” ka-
tanya.

Beliau berkata demikian 

selepas merasmikan Program 
Bantuan Masuk Sekolah Ta-
was di Sekolah Kebangsaan 
(2) Taman Selayang, di sini 
semalam.

Hadir sama, Pengurus 
Besar Yayasan Warisan Anak 
Selangor (Tawas), Gan Pei 

RM1,500 
dijanjikan 
akan mula 
disalurkan 

menjelang 2026

MUHAMMAD FAIZ SULONG

BATU CAVES

Amirudin (tengah) bersama sebahagian peserta Tawas yang menerima bantuan kelengkapan persekolahan, semalam.

Kira-kira 333,000 anak 
Selangor berdaftar dalam 
skim Tawas

info

Nei; Adun Bukit Lanjan, Eli-
zabeth Wong dan Adun Sun-
gai Ramal, Mazwan Johar.

Sementara itu, dalam 
program berkenaan, Amiru-
din turut menyampaikan 
bantuan peralatan dan ke-
lengkapan persekolahan ke-
pada 34, 050 ahli Tawas bagi 
memulakan sesi persekola-
han baharu, tahun depan.

“Kerajaan akan terus me-
nyalurkan pelbagai bantuan 
kepada rakyat Selangor ber-
tujuan meringankan beban 
mereka. “Bantuan persekola-
han kepada ahli Tawas ini 
bagi bantu mereka memula-
kan alam persekolahan tahun 
1 pada 2019 nanti.

“Nilai bantuan ini mung-
kin tidak besar, namun ia se-
bagai saru lagi tanda sokon-
gan daripada kerajaan negeri 
kepada rakyat Selangor,” ka-
tanya.
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‘Laporan itu satu pembohongan’
MENTERI Dalam Negeri, Tan Sri 
Muhyiddin Yassin membidas 
	��%���� ��	��� 	���� ��	��� "����
menuduh pasukan keselamatan 
bertindak ganas dalam menangani 
rusuhan Kuil Sri Mariamman, USJ 
25, di sini. 

Menurutnya, itu adalah laporan 
bohong dan tidak tepat. 

"Walaupun ada pihak di sana 
6��	��+����"���������������	���
berhubung dakwaan itu kepada 
Konsulat Jeneral Malaysia di Chennai, 
kita harus tolak memorandum itu.

���������������������������������
buruk negara. Mereka di sana tiada 
hak mencampuri urusan dalam 
negara kita," katanya kepada 
pemberita selepas melawat situasi 
terkini di Kuil Sri Maha Mariamman, 
di sini, semalam.

Turut hadir, Timbalan Ketua Polis 

:�����!�;�������:����<����	��������=�
Pengarah Jabatan Siasatan Jenayah 
Datuk Seri Wan Ahmad Najmuddin 
Mohd dan Ketua Polis Selangor, 
Datuk Mazlan Mansor.

Muhyiddin turut menggesa 
memorandum berkenaan  ditarik 
semula kerana tuduhan itu adalah 
satu pembohongan.

����������������������%������-
�������	��!������%���������������"-
sia. Saya harap rakyat tidak terpenga-
ruh dengan tuduhan sedemikian. 

�����������������������������-
daan sekiranya rakyat terhasut de-
ngan perkara itu. Kita bantah sekeras-
kerasnya apa yang berlaku," katanya. 

Terdahulu, perbincangan 
	���������������"��;��������	������
Malaysia  diadakan susulan 
memorandum yang diserahkan oleh 
Presiden Hindu People’s Party Arjun 

Sampth kepada Konsulat Jeneral 
Malaysia di Chennai pada Rabu 
lepas.

Wisma Putra berkata, 
memorandum daripada parti yang 
juga dikenali sebagai Hindu Makkal 
Katchi itu mengutuk insiden terbabit 
dan mendakwa kerajaan bersikap 
berat sebelah terhadap penganut 
Hindu di Malaysia selain 
menyalahkan kerajaan kerana tidak 
mengambil sebarang tindakan 
berhubung insiden tersebut.

Hindu Makkal Katchi merupakan 
sebuah parti politik kecil berhaluan 
kanan dan ekstremis di Tamil Nadu, 
��	���
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Akta Hasutan boleh 
digunakan

Sekatan ditarik 
balik untuk polis 

kendali kes 
rusuhan di kuil

MUHAMMAD AFHAM RAMLI

K abinet bersetuju membe-
narkan Polis Diraja Ma-
laysia (PDRM) menggu-

nakan akta yang masih dalam 
kajian bagi mengendalikan kes 
rusuhan Kuil Sri Maha Mariam-
man di Subang Jaya.A

Akta tersebut adalah Akta 
Pencegahan Jenayah (Pindaan) 
2017 (Poca), Rang Undang-
Undang Pencegahan Keganas-
an (Pota), Akta Hasutan 1948 

Muhyiddin (dua, kiri) beramah mesra dengan anggota polis yang 
mengawal keselamatan di tapak Kuil Sri Maha Mariamman, semalam.

SUBANG JAYA

dan Akta Kesalahan Keselamat-
an Langkah Khas (Sosma).

Menteri Dalam Negeri, Tan 
�������"�		���F�������������!�
kerajaan bersetuju menarik se-
mula sekatan (moratorium) 
telah diputuskan kelmarin.

"Akta-akta ini dikenakan 
moratorium, namun dalam ke-
adaan semasa dan apa yang 

berlaku berhubung insiden ru-
suhan kuil ini, ia dibenarkan 
untuk diguna pakai polis walau-
pun sedang dikaji dengan lebih 
teliti," katanya ketika hadir me-
lawat Kuil Sri Maha Mariam-
man, semalam.

Turut hadir, Timbalan Ketua 
Polis Negara, Tan Sri Noor Ras-
��	��������=������������������

Siasatan Jenayah Datuk Seri 
Wan Ahmad Najmuddin Mohd 
dan Ketua Polis Selangor, Datuk 
Mazlan Mansor.

Muhyiddin berkata, ia akan 
memberikan kuasa penuh ke-
pada pasukan keselamatan 
untuk menjaga keselamatan.

�$����������	�����������-
na kita memerlukan instrumen 
undang-undang yang cukup 
berkesan terutama dalam situ-
asi sebegini.

"Sebelum ini kita terpaksa 
berhati-hati mengambil se-
barang tindakan, jadi ia mem-
berikan gambaran seolah-olah 
polis tidak mempunyai kuasa," 
katanya.

Menurutnya, penarikan 
semula memberi satu panduan 
baru agar polis boleh bertindak 
mengikut budi bicara menggu-
nakan undang-undang yang 
boleh dipakai.
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KPKT rangka akta bina 
rumah ibadat
KUALA LUMPUR - Kementerian Perumahan 
dan Kerajaan Tempatan (KPKT) sedang 
�����������������������������������
���������	���"����������	���������	�����
kelulusan terlebih dahulu, kata 
��������"�!�#����	��$�����		���

��������"�!��������"��
���������������%���	!�������"���������������
satu 'by law' ataupun undang-undang kecil.

"Kita juga akan mengadakan satu 
'pembersihan' dari segi mendapatkan 
���	�*���������������	���	�����	�	�����
�������	����������	����	��

"Sekiranya kedudukan mereka (rumah 
���	��+����������	����������	�����������"�!������
harus menasihati mereka keluar dari 
��%��������������!/������"����������
merasmikan mesyuarat Agung Tahunan Dewan 
���	������������������"�����������3�!�	��
����!����������3�Bernama
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Empat kertas siasatan di 
bawah Akta Hasutan 1948
SHAH ALAM - Polis telah membuka empat 
kertas siasatan di bawah Akta Hasutan 1948 
berhubung insiden yang berlaku di Kuil Sri Maha 
����������	��
�����	������������	��������	���
�������������

Ketua Polis Selangor, Datuk Mazlan Mansor 
dalam kenyataannya di sini berkata kertas 
siasatan berkenaan dibuka susulan empat 
laporan polis yang diterima pihaknya berikutan 
penularan berita di media-media sosial 
berikutan insiden berkenaan.

���������������������������	���������������
Papa Gomo atau nama sebenarnya Wan 
Muhammad Azri Wan Deris pada pukul 1 
��������������	��	��������������������������!��
katanya.

Di samping itu Mazlan turut mengingatkan 
tindakan tegas akan diambil ke atas mana-mana 
pihak yang mempunyai niat jahat yang cuba 
memecahkan perpaduan rakyat berbilang 
bangsa di negara ini. - Bernama
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10

58 
INDIVIDU 
DITAHAN 

RUSUHAN
TAPAK KUIL

58 individu sudah ditahan untuk bantu siasatan
SERAMAI 58 individu telah ditahan po-
lis bagi membantu siasatan berhubung 
insiden rusuhan Kuil Sri Maha Mariam-
���!�
����!�	������!������������������

Menteri Dalam Negeri, Tan Sri Muh-
yiddin Yassin berkata, kesemua mereka 
membabitkan bangsa Melayu seramai 

>?������!����������	���6@?+�	���E����6	��+��
"Polis sedang giat mengesan beberapa 

individu lagi yang telah dikenal pasti. 
"Sementara keadaan kuil kini bertambah 

baik dengan kawalan 24 jam oleh pihak po-
lis," katanya kepada pemberita selepas me-
lawat situasi terkini di Kuil Sri Maha Mariam-

man, di sini, semalam.
Turut hadir, Timbalan Ketua Polis 

:�����!�;�������:����<����	��������=�
Pengarah Jabatan Siasatan Jenayah, Da-
tuk Seri Wan Ahmad Najmuddin Mohd 
dan Ketua Polis Selangor, Datuk Mazlan 
Mansor.

Headline 58 individu sudah ditahan untuk bantu siasatan
MediaTitle Sinar Harian
Date 03 Dec 2018 Color Full Color
Section Nasional Circulation 160,000
Page No 1,10 Readership 509,000
Language Malay ArticleSize 135 cm²
Journalist N/A AdValue RM 2,303
Frequency Daily PR Value RM 6,908



HANIZA melihat mendapan tanah di Pangsapuri Teluk Gadung Indah.

Pelabuhan Klang: Kira - kira
60 keluarga di Flat Taman
Teluk Gadung Indah, di sini
berhadapan risiko kehila-
ngan nyawa apabila men-
dapan tanah di sekitar ba-
ngunan flat berkenaan se-
makin teruk sejak dua tahun
lalu .

Pengerusi Jawatankuasa
Tetap Perumahan dan Ke-
hidupan Bandar Haniza Mo-
hamed Talha berkata, ba-
ngunan flat berkenaan di-
bina di atas tanah paya dan
memang berisiko berlaku
mendapan tanah.

“Saya akan membawa
perkara ini ke mesyuarat
Exco akan datang dan siasat
terlebih dulu sama ada men-
dapan berpunca daripada
kecacatan struktur ketika
pembinaannya atau tidak.

“Jika terbukti ia kecacatan
struktur, pemaju perlu ber-

tanggungjawab malah saya
juga berharap pihak berwa-
jib tampil membantu kerana
bimbang jika perkara ini di-
biarkan terlalu lama, sema-
kin banyak yang perlu di-
baiki , ” katanya pada sidang
media selepas melawat se-

kitar Flat Taman Teluk Ga-
dung Indah, semalam.

Turut hadir, Ahli Dewan
Undangan Negeri (ADUN)
Pelabuhan Klang, Azmizam
Zamanhuri .

Haniza berkata, walaupun
sepatutnya bangunan berke-

naan diuruskan badan pe-
ngurusan bersama (JMB),
sebarang perkara memba-
bitkan struktur dan kesela-
matan bangunan adalah
tanggungjawab pemaju.

“Siasatan segera akan di-
lakukan untuk kenal pasti
keselamatan bangunan ini
dan jika ia berisiko, pen-
duduk akan diarah keluar,”
katanya .

Sementara itu, penduduk,
M Devendran, 29 berkata,
sudah ramai penghuni flat
berpindah keluar kerana
bimbang berlaku sebarang
insiden, apatah lagi menda-
pan tanah kini makin teruk.

“Bukan saja mendapan ta-
nah, malah bumbung ba-
ngunan ini juga rosak se-
hingga hampir semua peng-
huni tingkat paling atas flat
(tingkat lima) berpindah,”
katanya .

Tanah sekitar flat semakin mendap
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Kuala Lumpur: S eramai
350 kanak-kanak meman-
faatkan musim cuti sekolah
dengan menyertai program
ArtSmart siri 4 di Zoo Ne-
gara, di sini, semalam.

Program sehari itu dian-
jurkan Fakulti Pendidikan,
Universiti Teknologi Mara
(UiTM) Puncak Alam de-
ngan kerjasama Zoo Negara
Malaysia, Kerajaan Negeri
Selangor, Jabatan Perlindu-
ngan Hidupan Liar dan Ta-
man Negara (PERHILITAN)
dan Tourism Malaysia ber-
tujuan memupuk perasaan
keprihatinan masyarakat
terhadap flora dan fauna.

Dekan Fakulti Pendidi-
kan UiTM, Prof Dr Faizah
Abd Majid berkata, program
terbabit dirancang sempena
sambutan Hari Konserversi
Hidupan Liar Sedunia dan
Hari Melawat Zoo Sedunia
2018 yang bakal berlang-
sung esok dan 27 Disember
ini .

Katanya, program terba-
bit dilaksanakan bagi me-
wujudkan keseimbangan
dalam penguasaan penge-
tahuan dan kemahiran me-
lalui perkongsian nilai pe-
ngalaman dalam kalangan
warga pendidik bersama
ma syarakat .

“Pada siri ini, seramai 350
peserta berusia tiga hingga
16 tahun menyertai prog-
ram ArtSmart ini.

“Menerusi program ini,
peserta dapat mengenali
secara lebih dekat haiwan
dan tumbuhan semula jadi
selain dapat berkongsi ilmu
pengetahuan mengenai flo-
ra dan fauna, selain dapat
memanfaatkan cuti perse-
kolahan dengan melaku-
kan aktiviti berfaedah.

“Program ini juga diya-
kini mampu menjadi pla-
tform terbaik kepada pe-
ngendali program teruta-
manya penuntut Fakulti
Pendidikan yang bakal

menjadi pendidik kerana
dapat memberikan sumba-
ngan dalam bentuk per-
kongsian pengetahuan, ke-
mahiran serta pengala-
man , ” katanya ketika di-
temui pada majlis penutup
program ArtSmart di Zoo
Negara, di sini, semalam.

Majlis yang dirasmikan
Menteri Besar Selangor,
Amirudin Shari itu turut di-

hadiri Presiden Persatuan
Zoologi Malaysia, Datuk Za-
harin Md Arif.

Faizah berkata, pihaknya
berharap program terbabit
dapat diteruskan pada ma-
sa akan datang kerana da-
pat memberikan manfaat
yang baik kepada peserta
dan penganjur terutama-
nya penuntut fakulti ber-
kenaan .

350 kanak-kanak sertai ArtSmart siri 4

PROGRAM Artsmart siri 4 di Zoo Negara.
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Passion to uplift the poor in Sentosa 
State rep believes empowerment initiatives work better than handouts 

ADUN Says 
By BRENDA CH'NG 
brend@thestar.com.my 

IT HAS always been Sentosa assemblyman 
G. Gunaraj's passion to help improve the 
livelihood of the community, and he does 
just that by putting his constituents first. 

Although newly elected this year, Gunaraj 
is no stranger to tire people of Selayang, 
where he has served as a councillor for six 
years. 

"This is definitely a change for me as the 
demography of this area and the issues I 
have to tackle now are different," he said. 

The 54-year-old noted that the constituen-
cy had a mixed electorate, comprising a fair-
ly large lower-income group. 

His service centre, when visited by this 
writer, was a hive of activity right until the 
end of office hours. Constituents were 
streaming in, seeking assistance either in the 
form of financial aid from state programmes 
or help directly from him. 

To help them more effectively, Gunaraj is 
working with non-government organisations 
(NGO) to empower them. 

"Giving them one-off handouts means 
nothing in the long run, empowering them 
to become financially independent is the 
goal," he said. 

For more than five months now, Gunaraj 
and volunteers from NGOs have been pro-
viding social and business education to 16 
families. 

"The children of some of these broken or 
single-parent families have even stopped 
schooling due to various circumstances. In 
one case, it was due to the family's inability 
to pay for bus fare. 

"If the children are not properly educated, 
they can never get out of poverty," he said. 

Upon knowing their plight, he immediate-
ly set aside funds to pay the bus fare so that 

Gunaraj 
strives to make 
the Sentosa 
constituency 
rubbish-free 
through a clean 
and green 
campaign that 
started when he 
took office. 

the children could continue schooling. 
He also lends a hand to those interested in 

starting their own business to apply for a 
licence, and refers them to business clinics 
and workshops so that they can grow and 
expand their business. 

With these initiatives, more underprivi-
leged people have managed to get help. 

Apart from this, Gunaraj is also striving to 
make the Sentosa constituency rubbish-free 
with a clean and green campaign that 
started when he took office. 

"Rubbish is a huge problem in this area; it 
has to be dealt with seriously. 

"Rubbish is always dumped into drains 
and clogging them up, seen by the side of the 
road and even on green spaces," he said. 

He has plans to work with every resident 
association on awareness campaigns and 
gotong-royong activities every Sunday until 
the area is cleaned up. 

He intends to also spread the message in 
schools, as good habits on keeping the 
environment clean and recycling should be 
taught from young. 

"There is a problem here as rubbish bins 
are not seen at commercial areas and I've 
been working with the Klang Municipal 
Council officers to issue summonses to those 
operators," he said, adding that without 
proper bins, rubbish will be thrown indis-
criminately and strays will be rummaging 
through the trash. 

He also plans to beautify retention ponds 
in the area, and make them communi-
ty-friendly for residents to exercise or carry 

Gunaraj is working with NGOs to ensure 
financial independence among the 
lower-income group in his constituency. 
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Gift of roses in aftermath of Seafield incident 
By KATHLEEN MICHAEL 
kathleen@thestar.com.my 

STAND united and spread peace. That was 
the message delivered by the Subang Jaya 
Zone 3 Residents' Committee (JKP Zone 3) as 
they handed out 300 roses to morning 
market goers at USJ Taipan, yesterday. 

Some market goers were surprised, but 
the gesture put smiles on their faces and 
some also responded positively to the 
members' call for residents to stay together. 

The move was to promote peace following 
tensions at the Seafield Sri Maha 
Mariamman Temple in USJ 25. 

About 20 people from the committee, 
made up of members from different 
residents association from USJ 2 to 15, were 

joined by representatives from IPD Subang 
Jaya and Subang Jaya fire department. 

Red and pink roses were also handed out 
to traders, men and women. 

USJ 11/3 residents association and Rukun 
Tetangga chairman Singam Muniandy said -
they planned the event the night before 
and it was simply to show unity among all 
races. 

"We want to show the unity among all 
races. We just want people to be together 
and stay united," he said. 

He said police and firemen were invited to 
join the initiative to show that they care, and 
want peace and unity in the community. 

Singam said there were a lot of negative 
news being shared and advised the public 
not to forward unverified news and to seek 

clarification first. 
USJ 12 residents association chairman 

Datuk Nor Azman Abdul Rahman said 
throughout the ordeal last week, the commit-
tee was doing its best to support the officers 
and provided food for them. 

Police off icers 
and f i remen 
f rom Subang 
Jaya joined 
members of the 
Zone 3 
Residents' 
Commit tee to 
hand out roses 
to market goers 
at USJ Taipan. 
— RAJA FAISAL 
HISHAIM/ 
The Star 

IPD Subang Jaya crime prevention and 
community safety department head Tan 
Nam Seng said the event was to engage with 
the community and spread unity against 
unwanted speculation that could create an 
unstable society. 

Headline Gift of roses in aftermath of Seafield incident
MediaTitle The Star
Date 03 Dec 2018 Color Full Color
Section Metro Circulation 201,943
Page No 4 Readership 605,829
Language English ArticleSize 261 cm²
Journalist KATHLEEN MICHAEL k AdValue RM 13,977
Frequency Daily PR Value RM 41,930



Hoo (in blue shirt), l\lg (centre) and Koh point ing to the neighbouring factory at Jalan Industri 11, 
Sungai Buloh, tha t alleged causes an unbearable smell. 
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The city council replied, saying a check 
had been carried out. 

"The Enforcement Department of the 
MBSA Sungai Buloh division claimed there 
was nothing wrong and even stated that the 
recycling factory had the necessary licences 
to conduct business," he said. 

Koh claimed that the piles of cardboard, 
paper and plastic within the industrial lot's 

premises made it a mosquito breeding 
ground and attracted rats, which also 
affected his business. 

"In the earlier months of 2017, the busi-
ness only brought in paper and plastic, but 
later, the items salvaged had food scraps in 
it. We believe these was mixed with domes-
tic garbage and left out in the open where 
they rot and attract rodents," he claimed. 

The noodle company managing director, 
Ng Hock Leng, said the smell was unbeara-
ble and urged MBSA to resolve the matter as 
the population of rats had increased. 

"Koh and I operate a food manufacturing 
factory and we cannot have such an 
irresponsible business that could harm our 
food business," he said. 

The coffeeshop operator who declined to 
be named concurred with Koh and Ng, say-
ing the business owner must not be allowed 

to bring in domestic garbage. 
Hoo, who had been contacted by a 

number of residents over the issue, said the 
smell at times was quite unbearable, 
especially on hot days. 

"Our JKKK brought up the matter with 
Selangor Environment, Green Technology 
and Consumer Affairs Committee chairman 
Hee Loy Sian and State Local Government, 
Public Transport and New Village 
Development Committee chairman Ng Sze 
Han on Aug 3 this year, but we have yet to 
see any affirmative action," she said. 

On a recent site visit with Hoo, Koh and 
Ng as well as the media, there was no bad 
odour during the time of the visit. 

MBSA corporate communications head 
Sharin Ahmad said the city council's Sungai 
Buloh branch would investigate and monitor 
the area to verify the claims made. 

Food manufacturers want MBSA to further 
probe into recycling factory's operations 

Fed up of bad 
smell next door 

KAMPUNG Seri Sungai Buloh Village Security 
and Development Committee (JKKK) is upset 
that Shah Alam City Council (MBSA) has yet 
to address its complaint against an 
industrial lot from which there is said to be 
an "unbearable smell. 

A sesame seed oil manufacturer and 
coffeeship operator located on either side of 
this plastic and paper recycling business had 
lodged a complaint with MBSA. 

Kampung Seri Sungai Buloh JKKK 
chairman Hoo Sook Wan said the factory in 
Jalan Industri 11, started operations in early 
2017. A few months later, neighbours started 
getting the noxious smell. 

"The sesame seed oil manufacturer and 
the coffeeshop operator complained to me 
about the smell. Even the noodle manufac-
turer across the road found the smell 
intolerable," she said. 

The sesame seed oil company sales 
manager, Koh Chai Seong, said he had 
written a letter to MBSA on Aug 10, 2017, 
and another one on Sept 9 that same year. 
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SIASAT P. WAYTHA MOORTHY 

Terserah 
kepada polis 
- Muhyiddin »4 
Terserah kepada polis untuk siasat Waytha, Ganabatirau 
SUBANG JAYA 2 Dis. Polis b e b a s 
m e l a k u k a n s i a sa t an t e r h a d a p 
Men te r i d i J a b a t a n P e r d a n a M e n -
ter i , Sena to r P. W a y t h a M o o r t h y 
d a n Exco Kera j aan Neger i Se-
langor , V. G a n a b a t i r a u s u s u l a n 
k e n y a t a a n d i k a t a k a n b e r b a u r 
h a s u t a n d a n p e r k a u m a n y a n g 
d i k e l u a r k a n m e r e k a b e r h u b u n g 
i su k e k e c o h a n di Kuil Sri M a h a 
M a r i a m m a n , USJ 25, di s ini p a d a 
I sn in la lu . 

Men te r i Da l am Neger i , Tan 
Sri M u h y i d d i n Yassin b e r k a t a , 

ini k e r a n a pol is b e b a s m e n g a m -
bil t i n d a k a n k e p a d a m a n a - m a n a 
p i h a k y a n g m e l a n g g a r u n d a n g -
u n d a n g t a n p a m e n g i r a s t a t u s 
s a m a a d a m e n t e r i a t a u p u n rak-
ya t b iasa . 

"Sek i r anya a d a a sas u n t u k 
m e n y i a s a t be l i au , t i d a k kira sia-
p a p u n dia . . . m e n t e r i ke , o r a n g 
b iasa ke , saya t ak p a y a h ke lua r 
a r a h a n . 

"Kalau d ia d a h ke lua r k e n y a -
t a a n ki ta t e n g o k l a h a p a y a n g 
d i s e b u t , k e n y a t a a n i tu b e t u l 

t a k b e t u l , b e r b a u r p e r k a u m a n 
ke, h a s u t a n ke , m a c a m - m a c a m 
u n d a n g - u n d a n g y a n g a d a m a k a 
p i h a k pol is b o l e h b e r t i n d a k 
m e n g i k u t kepe r luan , " k a t a n y a 
d a l a m s i d a n g a k h b a r s e l epas 
m e l a w a t sek i ta r Kuil Sri M a h a 
M a r i a m m a n ha r i ini . 

Bel iau b e r k a t a d e m i k i a n ket i -
ka d i m i n t a m e n g u l a s m e n g e n a i 
t i a d a t i n d a k a n t e r h a d a p W a y t h a 
d a n G a n a b a t i r a u y a n g d i k a t a k a n 
m e n e r i m a r a t u s a n l a p o r a n pol is 
t e r h a d a p n y a se jak d i lan t ik m e n -

j a d i m e n t e r i . 
S e m a l a m , m e d i a m e l a p o r k a n 

m e n g e n a i p e n a h a n a n p e n g e n -
dal i l a m a n b log P a p a G o m o a t a u 
n a m a s e b e n a r n y a Wan M u h a m -
m a d Azri Wan Deris p a d a p u k u l 
1 p e t a n g di Ibu p e j a b a t Polis 
D a e r a h (IPD) S e p a n g k e r a n a pe -
n u l a r a n ber i t a s u s u l a n d a r i p a d a 
k e j a d i a n di t a p a k Kuil Sri M a h a 
M a r i a m m a n . 

Polis t u r u t m e m a k l u m k a n 
p i h a k n y a t e l a h m e n e r i m a e m p a t 
l a p o r a n d a n t e l a h m e n j a l a n k a n 

s iasatan d i b a w a h A k t a H a s u t a n 
1948 t e r m a s u k kes p e n a h a n a n 
Papa G o m o . 

Dalam perkembangan ber-
kaitan, Muhyiddin member i t ahu , 
10 lagi individu telah di tahan m e n -
j a d i k a n j u m l a h k e s e l u r u h a n 
s e b a n y a k 58 o r a n g d i t a n g k a p 
b e r h u b u n g k e k e c o h a n di Kuil Sri 
M a h a M a r i a m m a n . 

Uja rnya , h ingga har i ini pe c a -
h a n j u m l a h y a n g d i t a h a n a d a l a h 
38 lelaki b e r b a n g s a Melayu , 18 
Ind ia d a n d u a Cina. 
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若獲及時治療 

肌肉萎縮症存活率高 
(吉隆坡2日讯）国内的肌肉萎缩症患 

者若能及时获得治疗，存活率就高，否则 

他们就无法活过两岁。 

非政府组织We Care Journey创办人林 

顺清和叶淑仪今早在稀有疾病慈善步行活 

动受访时说，卫生部目前只为个别稀有疾 

病患者提供治疗途径，但不包括肌肉萎缩 

症，为此他们希望当局能为更多稀有疾病 

患者提供治疗。 

200殘障者家屬當義工 

“肌肉萎缩症患者智商和正常人无异， 

只是在没有得到治疗下，情况会逐渐恶 

化，政府应让这些患者获得健康存活的权 

利，引进相关药物以提供治疗的管道。” 

在提到此次活动 

时，两人指出，除 

了肌肉萎缩症患者 

之外，自闭症和聲 

哑人士等也参与了 

此项活动，基本上 

主办单位开放活动给其他稀有疾病患者参 

与，主要目的也是为了唤醒民众对残障人 

士的关注。 

这项活动邀请妇女、家庭与社会发展部 

副长杨巧双主持推介礼，有大约1500名人 

士参与，其中大约90人为轮椅使用者，多 

达200名残障人士家属也特别前来充当活 

动义工。 

杨巧双致词时说，这项配合12月3曰国 

际残障人士日举行的活动，主要是提高民 

众对肌肉萎缩症和其他稀有疾病的认识。 

“我希望能透过这个活动，直扬社区对 

残障人士及稀有疾病患者的包容性，包括 

向他们提供个人和社会福利。” 

国际贸易与工业部副部长王建民也是受 
邀嘉宾之一、 

常
生
活
所
面
对
的
挑
战
。 

汤
匙
的
哑
铃
吃
通
心
粉
的
方
式
，
体
验
残
障
人
士
日 

•
杨
巧
双(

中)

和
王
建
民(

右)

透
过
拿
著
贴
上 

Page 1 of 2

03 Dec 2018
China Press, Malaysia

Author: No author available • Section: Nation • Page: A13 • Printed Size: 349.00cm²
Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color • ASR: MYR 6,884.22
Item ID: MY0034474595

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



SUMMARIES
若獲及時治療
肌肉萎縮症存活率高(吉隆坡2日讯）国内的肌肉萎缩症患者若能及时获得治疗，存活率就高，否则他们就无法活过两岁。
非政府组织We Care
Journey创办人林顺清和叶淑仪今早在稀有疾病慈善步行活动受访时说，卫生部目前只为个别稀有疾病患者提供治疗途径
，但不包括肌肉萎缩症，为此他们希望当局能为更多稀有疾病患者提供治疗。200殘障者家屬當義工“肌肉萎缩症患者智商
和正常人无异，只是在没有得到
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季國華講解社險 

逾80人出席聆聽 
(吉隆坡2日讯）八打灵甘榜东姑州议 

员林怡威服务中心、八打灵再也市议员王 

友泰、双溪威新村发展及治安委员会村长 

陈有才于日前早上9时至11时30分，在双 

溪威民众大会堂联办社险讲座交流会，共 

吸引逾80多位参与者出席。 

当天邀请了马来西亚社会保险机构执行 

长李国华讲解此类问题，让公众更能进一 

步了解社险重要性，数位妇女和男士也在 

交流会上踊跃提问。 

李国华指出，社会保险机构（S 0 C S 0  

PERKES0)为方便雇员们获得资讯及索 

偿，在全国各地设立54所办事处，透过与 

雇员和雇主们的良好合作关系，确保为雇 

员们提供最佳保障和服务。 

•黄进财（前排左2起）、高润财、王友泰、双溪威村委及社险与出席者在讲座 

结束后留影，前右4起为陈有才和李国华。 

“社险机构在残疾退休养老金下为雇 

员们提供了一些福利计划，分别有残疾 

退休金、残疾援助、持续照顾津贴、复 

健福利、遗嘱怃恤金、丧葬福利、教育 
福利。” 

出席者有林怡威、王友泰、陈有才、 

村委高润财，黄进财、萧思权、陈亚 

苟、曾祥全、刘志坤、游智翔及林秉 

锹。 

凡对此项社险有疑问，可联络012-

3910 538查询。 
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SUMMARIES
季國華講解社險
逾80人出席聆聽(吉隆坡2日讯）八打灵甘榜东姑州议员林怡威服务中心、八打灵再也市议员王友泰、双溪威新村发展及治
安委员会村长陈有才于日前早上9时至11时30分，在双溪威民众大会堂联办社险讲座交流会，共吸引逾80多位参与者出席
。当天邀请了马来西亚社会保险机构执行长李国华讲解此类问题，让公众更能进一步了解社险重要性，数位妇女和男士也
在交流会上踊跃提问。李国华指出，社会保险机构（S0CS
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她指出，州政府于2014年， 

决定额外给予补贴给雪州初生 

婴儿基金的会员，即将升上一 

年级的会员还会有50令吉。 

颜贝倪说，州政府在这时候 

重组财务是对的决定，因为中 

央政府也有类似的惠民政策， 

例如2050大马之子基金确保每项惠民政策，都协 

(ADAM 50)。 助有需要的阶层。” 

“州政府这项决定，能 

•阿米鲁丁（中）与领取书包的 

学生。 

(士拉央2曰"ifl ) 

雪州政府将与囯民投 

资机构及其他单位合 

作，让雪州初生婴儿 

基金（TAWAS)参与 

投资，使财政可持续 

发展及更具竞争力。 

雪州大臣阿米鲁丁 

说，雪州初生婴儿基金 

有近33万4000名会员， 

明年将有3万4000名会员 

踏入一年级。 

他指出，在注册学生 

升上一年级前，州政府 

会给予50至100令吉的费 

用及一些上学用品，从 

雪政府將與數單位合作 

mm 
而减轻父母的负担。 

他说，雪州初生婴儿 

基金从2008年起运作， 

从2026年起，就得提供 

1500令吉储蓄给年满18 

岁的会员。 

派上學用品 

“州政府已有这笔款 

额，但为了不加重财政 

负担，将和国民投资机 
构合作参与投资。” 

阿米鲁丁今曰到士拉 

央花园国中二校，派发 

上学用品给雪州初生婴 

儿基金的会员时说，除 

了国民投资机构，州政 

府在此事上也会和其他 

单位合作。 
1 “国民^投资机构会研 

究雪州初生婴儿基金， 

如何让该基金更具竞争 
力。” 

他说，雪州子民基金 

会总经理颜贝倪也有带 

出数项建议，策划未来 

的10至20年计划，他们 

之后会再开会_议。 

出席者还有武吉兰樟 

区州议员黄洁冰等。 
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•阿米鲁丁亲自派发书包给学生，左2是黄洁冰；右3为颜贝倪。 

Page 1 of 2

03 Dec 2018
China Press, Malaysia

Author: No author available • Section: Central • Page: C7 • Printed Size: 628.00cm²
Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color • ASR: MYR 12,387.65
Item ID: MY0034475005

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



SUMMARIES
她指出，州政府于2014年，
决定额外给予补贴给雪州初生婴儿基金的会员，即将升上一年级的会员还会有50令吉。颜贝倪说，州政府在这时候重组财
务是对的决定，因为中央政府也有类似的惠民政策，例如2 0 5 0大马之子基金确保每项惠民政策，都协(ADAM 50)。
助有需要的阶层。”“州政府这项决定，能•阿米鲁丁（中）与领取书包的学生。(士拉央2曰"ifl
)雪州政府将与囯民投资机构及其他单位合作，让雪
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疑回收廠未妥善處理廢料衛生差 

食Aii液罰單 
(双溪毛標2日讯)资源 

回收厂未妥善处理各式废 

料，不仅污水流出道路， 

更引来大量老鼠繁殖，甚 

至入侵邻近食品厂，导致 

业者疲于清理也无法灭 

鼠，遭卫生局以营运环境 

卫生欠佳而被罚单，高喊 

实在无辜！ 

该位于双溪毛糯新村工业区 

12路的回收厂，被指自去年尾 

便没妥善处理及分类垃圾，造 

成周遭环境受污染，污水流出 

也引来大量老鼠，使附近食品 

业者日夜忙于进行清洁工作和 

捕鼠。 
双溪毛糯新村村长何淑云指 

出，她在T月接到一名业者投诉 

该回收厂发出恶臭，前往视察发现该厂 

收集的废料混有菜肉，因而发出恶臭和 

引来老鼠、仓幡和岐子。 

曰夜忙於清潔滅鼠 

“我们不是不欢迎该厂在此营业，而 

是对方在不对的地方进行回收工作，周 

围都是从事饮食业的工厂。 

她指出，对方初 

时都有妥善处理垃 

圾，到了去年末却 

把垃圾放在厂外置之不理，也没有进行 
回收或分•类。” 

她透露，该厂排出的污水流向隔壁茶 

室前道路，使茶室生意受影响。 
“莎阿南市政厅曾在去年9月对该厂 

进行观察，岂料报告是好评不断，指该 

厂在清洁工作和置放物品工作有好表 
现，后来该厂就变成现今状况。” 

•回收厂内外堆满各式垃圾，发出恶臭也带来鼠患。 

無法申請清真認證 
⑩料厂业者许财祥指出，回效。 
®收厂造成他无法申请清 

-MLoJL 

真认证，甚至收到卫生部的罚 

单，加上垃圾恶臭，让他感到 

非常懊恼。 
“该厂引来大量老鼠，我的 

工厂遭老鼠入侵，只能设下各 

种防鼠措施，有时候还需亲自 
捕捉。” 

他解释，老鼠从沟渠进入其 

工厂，他曾封住沟渠出口但无 

“没见过业者本人，尝试跟 

其员工沟通却无果，对方完全 
不理会我。” 

“曾向莎阿南市政厅投诉多 

达3次，因这问题已1年多，从 
未解决。” 

许财祥希望该厂迁至适合的 

地点，而非在周遭皆是食品工 

厂的地区进行垃圾回收工作。 

老鼠大量繁殖留糞便 

食 

•回收厂内的部分垃圾盛水，带来卫生和健康隐忧。 

•何淑云（右起）与黄福宁及许财祥，希望有关当局采取行动，让回收厂迁 

至适合地点。 

.品厂业者黄福I宁说，老 

鼠是主要的问题，除了 

大量繁殖，更在他的工厂留下 

粪便，使他不得不进行清洁工 

作，包括检查所有食品。 
“卫生不好对我们有很大影 

响，尤其面临被吊销准证和危 

害人体的状况。 
“目前都是使用捕捉器来捉 

老鼠，惟老鼠数量太多，根本 

捉不完。 

他说，本身未正式进行投 
诉，仅跟随许财祥一同反对回 

收厂。 
“至今没有损失任何食品， 

我们只能对食品多加检查和 

在厂内外进行多次清洁工作， 

以免将有问题的食品运送出 
去。” 
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SUMMARIES
疑回收廠未妥善處理廢料衛生差
食Aii液罰單(双溪毛標2日讯)资源回收厂未妥善处理各式废料，不仅污水流出道路，更引来大量老鼠繁殖，甚至入侵邻近
食品厂，导致业者疲于清理也无法灭鼠，遭卫生局以营运环境卫生欠佳而被罚单，高喊实在无辜！该位于双溪毛糯新村工
业区12路的回收厂，被指自去年尾便没妥善处理及分类垃圾，造成周遭环境受污染，污水流出也引来大量老鼠，使附近食
品业者日夜忙于进行清洁工作和捕鼠。双溪毛糯
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•刘华才（左4起）向纳嘉拉祖了解庙宇最新进展。左3起是洪进达、纳嘉拉祖及赵 

志刚。 

民政黨聲援保留興都廟 

或發動籌款肋購地 
(吉隆坡2日讯）民政党声明需保留具 

有百年历史的梳邦再也斯里马哈马里安曼 

兴都庙，必要时会发动参与筹款协助该庙 

购地，保留庙宇免被拆除。 

民政党主席拿督刘华才指出，这须先等 

待雪州政府作最总决定后，该党才能决定 

下一步行动，希望州政府尽快解决此事。 
“如果霄州政府决定收购土地及交给庙 

宇管理层管理，民政党则不须为它筹款； 

相反，若雪州政府也无能为力，民政党将 
参与筹款，把款项交给庙宇管理层。” 

他认为，雪州政府有三个解决方法，即 

州政府收购庙地，交给庙宇管理层；第二 

是私人界可筹款购地及交还给庙宇，或是 

发展商继续发展计划，保留庙宇在原地。 

刘华才今日在党领袖陪同下，前往斯里 

马哈马里安曼兴都庙后，在记者会上这样 

i兑。 
’ °出席者有民政党雪 

州主席拿督洪进达、 

中委赵志刚及庙宇主 

席纳嘉拉袓。 

刘华才说，他将会 

与One City发展私人有限公司交涉，并指 

兴都庙管理提供的土地图测，整块土是属 
于One City公司，但兴都庙仅建在其中一 

他说:民政党也关心庙宇理事会是否会 

被警方传召问话或逮捕，该党法律顾问团 

会提供法律援助。 
“宪法第11项条文阐明，人民拥有信奉 

宗教自由，中央政府或州政府应该保留国 

内的古庙或古迹；这并非阻止国家或政府 

发展，但希望当局发展之际，也能保留古 

迹。 
“民政党执政槟州时期，也致力保留槟 

州内的历史古迹或古庙。” 

他也感谢警方及消拯局专业处理庙宇骚 

乱事件，受伤的消拯员早日康复。 
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SUMMARIES
•刘华才（左4起）向纳嘉拉祖了解庙宇最新进展。左3起是洪进达、纳嘉拉祖及赵
志刚。民政黨聲援保留興都廟或發動籌款肋購地(吉隆坡2日讯）民政党声明需保留具有百年历史的梳邦再也斯里马哈马里
安曼兴都庙，必要时会发动参与筹款协助该庙购地，保留庙宇免被拆除。民政党主席拿督刘华才指出，这须先等待雪州政
府作最总决定后，该党才能决定下一步行动，希望州政府尽快解决此事。“如果霄州政府决定收购土地及交给庙宇管理层
管
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•陈志远（左2)巡视兴都庙；右2为賽维尔。 

衆籌購廟地 

陳志遠：籌獲200萬 
(吉隆坡2日讯）成功集 

团创办人丹斯里陈志远宣 

布，众筹购买梳邦再也斯 

里马哈马里安曼兴都庙地 

段的基金，已筹获200万令 

吉！ 

陈志远指出，除了他自 

己捐出50万令吉，还有另 

外3名商人也各自捐款50万 

令吉，包括MCT集团前主席 

丹斯里吴明璋和印裔商人 

拿督阿南古玛。 
他今日到访该兴都庙 

后，在记者会上如是指 

出。 

在场的还包括水源、土 

地及天然资源部长赛维 

尔。 
“我们也已经开设了一 

个银行户头作为募款该基 
金既途。” 
1陈志°远也为卷入这场风 

波的菲律宾产业集团 A y a l a  

Land缓颊说，对方是一家 

友善的公司，因此相信在 

收购土地的商讨中，会有 
好的结果。 

“这地段的持有者是M C T  

集团，最大股东是来自菲 

律宾的Ayala Land,持股 

6〇。。以上。他们（后者）是 
很友善的集团。” 

他指出，土地的收购售 

价还没进行，但不排除该 

集团可能会免费把±地送 

给兴都庙。 
“我们现在也还不知道 

土地价格，也未做任何估 
算。” 

陈志远也宣布捐献5万 

令吉给在此案中受伤的消 

拯员，即莫哈末阿迪的家 

属。 

另外，赛维尔指出，由 

于案件已交由法庭审判， 

所以雪州政府无权干涉并 

收购土地。 

他说，政府认同也支持 

对陈志远发起基金会的建 

议。 
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SUMMARIES
•陈志远（左2)巡视兴都庙；右2为賽维尔。
衆籌購廟地陳志遠：籌獲200萬(吉隆坡2日讯）成功集团创办人丹斯里陈志远宣布，众筹购买梳邦再也斯里马哈马里安曼
兴都庙地段的基金，已筹获200万令吉！陈志远指出，除了他自己捐出50万令吉，还有另外3名商人也各自捐款50万令吉
，包括MCT集团前主席丹斯里吴明璋和印裔商人拿督阿南古玛。他今日到访该兴都庙后，在记者会上如是指出。在场的还
包括水源、土地及天然资源
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我的雪蘭莪可負擔屋 

3年内料建5千單位 
(加影2日讯）“我 

的雪兰莪”可负担屋推 

出面积1 0 0 0平方尺公 

寓、附带两个泊车位、 

每单位价格低于25万令 

吉和获得银行100%房 

贷融资；而且新公寓单 

位配有厨房壁柜、房间 

壁橱、热水器、每间房 

皆安装了冷气等全新家 

具和电器，可谓物超所 
值° 

雪州大臣机构首席营 

运员梭凡阿.芬迪，陪同 

掌管雪州房屋及城市生 

活事务的行政议员哈 

妮查巡视位于加影的 

理想公寓（Pangsapur i  
Imipan )梦想家居示范 

单位时声称，该机构 

预计在明年展开3项共 

5000个单位“我的雪兰 

莪"可负担屋项目。他 

表示，通过‘‘房屋民主 

化”措施，购屋者可享 

有上述购屋配套，尤其 

是全新的家具装备。 

他说，3个项目位 

于淡江双溪瑟灵（Sg 
Sering )有2500个单 

位、双溪毛糯巴也加 

拉斯(Paya Jaras )有 

1400单位和旧万宜1100 

单位，预计可在3年内建 

竣。他强调，机构与马 

银行合作推行“从租到 

有”机制，让住户可用 

原价购屋。 

“马银行准备1 0亿 

令吉，准备发放予有关 

房贷，并有数项方案来 

减轻购屋者负担，如献 

议合理的房租，当中 

的2 0 %可作存款。” 

(TKM ) 
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SUMMARIES
我的雪蘭莪可負擔屋 3年内料建5千單位(加影2日讯）“我的雪兰莪”可负担屋推出面积1 0 0
0平方尺公寓、附带两个泊车位、每单位价格低于25万令吉和获得银行100%房贷融资；而且新公寓单位配有厨房壁柜、
房间壁橱、热水器、每间房皆安装了冷气等全新家具和电器，可谓物超所值°雪州大臣机构首席营运员梭凡阿.芬迪，陪同
掌管雪州房屋及城市生活事务的行政议员哈妮查巡视位于加影的理想公寓（Pangsapuri
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楊巧雙：向各州呈文] 

義務教育提高至17歲 
(吉隆坡2日讯）妇女及家庭发展部 

副部长杨巧双说，联邦政府将儿童接受 

义务教育的年龄从现有的12岁提高至 

17岁。 

她于今日在第20届基督教女青年会 

的职业技术培训中心毕业典礼致辞时 

说，政府已向各州统治者、首长和州务 

大臣提交文书，以将儿童接受义务教育 

的年龄规定在至少16到18岁。 

丹政府不配合 

她指出，现有孩子接受义务教育的年 

龄是从6至12岁，可是法律没有严格执 

行，以强制家长履行保障孩子应有学习 

机会的义务。 

“虽然吉兰丹州政府不配合，但雪兰 

莪州政府已开始落实，并为此制定新的 

标准作业程序。” 

杨巧双指出，由于16岁以下的童 

婚没有获得首长或州务大臣的同意， 

以致出现了约50万名被称为“不能 

合法注册的孩子”（Anak Tidak Sah 
Daftar)� 
‘‘这50万名孩子未来将面对问题， 

包括不能随父姓以及继承遗产。” 

她透露，妇女部将与警方合作进行地 

方搜索策略(Mapping Strategy )，找 

出童婚问题最为严重的地区，然后进行 

特定的醒觉提升运动。 

她强调，砂拉越、吉兰丹和沙巴最多 

童婚问题，所以只是在雪隆主办醒觉提 

升活动是没有意义的。 

杨巧双表示说，基于财政部已拨款政 

府部门设置育婴中心，明年将针对各个 

政府部门的育婴中心进行审查，以带领 

私人企业成为植模。（LMY) 
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SUMMARIES
楊巧雙：向各州呈文]
義務教育提高至17歲(吉隆坡2日讯）妇女及家庭发展部副部长杨巧双说，联邦政府将儿童接受义务教育的年龄从现有的12
岁提高至17岁。她于今日在第20届基督教女青年会的职业技术培训中心毕业典礼致辞时说，政府已向各州统治者、首长
和州务大臣提交文书，以将儿童接受义务教育的年龄规定在至少16到18岁。丹政府不配合她指出，现有孩子接受义务教
育的年龄是从6至12岁，可是法律没有严格执行，以
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負責人解説不被接受場面火爆 

数 
十名村民今午聚集在工厂 

门前反映诉求，包括朱湖 

州议员叶朝政、波德申市议会 

颜学均及石健华也到场了解情 

况0 

也拒绝承认这些垃圾是属于洋 

垃圾。 

甚至，工厂负责人也承诺， 

一旦工厂正式操作，也欢迎村 

民们到工厂内，了解整个垃圾 

(武吉不兰律2曰讯）武吉 

不兰律新村日前出现疑似处理 

洋垃圾的工厂，并听闻将于近 

期内投入运作，结果引发村民 

强烈不满，群起发动抗议，拒 

绝工厂把洋垃圾带入新村处 

理，污染新村的环境！ 

正当雪州政府严打非法洋垃圾工厂期 

间，毗邻雪邦的武吉不兰律新村华人义山 

对面，日前也出现一间疑似处理洋垃圾的 

I厂。 

交：据悉，有关公司多年前曾在丹A新村投 

A运作，后来曾一度迁入雪邦，相信是雪 

州政府的严厉执法致使有关工厂不得不搬 

迁到武吉不兰律新村。 

工厂曾停止运作2年 

在此前，涉及工厂是作为烧炭用途，但 

早前工厂已破坏当地的环境卫生，最终被 

逼停止运作至少2年。直到最近村民们又 

发现工厂有动静，并有大量塑料垃圾以及 

扒器搬运到工厂内，似乎打算开始在近期 
…运作。 

疑洋垃圾工廠將運作 
武吉不蘭律新村村民抗議 

•武吉不兰律新村村民群起抗议，拒绝洋垃圾工厂在新村这作，污染新村的周围环 

境。 . 

葉朝政：須保護村民、他指出，无论工厂如何解 

n_|_朝政说，这些东西如果好就是垃圾。“我必须保护释，在当下的情况，对于村 
UT处理得好是宝，处理不村民，不能让工厂伤害村民民而言，这些就是垃圾，而 

且，有关工厂在尚未得到批 

文的情况下，已经把大量垃 

圾运入工厂，造成周围环境 

散发异味。 

他表示，他已指示工厂禁 

止在把垃圾继续运入工厂 

内，而且，工厂必须提交所 

有的垃圾处理流程，，以及所 

产生的化学验证报告。 

他强调，一旦他发现工厂 

的处理垃圾过程存在问题， 

他也会与村民站在同一战 

线，拒绝让工厂在村内设 
立° 

“我们欢迎工厂来投资， 

•工厂负责人带叶朝政（右）参观工厂，并解释每个坦但不是引入会威胁人民健康 

圾处理的流程。. 的工业活动。”（LSU 
尽管是作为执政党内的一份 

子，但叶朝政等人也不认同让 

洋垃圾在新村内设厂处理。 

相信是提早接获通知，原本 

厂门大开的工厂，今日大门深 

锁，而有关工厂的3名负责人也 

在场现身，打算向村民们作出 

解释。 

期间，工厂负责人也带领叶 

朝政、颜学均及武吉不兰律新 

村村长陈凤兰，工厂内进行参 

观，并解释每个流程的运作， 

担保不会发生任何污染问题， 

处理过程。 

但该负责人的解说不获村民 

们理会，大家坚决立场，拒绝 

有关工厂在新村设立。 

由于双方意见不一致，谈话 

中说到不合之处，一些村民们 

甚至出现情绪激动，场面非常 

火爆，令警方也动员数人，到 

场了解情况。 

尽管厂方一再说服村民们， 

村民们最终还是拒绝受理，照 

常发动抗议行动，并要求波德 

申市议会正视此事。（LSL) 

工厂的举动也引起村民们的关注，一些 

村民也趁著工厂大开厂门时，潜入厂内探 

查情况，结果发现工厂内到处存放大量洋 

垃圾。 

消息指出，目前有关公司已经向波德申 

市议会申请营业执照，其申请目前也正在 

审核中，相信被批准的机_非常大。 

.由于担忧这些被雪州政府拒绝的洋垃圾 

羊厂，往后会大量搬迁到森州运作，甚至 

影响村民的健康及环境卫生。 

为避免森州或波德申首开先例，村民们 

也决定自主发动抗议，以促请有关当局正 

视问题，拒绝向工厂发出营运执照。(LSL) 
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SUMMARIES
負責人解説不被接受場面火爆
数十名村民今午聚集在工厂门前反映诉求，包括朱湖州议员叶朝政、波德申市议会颜学均及石健华也到场了解情况0也拒
绝承认这些垃圾是属于洋垃圾。甚至，工厂负责人也承诺，一旦工厂正式操作，也欢迎村民们到工厂内，了解整个垃圾(
武吉不兰律2曰讯）武吉不兰律新村日前出现疑似处理洋垃圾的工厂，并听闻将于近期内投入运作，结果引发村民强烈不
满，群起发动抗议，拒绝工厂把洋垃圾带入新村处理，污染
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餐車小販禁用保麗龍 
^7卜亚南市长拿督阿 

/>末扎哈林声称， 

配合雪州零塑料袋的 

目标，日后辖区内凡 

申请餐车执照的小 

贩，都一律禁使用保 

丽龙盛装食品。 

他表示，市政厅会 

规定小贩要维护环境 

卫生和具备良好服装 

仪容，只有卫生干净 

的用餐环境，才可吸 

引消费者前来光顾。’ 

他说，此次嘉年华 

会的目的，旨在呼吁 

人们减少使用塑料 

袋，鼓励人们改用环 

保袋，以减少塑料带 

来的环境污染。出席 

活动者尚有市政厅副 

秘书罗斯里及市议 

员旺扎哈努林等。 

(TKM ) 

消費人無塑料及餐車嘉年華 

雪明年禁提供塑料吸管 

許來賢盼民自行攜帶 
(沙亚南2日讯）雪州政府 

明年1月1日起，实行餐饮业 

者不能主动提供塑料吸管予 

食客的措施。因此，掌管雪 

州环境、绿色工艺、科学、 

工艺、革新及消费人事务的 

行政议员许来贤希望民众， 

自行携带可重复使用的不锈 

钢吸管和购物袋出门。 

他在出席由沙亚南市政厅举办的消 

费人无塑料及餐车嘉年华会致词时表 

示，如果女性能带口红出门，按理带 

可重复使用的吸管与购物袋出门，并 

不会带来不便。 

能带口红也能带吸管 

他提及，州政府明年起将通过各地 

方政府，向商家接管征收每个塑料袋 

20仙费用的款项，以推动雪州禁塑料 

袋政策的教育用途与醒觉运动费。 

他解释，有不少超市都会向顾客征 

•许来贤（左起） 
塑料袋说不。 

旺扎哈努林、罗斯里和阿末扎哈林，向塑料吸管和 

收20仙塑料袋费用，令民众怀疑该款 

项的用途与去向，州政府需对人民交 
代° 

‘‘州政府在2017年推行禁使用塑料 

袋措施后，经一年的推动，发现塑料 

袋使用率相对减少；但州政府也面对 

民众对商家征收20仙塑料袋费用去向 

的疑虑.，毕竟有关款项可累积逾百万 

令吉的收入。“ 

许来贤说明，基于塑料袋收费是由 

商家征收与管理，州政府难管治用 

途，包括商家是否有效用在推动企业 

社会责任，以进行禁用塑料袋的醒觉 

运动。、 

他强调，人民若能减少使用塑料 

品，便能保护海洋免受塑料污染，希 

望民众多配合及采用环保袋购物，让 

我国在2030年实现零塑料袋的目标。 

针对雪州洋垃圾课题，他则重申， 

政府将依进口洋垃圾的个案逐一研 

究，确保雪州进口的是可回收再循环 

的塑料，而非不能回收的高污染性塑 

料。 

“州政府无权禁止洋垃圾进口，因 

进口令是由前朝国阵政府发出。” 

(TKM ) 

末
扎
哈
林
巡
视
摊
位
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•
许
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阿 
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SUMMARIES
餐車小販禁用保麗龍
^7卜亚南市长拿督阿/)末扎哈林声称，配合雪州零塑料袋的目标，日后辖区内凡申请餐车执照的小贩，都一律禁使用保丽
龙盛装食品。他表示，市政厅会规定小贩要维护环境卫生和具备良好服装仪容，只有卫生干净的用餐环境，才可吸引消费
者前来光顾。’他说，此次嘉年华会的目的，旨在呼吁人们减少使用塑料袋，鼓励人们改用环保袋，以减少塑料带来的环
境污染。出席活动者尚有市政厅副秘书罗斯里及市议员旺
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到访斯里马哈马里阿曼兴都庙 

刘华才（中）拜访斯里马哈马里阿曼兴都庙时， 聆听兴都庙其中一名负 

责人拿卡拉祖（右2)的解释。左2为洪进达。 

(梳邦再也2日讯）民政党主席拿督刘华才表 

示，国家在发展的同时，人文教育不能被忽视， 

因此该党坚持支持保留斯里马哈马里阿曼兴都 
庙° 

刘华才说，在国家发展中，古迹或古庙的人 

文教育不免会面对挑战，但政府必须下定决心， 

保留这100年庙宇古迹。他相信两者能够并存。 

“保留古迹或文物不简单，当然会经历许多 

波折和挑战，我觉得必须被保留。我相信，"!•••年至2000年后的 

人，会回想大马如何保留多元种族。” 

他今早10时接见斯里马哈马里阿曼兴都庙管理层后，如是指 

出。随同的还有民政党雪州主席拿督洪进达、中委赵志刚等。 

刘华才说，团结是国家目标，而且联邦宪法第11条款保障宗 

教自由，因此希望人民能够维护国内多元种族团结。 

“人民可自由拥有宗教信仰，中央政府、州政府或希盟政府应 

该保留此土地上的庙宇。” 

他也促请雪州政府保留超过百年的庙宇，无论是兴都庙、神 

庙、教堂或是清真寺等，并相信雪州政府做得到。 

他补充，我国在独立前，英国人和外国人不看好我国能够在多 

元种族、宗教和文化下和平相处，如今我国独立61年足以证明我 

国办到了。 

可向发展商购地 
为保留兴都庙，刘华才认为，州政府可直接向发展商购地，再 

把土地权转至兴都庙名下，若州政府无能，他便会发动私人界筹款 

行动，筹钱购地，目前土地市价预计是1500万令吉。 

“或者可以像谷中城一样，庙宇保留的同时发展周边的地方。” 

他说，该党坚持保留庙宇，他不排除会与土地发展商交涉。 

此外，尽管斯里马哈马里阿曼兴都庙骚乱事件爆发迄今已一 

周，但警方仍在临近地区进行严密的监督。 

根据《马新社》观察，警队包括交警及联邦后备队还驻守现 

场，维持公共秩序。 

周曰仍有数名本地新闻从业员留守在兴都庙附近，以跟进这起 

事件。 

骚乱事件发生在周一凌晨及周二，主要是征地迁庙事件引发意 

见分歧而爆发冲突，造成数人受伤，车辆及商店被烧毁及影响公共 

秩序。 

因梳邦再也斯里马哈马里安曼兴都庙骚乱事件中受重伤的24 

岁消拯员莫哈末阿迪仍在国家心脏中心接受治疗。# 
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到访斯里马哈马里阿曼兴都庙 刘华才（中）拜访斯里马哈马里阿曼兴都庙时，聆听兴都庙其中一名负
 责人拿卡拉祖（右2)的解释。左2为洪进达。
(梳邦再也2日讯）民政党主席拿督刘华才表示，国家在发展的同时，人文教育不能被忽视，因此该党坚持支持保留斯里马
哈马里阿曼兴都庙°刘华才说，在国家发展中，古迹或古庙的人文教育不免会面对挑战，但政府必须下定决心，保留这100
年庙宇古迹。他相信两者能够并存。“保留古
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23张多数票挫邹宇阵 

黄家和（中）交棒予李存孝（右），并与邹宇晖共同握手以示 

团结。 

李存孝当选社青团长 
(沙登2日讯）社青团改选成绩出炉，霹雳州行政议 

员李存孝获得189票，以23张多数票击败获得166 

票的彭亨都赖州议员邹宇晖，当选新一届社青团 

长。 

署理团长方面，来自邹宇晖团队的彭亨丹那拉 

打州议员张玉刚获196票，击退李存孝的搭档沙巴 

路阳州议员冯晋哲，后者共获得160票。 

‘行动党社青团 

6人竞选4个副团长的 

职位上，崔慈恩、莫 

行动党社青团 

2018-2021年领导层名单 

总团长 李存孝 

署理团长 张玉刚 

副团长 
莫迪比摩、廖彩彤、莫 

哈末沙基尔、崔慈恩 

总秘书 郑洪杰 

中央委员 

嘉玛莉亚、王育璇、丘 

钦瀚、郑传毅、游恩 

清、李伟翔、沙米、梁 

耀雯、林思舰、蔡珍 

莉、梁誉升、王诗棋、 

艾德里费査、蓝诗琳、 

郑瑞坪 

迪比摩、廖彩彤和莫哈末沙基 

尔成功高票当选，而沙迪史及 

雪芙菝则落选。 

至于总秘书职，则由雪州 

社青团前团长郑洪杰不战而 

胜。 

另外，有32人竞选15个 

中委职，中选者为嘉玛利亚、 

王育璇、邱钦瀚、郑传毅、游 

恩清、李伟翔、沙米、梁耀 

雯、林思健、蔡珍莉、梁誉 

升、王诗棋、艾德里、蓝诗琳 

及郑端坪。 

社青团全国代表大会今日 

在梳邦再也市议会体育馆举 

行，社青团共有603名代表， 

出席代表有357人，出席率 

59.2% ° 

投票于下午1时截止后， 

改选成绩在下午4时W分出 

炉。 

357张选票中，有7张是 

废票。 

2009年也因党员跳槽而变天为 

例，表明行动党小i愿再遭遇类 

似事件 

“当我们掌权时，就应该 

利用有关权力修改错误，而非 

让错误继续下去。’’ 

他说，行动党在跳槽课题 

上保持坚定立场，呼吁其他成 

员党別通过接受跳槽党员来扩 

大政党L 

黄家和：希盟勿接受跳槽者 
的政策制定者素质、魅力和广 

泛的经验，但接受不同旗帜下 

的国会议员有违民主精神，同 

时也应尊重选民选择的意愿和 

决定。” 

行动党应坚定立场 

社青团原任总团长黄家和 

认为，希盟各成员党小i应接受 

非希盟国会议员的加入，同时 

呼吁政府仿效他国制定反跳槽 

法令。 

他说，希望联盟成员党接 

纳国阵国会议员，特別是让巫 

他以霹雳州民联政府在 

统国会议员加人为党员的现 

象，如今令人担忧， 

“虽然希盟成员党能扩展 

和在国会拥有更大发言权，且 

部分反对党国会议员拥有良好 

削减拉大学院拨款 

林冠英：马华害的 

社青团全国代表大会出席者在表演节目时段，拿起手机并亮灯 

附和。 

行动党秘书长林冠英直 

言，政府正是基于拉曼大学学 

院由政党拥有，才会削减该校 

拨款。 

他同时促请社青团向社会 

大众解释，大专院校不能与政 

党挂钩：‘ 

校友会接手拨3千万 

“我们希望社青团基层帮 

行动党向社会解释这一点，减 

少（拨款）是因为你是政党， 

(大专）不能由政党来办，若 

交给校友会总会接手管理，我 

们将每年至少拨款3000万令 

吉给拉大学院。” 

林冠英说，他相信该学府 

在无需涨学费下就能继续运 

作，如今拉大学院校友会总会 

可比马华做得更好，提高该校 

素质和资源，并质问马华为何 

始终不肯放手。 

“为什么马华不放手？纯粹 

因为政治。（董事会）名单清 

一色是马华领袖；明知放手给 

校友会总会，可拿到更多拨 

款，为什么你不要放手？主W 

你要透过控制拉大学院，掌握 

政治权益。” 

他也再次警告马华，若提 

高拉大学院学费，勿怪他采取 

行动对付：“虽然我们会面对 

一些考验挑战，但我准备好面 

对，闪我们做事4、i是为了自 

己，而是为了下一代有更好教 

育水平。要骂我没关系，我愿 

意接受。” 

被指反华人受促下台 

“难道要纳吉任财长？ ” 
林冠英认为，马华领袖呛 

声要肖己下台的做法，显示了 

该党与巫统仍藕断丝连，并反 

问马华是否要前首相拿督斯里 

纳吉重新出任财政部长？ 

他也针对马青团在代表大 

会上谴责他发表“我不是华 

人”言论一事驳称，自己是大 

马子民而非华人的说法并没 

错。 

“但对马华来说，这是错 

的，我们不能玩弄种族情绪。 

马华批评我反华人，叫我下 

台，可能是他们不甘愿我当了 

财政部长，若不要林冠英做财 

长，是否要巫统领袖或纳吉做 

回财政部长？ 

“若巫统领袖重新出任财 

，是否对国家未来有好处？ 

这可能只是对贪污好罢了！” 

他也说，现在已无法谈论 

经济的反对党小i停玩弄种族情 

绪和宗教极端的做法非常危 

险。 

“W此我们需对抗，但需 

非常谨慎。巫统和伊党说我们 

反回教，马华说我们反华人和 

印裔，我们如今夹在中间，但 

人民知道希盟是唯一代表全民 

的政府，反对党做不到。” 

出席社青团全国代表大会的土著团结党青年团团长赛沙迪（左） 

与林冠英在午餐时间，边吃饭边聊天。 

政治教育须分开 

“不与马华走火人魔” 
针对马华总会tc：拿督斯里 

魏家祥博士建议行动党创办 

“火箭大学”，再交由拉大学 

院校友会总会管理一事，林冠 

英直言，4、i能与马华一起走火 

人魔！ 

他强调，政治和教育必须 

分离，没有“个先进国会政教 

混合：“若这一点也抓不准， 

代表商业也可政治化，进而导 

致金钱政治。若要教育迈向卓 

越水准，就必须分家。 

“若说自己办学校，今天行 

动党，明天公正党，后天是诚 

信党，还有土团党、伊党和巫 

统等，你是不是走火人魔？你 

根本没抓准原则和真正方向。 

(政教）混合在一•起，损失的 

还是教育。” 

询及马华指政府应白纸黑 

字阐明会制度化拨款给拉大学 

院，林冠英则指希盟小i像马华 

说话小i算数，若希盟不守承 

诺，自会面对人民制裁。 
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SUMMARIES
23张多数票挫邹宇阵
黄家和（中）交棒予李存孝（右），并与邹宇晖共同握手以示团结。李存孝当选社青团长(沙登2日讯）社青团改选成绩出
炉，霹雳州行政议员李存孝获得189票，以23张多数票击败获得166票的彭亨都赖州议员邹宇晖，当选新一届社青团长。
署理团长方面，来自邹宇晖团队的彭亨丹那拉打州议员张玉刚获196票，击退李存孝的搭档沙巴路阳州议员冯晋哲，后者
共获得160票。‘行动党社青团6人竞选4个副团长
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何淑云（右起）与黄福宁及许财祥，希望有关当局采取行动，让回收厂迁至适合地点。 

老鼠繁殖垃圾没处理 

双溪毛糯回收厂流污水 
(双溪毛糯2日讯）双溪 

毛糯新村下业区12路一 

家回收厂被指未妥善处理 

各式废料，污水流出道路 

引来大量老鼠繁殖之余， 

也流人邻近食品厂，业者 

虽忙于清理和灭鼠工作却 

不果，还被卫生局以营运 

环境卫生欠佳为由，无辜 

接罚单。 

双溪毛糯新村村K:何淑 

云说，一名业者于7月向她 

投诉该回收厂发出恶臭，视 

察后发现该厂收集的废料混 

有菜肉，因此发出恶臭及引 

来老鼠、苍蝇和蚊子。 

她说，并非不欢迎回 

收场在当地营业，只是因 

回收厂周围都是从事饮食 

业的工厂，地点不恰当。 

她也说，对方初时有 

妥善处理垃圾，去年杪起 

把垃圾放在厂外置之不 

理，也没回收或分类。 

她说，该厂排出的污 

水流向隔壁茶室前道路， 

影响茶室生意，莎阿南市 

政厅曾于去年9月观察该 

厂，但报告是好评不断， 

指该厂在清洁工作和置放 

物品工作有好表现，后来 

该厂就变成现今状况。 

无法申请清真认证 
——酱料厂业者•许财祥 

回收厂导致我无法申请清真认证，甚至 

收到卫生部的罚单，此外，垃圾也发出恶 

臭，而且引来大量老鼠，也入侵我的工厂， 

只好设各种防鼠措施，有时也亲肖捕捉。老 

鼠从沟渠进人工厂，我曾封住沟渠出口但无 

效。 

问题巳存在一年多，没见过业者本人， 

尝试跟其员工沟通却不果，对方完仝不理 

会，我也曾向莎阿南市政厅投诉多达3次。 

垃圾回收工作不适在周遭皆是食品丁厂的地 

区进行，希望该厂迁至适合地点。 

担心准证被吊销 
——食品厂业者•黄福宁 

老鼠是主要的问题，除了大量繁殖，也 

在工厂留下粪便，得清理及检查所有食品。 

未正式投诉，至今虽也没有损失任何食 

品，但卫生不好对我们有很大影响，尤其会 

面对准证或被吊销，以及危害人体的状况， 

所以只好勤在厂内外清理及检查食品。目前 

用捕捉器捉老鼠，但老鼠数量太多根本捉不 

完。 
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SUMMARIES
何淑云（右起）与黄福宁及许财祥，希望有关当局采取行动，让回收厂迁至适合地点。
老鼠繁殖垃圾没处理双溪毛糯回收厂流污水(双溪毛糯2日讯）双溪毛糯新村下业区12路一家回收厂被指未妥善处理各式废
料，污水流出道路引来大量老鼠繁殖之余，也流人邻近食品厂，业者虽忙于清理和灭鼠工作却不果，还被卫生局以营运环
境卫生欠佳为由，无辜接罚单。双溪毛糯新村村K:何淑云说，一名业者于7月向她投诉该回收厂发出恶臭，视察后发
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让财政持续发展 阿 

初生婴儿金参与投资 
(士拉央2日讯）雪兰莪州政府将和国 

民投资机构及其他单位合作，让雪州 

初生婴儿基金（TAWAS)参与投资， 

让财政可持续发展及更有竞争力。 

雪州大臣阿米鲁丁说，雪州初生 

婴儿基金有近33万4000名会员，明 

年将有3万4000名会员踏入一年 

级，这些注册的学生上一年级前，州 

政府会给予50至100令吉的费用及 

一些上学用品，减轻父母的负担。 

ml靜“把 

阿米鲁丁（中）与领取书包的学生合照 

米鲁丁说，雪州初生 

婴儿基金从2008年起 

运作，从2026年起，就得提供 

1500令吉储蓄给年满18岁的会 

员，政府虽已有这笔款项，但为 

了不加重财政负担，将和国民投 

资机构合作参与投资。 

阿米鲁丁今R到士拉央花园 

同中二校，派发上学用品给雪州 

初生婴儿基金的会员时这么说。 

他说，雪州子民基金会总 

经理颜贝倪也提出数项建议， 

策划未来的10至20年计划， 

他们之后会再开会商议。 

出席者还有武吉兰樟州议 

员黄洁冰等。 

额外补贴会员 

雪州子民基金会（YAWAS) 

总经理颜贝倪说，在2026年， 

雪州初生婴儿基金需支出3200 

万令吉给年满18岁的会员，这 

是数额挺高的承诺，该基金已提 

出一些建议，例如通过投资和寻 

找其他方法。 

她说，州政府于2014年决 

定额外补贴给雪州初生婴儿基 

金的会员，即将升上一年级的 

会员还会有50令吉。 

她认为，州政府这时候重组 

财务的决定是对的，IM为中央政 

府也有类似惠民政策，例如大马 

孩童信托基金（ADAM 50)， 

因此州政府的决定能确保每项惠 

民政策都协助有需要的阶层。 
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让财政持续发展
阿初生婴儿金参与投资(士拉央2日讯）雪兰莪州政府将和国民投资机构及其他单位合作，让雪州初生婴儿基金（TAWAS)
参与投资，让财政可持续发展及更有竞争力。雪州大臣阿米鲁丁说，雪州初生婴儿基金有近33万4000名会员，明年将有3
万4000名会员踏入一年级，这些注册的学生上一年级前，州政府会给予50至100令吉的费用及一些上学用品，减轻父母的
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安华：马来组织要求革职 

华达慕迪官位交首相决定 
(八打灵再也2日讯）随着 

部分马来组织不满首相署 

部长华达慕迪的表现并要 

求内阁革除他的职位，人 

民公正党主席兼波德申国 

会议员拿督斯里安华指 

出，将由首相敦马哈迪医 

生决定华达慕迪的部长职 

权0 

“我们需先解决（斯里 

马哈马里安曼兴都庙）问 

题，雪州大臣将召集各方 

通过民事方式解决问题， 

以免出现种族情绪并让有 

关情况恶化。 

“有关华达慕迪的部长 

职权，将交由首相决定。” 

安华今午为斯蒂亚旺莎 

国会议员聂纳兹米的新书 

主持推介礼仪式后，受记 

者追问有义土著权威组织 

要求华达慕迪下台一事， 

如此回应。 

促取消反ICERD集会 

安华要求巫统与伊斯兰 

党领袖，取消于12月8 R 

安华：雪州大臣将召集各方 

通过民事方式解决问题。 

在首都举办的反对《消除一 

切形式种族歧视国际公约》 

(ICERD)� 
“我们不能否认现在存 

有种族焦虑。若他们认为 

ICERD问题会伤害马来人的 

感情，政府巳经决定不批准 

该公约。 

“任何人都有权聚集， 

但若他们（集会是为了）反 

ICERD，这+合适。” 
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SUMMARIES
安华：马来组织要求革职
华达慕迪官位交首相决定(八打灵再也2日讯）随着部分马来组织不满首相署部长华达慕迪的表现并要求内阁革除他的职位
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力，民政党将参与筹款，把款 

项交给庙宇管理层。” 

他认为，雪州政府有三个 

解决方法，即州政府收购庙 

地，交给庙宇管理层、私人界 

可筹款购地及交还给庙宇或发 

展商继续发展计划，庙宇保留 

在原地。 

刘华才提到，该兴都庙提 

供的土地图测，整块地是属于 

One Cily公司，但兴都庙仅建 

在其中一角，为此他将与One 

Cily发展私人有限公R]交涉， 

谈论这问题。 

他说，民政党也关心庙宇 

理事会会否被警方传召问话或 

逮捕，该党法律顾问团会提供 

法律援助。 

出席者有民政党雪州主席 

拿督洪进达、中委赵志刚及庙 

宇主席纳嘉拉祖。 

刘华才：若雪政府无能为力 

民政助兴都庙筹款购地 

刘华才希望雪州政府尽快解决 

此事 

(吉隆坡2日讯）民政党捍卫 

具有百年历史的梳邦再也斯里 

马哈马里安曼兴都庙，强调在 

必要时会发动参与筹款协助该 

庙购地，保留庙宇免被拆除。 

民政党主席拿督刘华才博 

士说，这也胥视雪州政府的最 

终决定，该党之后才能决定下 

一步行动，希望州政府尽快解 

决此事：‘ 

刘华才今日在民政党领袖 

陪同下前往斯里马哈马里安曼 

兴都庙后在记者会上说，若雪 

州政府决定收购土地及交给庙 

宇管理层管理，民政党则小i须 

为它筹款。 

“但若雪州政府也无能为 
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SUMMARIES
力，民政党将参与筹款，把款
项交给庙宇管理层。”他认为，雪州政府有三个解决方法，即州政府收购庙地，交给庙宇管理层、私人界可筹款购地及交
还给庙宇或发展商继续发展计划，庙宇保留在原地。刘华才提到，该兴都庙提供的土地图测，整块地是属于OneCily公司
，但兴都庙仅建在其中一角，为此他将与OneCily发展私人有限公R]交涉，谈论这问题。他说，民政党也关心庙宇理事会
会否被警方传召问话或逮捕，该党法律顾问
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(马六甲2日讯）甲市政局市 

议员萧廷峰说，0前担任公务 

员的残疾人十只有3782人， 

只占总公务员人数的0.3%。 

他认为，妇女、家庭与社 

会发展部副部K杨巧双设下各 

政府部门，拥有至少1%残疾 

公务员的目标令人鼓舞。他呼 

吁政府成立特别小组，处理残 

疾毕业生加人公共领域的申 

请。. 

建议设特别小组 

他说，假使政府要提高残 

疾公务员至1万2811名，可 

以设立特别小组，审核曾经或 

正在申请加人公共领域的残疾 

中业生。 

“我也吁请政府简化残疾 

毕业生申请加入公共领域的程 

序，或提供特别管道给有意申 

请者，让残疾人十也能为国家 

尽一分力。” 

萧廷峰发表文告说，其实 

政府旱在1988年通过了公共 

服务局，发出1988年服务通 

令，内容提到如何落实1%残 

障公务员的政策。 

“ 2008年和今年发出强化 

版的服务令，鼓励各政府部门 

和州政府给予残疾人士机会， 

包括填补适合的丁作空缺。” 

萧廷峰：仅0.3%未达标 

残疾公务员3782人 
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SUMMARIES
(马六甲2日讯）甲市政局市
议员萧廷峰说，0前担任公务员的残疾人十只有3782人，只占总公务员人数的0.3%。他认为，妇女、家庭与社会发展部副
部K杨巧双设下各政府部门，拥有至少1%残疾公务员的目标令人鼓舞。他呼吁政府成立特别小组，处理残疾毕业生加人公
共领域的申请。.建议设特别小组他说，假使政府要提高残疾公务员至1万2811名，可以设立特别小组，审核曾经或正在申
请加人公共领域的残疾中业生。“我也吁
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指印裔社会遭边缘化 

国 
大党加亨州议员阿威雅 

表示，柔佛印裔社会在 

希盟政府治理下遭边缘化，在 

明年度财政预算案下所获得的 

拨款幅减少。 

他指出，过去印裔社会 

获得州政拨款250万令吉作为 

企业发展基金，明年度财案 

则下滑至50万令吉。前朝政府 

拨款作为印裔社会培育技术人 

才基金则达150万令吉，如今 

只剩70万令吉。「过去的大选 

中，印裔社会转向支持希盟， 

如今却遭到如此对待，显示印 

裔社会遭边缘化。」 

阿威雅呼吁，州政府在 

大臣办公室下成立一个专门处 

理印裔社群的委员会，并由也 

是印裔的柔佛人力资源及团结 

行政议员拉玛克里斯南出任主 

席，一站式处理柔印裔社群的 

投诉。 
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SUMMARIES
指印裔社会遭边缘化
国大党加亨州议员阿威雅表示，柔佛印裔社会在希盟政府治理下遭边缘化，在明年度财政预算案下所获得的拨款幅减少。
他指出，过去印裔社会获得州政拨款250万令吉作为企业发展基金，明年度财案则下滑至50万令吉。前朝政府拨款作为印
裔社会培育技术人才基金则达150万令吉，如今只剩70万令吉。「过去的大选中，印裔社会转向支持希盟，如今却遭到如
此对待，显示印裔社会遭边缘化。」阿威雅呼吁，州政府在
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柔反对党领袖 

退回津贴办公室抗议希盟 
新山2日讯|柔州议会反对 

党领袖兼巫统文律州议员拿督 

哈斯尼直言，他对希望联盟政府 

不认真落实竞选宣言，承认反对 

党州议员地位表示失望，为此他 

将归还反党领袖办公室及津贴以 

示抗议，惟仍保留反对党领袖一 

职。 

他表不，希盟竞选宣言承 

认反对党地位，虽然如今反对党 

议员获得办公室津贴，反对党领 

袖也获得州议会办公室及特别津 

贴，但是反对党议员至今仍未能 

出席县行动理事会会议，甚至无 

法进入学校出席活动。 

他揭露，本身早前到某垦殖 

区出席会议，之后就收到消息指 

该垦殖区领袖将遭到大臣办公室 

对付，显示希盟政府所谓打造开 

放民主的竞选宣言表里不一。 

哈斯尼今日在柔州议会参 

加辩论《2019年柔州财政预案》 

后，召开新闻发布会上，作出上 

述宣布。 

「过去反对党不受承认， 

是因为国阵不曾表示要承认反对 

党，国阵获得人民委托执政，反 

对党也就不获得承认。但如今 

希盟在竞选宣言说要承认反对 

党，并不是我们（国阵）去要求 

的°」 

他认为，即然国阵遭选民拒 

绝，希盟获得委托，就应该认真 

落实宣言，让反对党议员参与所 

有官方活动，不让反对党议员被 

排除在外。 

「我对希盟所谓的民主感失 

望，因此将归还过去半年来所获 

得的反对党领袖津贴及州议会办 

公室，以示抗议。」 

另一方面，哈斯尼呼吁，州 

政府勿采取报复手段对待不同政 

治理念的人。 

他透露，柔州630名马来村 

长职中，前朝政府治理下出任村 

长职的420人，如今都不获续约， 

他们在年龄及表现上仍可服务地 

方民众。 

「我的选区有一名宗教师甚 

至在大选中上阵挑战我，国阵执 

政时也没将他开除。」 

此外，哈斯尼表示，柔州明 

年度财政预算案中，大臣指柔州 

成功减少1亿8900万令吉的债务， 

这些债务事实上来自州政府在水 

务资源上，对联邦政府的负债。 

他进一步指出，实际上这些 

负债是联邦政府需承担的发展开 

销，但过去因账目问题变成州政 

府拖欠联邦政府的负债。 

「国阵执政时间，柔州政府 

在和联邦政府的商议中，获得联 

邦政府同意可豁免4亿令吉的债 

务。我希望州务大臣别只停留在 

减少1亿8900万令吉负债，而是争纟 

取减少4亿令吉的债务。 J .  
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SUMMARIES
柔反对党领袖
退回津贴办公室抗议希盟新山2日讯|柔州议会反对党领袖兼巫统文律州议员拿督哈斯尼直言，他对希望联盟政府不认真落
实竞选宣言，承认反对党州议员地位表示失望，为此他将归还反党领袖办公室及津贴以示抗议，惟仍保留反对党领袖一职
。他表不，希盟竞选宣言承认反对党地位，虽然如今反对党议员获得办公室津贴，反对党领袖也获得州议会办公室及特别
津贴，但是反对党议员至今仍未能出席县行动理事会会议，甚至无法进入
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不签ICERD安华抨噩-集会多余 
八打炅再也2日讯人民公正党主席拿督斯里安华认 

为，巫统及伊斯兰党坚持要举行反签署《消除一切形式种 

族歧视国际公约》（ICERD)集会，是十分不怡当的。 

他指出，巫统和伊党应该意识到， 

如今内阁已议决不签署ICERD公约，因此 

那场集会是没有必要的。 

反观，他说，如今国家正面对种族 

敏感的课题，巫统和伊党应该思考举行集 

会的后果。「对我而言，（思考集会的后 

果）更加重要。我认为，没有必要继续举 

行集会，来反对ICERD公约，因为内阁已 

驳回此事，这场集会是不合理的。」 

「我要求，巫统和伊党能精明领 

导，因为我们不能否认种族不安。我认为 

继续举行集会是不恰当，也希望不会举 

行。」 

部长去留由首相决定 

安华今曰出席《2018年5月9曰：在 

前线记录》新书推介礼后，在记者会上， 

如是说。 

针对土著权威组织（Perkasa )主席 

依布拉欣阿里促首相署（团结）部长瓦达 

慕迪，就斯里马哈马里安曼兴都庙骚乱事 

件，引咎辞职，安华表示，目前最重要的 

是解决这起事件。「雪州大臣将召见各 

方，并妥善解决此事，以便不会挑起种族 

敏感和误会。」 

「部长的去留，则由首相决定。」 

他指出，警方有权援引煽动法令调 

查这起骚乱事件，因为有关法令如今仍适 

用于国内。 

他说，尽管希盟有意废除煽动法 

令，警方和内政部仍有能力解决此事。 

「最重要的是，任何导致这起骚 

乱和殴打事件的人士，必须面对法律制 

裁。」 

针对马华总会长拿督斯里魏家祥 

指，希盟政府找不到出路，就不该挡了人 

民的幸福“安华说“政府如今被迫解决前 

朝政府的贪污舞弊课题。 

「我们必须给敦马哈迪机会来管理 

政府。成为政府才6个月，被迫专注打击 

贪污和滥权（事务）。」 

「此外，由于政府损失了数十亿令 

吉，如今也只能使用现有的资源。」 
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SUMMARIES
不签ICERD安华抨噩-集会多余
 八打炅再也2日讯人民公正党主席拿督斯里安华认
为，巫统及伊斯兰党坚持要举行反签署《消除一切形式种族歧视国际公约》（ICERD)集会，是十分不怡当的。他指出，
巫统和伊党应该意识到，如今内阁已议决不签署ICERD公约，因此那场集会是没有必要的。反观，他说，如今国家正面对
种族敏感的课题，巫统和伊党应该思考举行集会的后果。「对我而言，（思考集会的后果）更加重要。我
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彐来社会保守 
安华拜相壩驟 

20年前，时任副首相拿督斯里安华遭当时的首 

相敦马哈迪革职，全国各地掀起「烈火莫熄」社 

会运动，从而也催生了以马来基层为主的跨族群政 

党一一公正党。公正党20年风雨路途，从曽仅保住1 

个国席到如今成为国会最大党。 

公正党在短短20年，从街头斗争走到了布城权 

力中心的华丽转身，党内领袖认为从「烈火莫熄」 

运动到实现真正的两线制，所取得最大的启示及精 

神，即证明了多元族群路线的可行。 

时评人则提到公正党即便在最脆弱的时候也没 

有放弃，让人民看到了改变的希望。 

综合公正党及时评人的看法，公 

正党主席安华欲在2年后接棒首相，最 

大阻力不是来自马哈迪’而是社会对 

执政后的希盟的信心及保守马来社会 

的看法。 

其中，公正党亚罗士打国会议员 

曾敏凯认为，依据希盟的共识，安华 

将在2年内接任首相一职，他个人认为 

最大阻力不是在马哈迪5因马哈迪年 

事已高，且多次强调准备放下权柄， 

反而是倾向保守的马来社会，因他们 

或会尝试施压让首相大权，维持在单 

一马来种族政党的手上。 

他提到，保守的马来社会倾向单 

一马来种族政党，无论是在朝的土团 

党，或是在野的巫统、伊党的领袖， 

将是担任首相人选，因此纵使老马愿 

意下放权力，也需要确保交棒过程顺 

利，这当中显然会牵涉更多的合纵连 

横权力游戏，这才是安华拜相所面对 

的最大阻力。 

证明多元路线可行 

但曾凯敏提到，从烈火莫熄到实 

现真正的两线制，所带来的最大的启 

示及精神，就是证明多元种族路线的 

可行以及成功。 

他说，种族政治作为大马最大的 

一个政治改革阻力，没有跨族群的两 

线制，纵使成功，也是不成熟的，尤 

其是在各族人口增长距离有落差，不 

跨越族群的两线制是无法想象，且不 

可能成功，因此烈火莫熄，标示一个 

时代的转变，而不止是政权的替换。 

在曾敏凯看来，希盟各党必须逐 

渐缩短之间的路线分歧，且逐步谈化 

各党在个别种族眼中的肤色认知，并 

融为一个希盟个体，甚至成为单一政 

党并代表全民，只以政策论述来和其 

他政党竞争，以促使整个社会朝向更 

进步的路线比较，而 

不走回狭隘的种族民 

粹路线。 

独立研究机构 

灵感中心（ I I h a m  
Centre )代执行董事 

莫哈末阿兹兰再纳在 

接受《东方曰报》访 

问时，就不讳言马来人对希盟政府的 

信心出现下滑情况，因此希盟必须重 

建一套更制度化并能保障各族权益的 

政策。 

他提到，希盟必须要为马来族群 

设置更「高效」的土著特别议程，以 

便让马来人恢复对希盟的信心，并要 

聚焦于改善人民的生活水平及经济发 

展的质量。 

由于公正党在过去20年的斗争 

是以打击贪污滥权，要求体制改革而 

凝聚社会的支持力量，因此莫哈末阿 

兹兰再纳认为，如何推进希盟政府的 

体制改革进程成为了公正党的最大挑 

战，一旦做得不好将会影响安华的威 

望o 

阿兹兰再纳认为，希盟至少要在 

选举委员会及反贪污委员会这2个在 

509大选前最引起民怨的机构大刀阔斧 

的改革，以恢复人民对政府的信心。 

而北方大学教授莫哈末阿兹祖丁 

认为，尽管刚过去的公正党党选斗争 

激烈，但却无人挑战安华，让安华顺 

利当上党主席，这显示了其在党内的 

权威。 

他相信马哈迪会遵守在2年后让 

安华接棒首相的承诺，而安华届时可 

以效仿新加坡的做法，委任敦马或资 

深领袖担任资政，但在这2年里，安华 

必须要确保希盟的体制改革及强化经 

济发展进程顺利，向大家清楚表达其 

治国方向及蓝图，否则势必对他要接 

任首相造成影响。 

北方大学教授 

莫哈末阿兹祖丁 

隆雪华青前团长李伟康 

去除种族政治 

国家才有希望 

-火莫熄」成功掀起人民的改革思潮，公正党 

的坚持与推崇的多元路线带来了结构性的改变，这 

是公正党带给大马政坛最大启发。 

北方大学教授莫哈末阿兹祖丁认为，公正党 

得以从街头抗议走到布城，在20年内完成华丽转 

身，长期执政的国阵有很多自身的问题及弊端， 

让大家对国家体制失去信心，再加上公正党无论 

环境多么艰难，依然坚持体制改革，让人民看到 

希望，从而相信公正党不是投机性质的政党。 

他认为，纵然街头抗议出身，但公正党与盟党 

自2008年取得一些重要州属的执政权后，州政府的 

执政表现良好，也让人看到政党轮替的希望。 

他在接受《东方日报》访问时也提到，公正 

党在过去撮合不同意识形态的政党结盟做得相当 

出色，这些政党共同执政中央后，也非常考验彼 

此的信任与决心，这也是希盟接下来的挑战。 

带动最多街头示威 

此外，隆雪华青前团长李伟康在接受《东方日报》访问时提到，虽然政 

治两线制是隆雪华青前辈们在80年代提出的概念，当时「两间杂货店」的概 

念旨在启蒙当时的社会有另一个政治的选择，但无可否认的是，在过去20年 

来，公正党是带动最多街头示威的政党。 

他形容，街头运动出身的公正党从曾只赢得1个国席，到如此成为国会 

最多议员的政党，这是一件很热血及励志的事，有点像武侠小说的「小虾米 

变成大侠」的感觉。他说，最重要的是他们对安华与希盟一直提到的政治改 

革深感认同，因唯有去除种族政治，这个国家才能有再被世界尊重的可能。 

希盟在今年5月9 

日第14届全囯大选推 

翻囯阵政杈后，囯家 

元首在5月16日特赦 

安华。图为获特赦后 

的安华，对著囯内外 

媒体的摄影镜头握拳 

表示胜利。 

公正党在1998年因声援安华的烈火莫熄运动起家，历经20年的 

奋斗及坚持，终於成功推翻囯阵政府实现囯家政党轮替，成功 

进军布城。 

阿兹敏强势 

配合得当有发挥空间 
R管安华在公正党党选不战而胜，顺利当上党 

主席，但蝉联署理主席一职的经济事务部长 

阿兹敏却在党选中，展示了强大势力，使到公正党 

会否掀派系斗争引起了讨论。 

虽然党内外人士对「华敏配」仍具有信心， 

但灵感中心代执行董事莫哈末阿兹兰再纳提醒，此 

次的党选成绩，非常考验安华的人事布局及谈判的 

技巧，因安华放眼未来要成为首相，那必须同时容 

纳阿兹敏及拉菲兹的辅助。 

他相信，安华及阿兹敏可以很好的配合，因 

两者都是具备党意及民意的领袖’如今得有政治平 

台来发挥所长，只要不排除异己，各自都有发挥的 

空间。 

安华让党维持向心力 

而公正党亚罗士打国会议员曾凯敏在评价 

「华敏配」时提到，阿兹敏从「烈火莫熄」运动初 

期，就一直跟随安华，因此他相信阿兹敏可给予安 

华很好的配合。「安华作为整个烈火莫熄的主轴精 

神领袖，拥有道德高点来领导整个改革的方向，而阿兹敏在政治上的修炼以及 

在执政面的能力，可以辅助安华以让执行朝向改革目标。」 

虽然阿兹敏在党选中展示了强大的势力，但曾凯敏认为，安华及其家族 

作为烈火莫熄运动的核心，对党的领导及影响力是毋庸置疑的，这也是20年来 

让党维持向心力的一个元素。 

他补充，随著改朝换代，安华重返政坛及旺阿兹莎卸任党主席，相信往 

后党的向心力及中心将会转移至安华个人及整个执政方向。 

隆雪华青前团长李伟康则认为，只要能落实当初答应人民的改革承诺， 

无论安华配哪位领袖都乐见其成，因为真正影响民生的是执政者真正为国为民 

的信念。在他看来，基层大众对安华及其家人，无论是妻子旺阿兹莎或女儿兼 

答东埔国会议员努鲁依莎，仍抱有很大的尊重和敬仰。 

灵感中心代执行董事 

莫哈末阿兹兰再纳 

亚罗士打国会议员 

曾敏凯 

^PPPgyx

Hiiir

^ 

tePPgyx

gkjppŝ
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公正党走过20年… 

时任首相敦马哈迪在9月2曰革职时任副首相拿督斯里安华，后者^ 

随后面对渎职及肛交案被控上庭；此举不仅掀起激烈的巫统党 

争，更引起社会哗然，以马来族群为首的民众走上街头要求体制改革，催生 

了烈火莫熄运动。 

虽然安华在4月4曰罪名土立被典丨入狱9年，但成i力汇集起5火«媳 

的社运力量；在安較持者鮮下，安华夫人拿籠里旺阿兹莎 

幵始领导及著手成立新政党，并在4月4日成立了国民公正党，并与行动党及 

伊斯兰党组「替代阵线」单挑国阵，出征同年11月29日举行的全国大选。 

首次参选的公正党虽仅拿下5国及4州席，但却成功锐减巫统的马来选 

票，导致巫统的国席从94席减至72席，同时失去登嘉楼州政权及无法收复吉 

兰丹州政权。 

公正党在2002年7月5日与大马人民党签署两党合并的备忘录，并 

在隔年8月3曰宣布两党正式合并，党名则为「人民公正党」。 

由于敦阿都拉巴达威在担任首相初期，国阵政府积极推动体制改 

革重获民心，而反对党宛如散沙，公民运动在这段期间式微，公 

正党在第11届全国大选中，共派出183个候选人角逐国州议席，但仅靠旺阿 

兹莎在老巢答东埔赢得1个国席。 

在大选后，联邦法院在同年9月4日推翻安华的肛交案罪名，安华重获自 

由，虽受5年不能参与全国选举所限，但却以公正党实权领袖的身份问政，顿 

使反对党士气大振。 

^PPPgyx由于国阵政府的体制改革裹足不前，各个社群的抗议行动烽火四 

m，包括腫年的兴权会及净选盟i.G的示威运动都弓|起极大回 

响，公正党成功翻身，不但斩获了31个国会议席，更与行动党及伊斯兰党 

一起拿下了雪兰莪、槟城、吉打、霹雳、吉兰丹州政权，三党共组人民联盟 

(民联）。 

同年4月4曰，安华的5年禁止参选的禁令届满，虽然其助理赛夫在7月报 

警指控安华鸡奸，但旺阿兹莎在7月31日辞去荅东埔国会议员为夫婿制造补 

选，而安华在8月26日成功当选答东埔国会议员重返国会，并取代旺阿兹莎成 

为国会反对党领袖。 

在华人新年期间，公正党2名霹雳州议员，即时任美冷州议员贾玛 

Hiiir鲁丁及章吉遮令州议员莫哈末奥斯曼连同行动党九洞州议员许月 

凤退党，成为支持国阵的独立议员，再加上波打区州议员纳沙鲁丁哈欣重返 

巫统，促成国阵在霹雳州议会取得31名州议员的支持，而民联议员则减至28 

人，导致霹雳州变天。 

在5月5曰举行的第13届全国大选中，公正党、行动党及伊斯兰党 

Waiii^ vx「民联」团队来势M抗衡国阵，但在乡区、垦殖民及东马选 

区无法取得突破，使到民联国席总得票率虽赢过国阵2%，却只在222个国席取 

得89席。 

^ 公正党在年初策划「加影行动」以便撤换雪兰莪州大臣人选，旺 

阿兹莎顺利在3月23曰当选州议员，公正党及行动党支持旺阿兹莎 

取代卡立，但伊斯兰党却有不同的意见，最终阿兹敏阿里获得雪州苏丹的认 

同，受委成为雪兰莪州务大臣，并在9月23日在雪州王宫宣誓就职。 

此外，上诉庭三司在3月7日推翻高庭对安华所作的无罪释放判决，而改 

判他肛交罪成入狱5年，而联邦法院隔年驳回安华上诉，维持原判。 

tePPgyx民联三党因伊斯兰刑事法出现分歧，公正党在6月17日发表声明阐 

日服联祉运作，公政前造-个綱縣舰睡；公正党、 

行动党及诚信党在9月^日共组希望联盟，而安华是希盟候任首相人选。 

gkjppŝ 马哈迪向时任首相拿督斯里纳吉逼宫不果，宣布退出巫统后，9月 

更亲往雄见安华，馳题人自19崎决裂后，細is年破冰 

会面，当时被媒体形容为「世纪见面」。 

较后希盟与马哈迪成立的土团党于12月13日，在公正党总部签署7点大 

选合作协议，共同对抗执政党国阵。 

希盟协议在年初通过马哈迪及旺阿兹莎为过渡期正副首相人选； 

棚协议，马哈迪出任首概年后，再交由安华接棒。 

由于希盟面对社团注册局的问题，希盟各党议决统一使用公正党旗帜， 

出战在5月9日举行的全国大选，最终获得113席（不包括沙巴民复党的8 

席），组成简单多数议席成为执政党，实现了马来西亚首次的政党轮替。 

在希盟执政中央后，马哈迪及旺阿兹莎分别担任正副首相，安华获得国 

家元首全面特赦，并顺利在没有对手挑战下担任公正党主席，同时也在10月 

13曰的波德申国会议席补选中获胜，再度重返国会。 
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SUMMARIES
彐来社会保守
安华拜相壩驟20年前，时任副首相拿督斯里安华遭当时的首相敦马哈迪革职，全国各地掀起「烈火莫熄」社会运动，从而
也催生了以马来基层为主的跨族群政党一一公正党。公正党20年风雨路途，从曽仅保住1个国席到如今成为国会最大党。
公正党在短短20年，从街头斗争走到了布城权力中心的华丽转身，党内领袖认为从「烈火莫熄」运动到实现真正的两线制
，所取得最大的启示及精神，即证明了多元族群路线的可行。时评人
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社青团改逸事存幸邕选思团按 
沙登2日讯民主行动党社青团改选，霹雳 

州兵如港区州议员李存孝击败彭亨州都赖区州 

议员邹宇暉，当选总团长。 

署理团长方面，则由邹宇晖 

团队的彭亨丹那拉打区州议员张 

玉刚胜出。 

李存孝是以189张票，击败 

获得166张选票的邹宇晖；张玉刚 

是以196张选票获胜，其对手属李 

存孝团队的沙巴路阳区州议员冯 

晋哲，获得的票数为160张。 

廖彩彤连任副团长 

社青团今日在沙登再也体育 

馆召开509大选后的首次代表大会 

暨改选，选举2018年至2021年新 

届领导层。 

总秘书一职，则由雪州社青 

团前团长郑鸿杰在没有对手的情 

况下，不战而胜。 

原任总团长黄家和、署理团 

长黄庆伟及总秘书刘致绲因年龄 

限制而卸任，其中一名原任副团 

长阿鲁古玛则选择不竞选，5名直 

选高职当中，只有原任柔佛州行 

政议员廖彩彤寻求蝉联。而廖彩 

彤在这次改选，也以第二多票， 

民口 310票成功连任副团长。 

这次共有6人竞选4个副团 

长职，其他获胜的包括砂拉越马 

斯加丁国会议员莫迪比摩（328 

票）、雪兰莪莎阿南市议员莫哈 

末沙基尔（221票）和霹雳州桂 

和区州议员崔慈恩（205票）。 

另两名候选人，彭亨州吉打 

里州议员雪芙拉和槟城荅眼达南 

社青团改选成绩 
(任期2018至2021年) 

总团长〉李存孝(189票/•)、邹宇暉(166票） 

署理团长> 张玉刚(196票.、冯晋哲(160票） 

副团长〉(4席） 

莫迪比摩(328票|)、廖彩彤(310票|)、莫哈末沙基尔(221票|)、 

崔慈恩(205票_)、雪芙拉(172票)、沙迪史(164票） 

书〉郑鸿杰(不战而胜） 

| 中委>(32人选15席，只列中选者） 

嘉玛莉亚、王育璇、丘钦瀚、郑传毅、游恩清、李伟翔、沙米、梁耀雯、 

林思健、蔡珍莉、梁誉升、王诗棋、艾德里费查、蓝诗琳、郑瑞坪 

州议员沙迪史，分别以172票和 

164票落败。 

15中委职共有32人竞选， 

经选举后中选15名中委为嘉玛莉 

亚、王育璇、丘钦瀚、郑传毅、游 

恩清、李伟翔、沙米、梁耀雯、林 

思健、蔡珍莉、梁誉声、王诗棋、 

艾德里费查、蓝诗琳及郑瑞坪。 

在这次社青团改选中，李 

存孝是搭档冯晋哲，对上邹宇晖 

搭档张玉刚的团队，分别竞选总 

团长和署理团长，从选举成绩显 

示，两个团队各有人马进入新领 

导阵容。 

I A MPS/ 
V if • 

7X 

I m 
todi •rdai 

r I Irfii i mt 
新届社青团领导层出炉，由李存孝（左5)领军，左起为王诗棋、艾德里费查、莫哈末沙基尔、郑鴻杰、张玉刚、廖彩彤、崔慈 

恩和莫迪比摩。 
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SUMMARIES
社青团改逸事存幸邕选思团按
 沙登2日讯民主行动党社青团改选，霹雳
州兵如港区州议员李存孝击败彭亨州都赖区州议员邹宇暉，当选总团长。署理团长方面，则由邹宇晖团队的彭亨丹那拉打
区州议员张玉刚胜出。李存孝是以189张票，击败获得166张选票的邹宇晖；张玉刚是以196张选票获胜，其对手属李存孝
团队的沙巴路阳区州议员冯晋哲，获得的票数为160张。廖彩彤连任副团长社青团今日在沙登再也体育馆召开509大
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陈志远（右）与西维尔（左）在一众兴都庙理事会成员的陪 

同下，访问斯里马哈马里安曼兴都庙。 

购庙地基金会筹获200万 
梳邦再也2日讯|成功集团 

创办人丹斯里陈志远设立基金购 

买斯里马哈马里安曼兴都庙所在 

土地，短短数天基金会就筹获200 

万令吉！ 

陈志远说，由于这间兴都庙 

的所在土地涉及法庭案件，因此 

无法通过雪兰莪州政府去购买相 

关地段，以解决纷争，因此他才 

提议设立基金将土地买下。 

他说，这是确保斯里马哈马 

里安曼兴都庙保持在现有地点的 

最佳方式，此建议已获得政府同 

意进行。 

他说，基金在设立后短短数 

天内，就筹获200万令吉，当中包 

括他本身捐出的50万令吉、丹斯 

里吴明璋捐出的50万令吉，以及另 

外2名人士所捐出的100万令吉。 

「我知道MCT集团最大股东’ 

既菲律宾Aya la公司是一间很好的 

公司，我相信他们会寻求一个很 

好的方案来解决这次事件。」 

他表示，MCT集团仍未对这 

片土地开价，惟他知道对方是一 

间信誉良好的公司，相信能在售 

卖土地事件中给予特别折扣，或 

是将土地直接捐献给兴都庙理事 

会，保持兴都庙现有地点。 

陈志远是与水源、土地及 

天然资源部长西维尔等人，今午 

在访问斯里马哈马里安曼兴都庙 

时，在记者会上，如此表示。 

陈志远也在现场宣布将捐款 

5万令吉，给予骚乱事件中受伤消 

拯员莫哈末阿迪的家属。 

此外，水源、土地及天然 

资源部长西维尔受询时也透露， 

他们还不清楚该土地的价格，目 

前仍需要等待发展商进行估算工 

作，惟他仍无法确定就算成功将 

土地买下，是否能保持兴都庙的 

现有地点。 

他说，雪州政府目前已经下 

令暂时保留兴都庙，直到整个事 

件获得圆满解决为止。 
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报导•林淑芸I美术•潘淑晶 

馬來社會保守 

安華拜相考驗重重 
20年前，时任副首相 

窣督斯Hi安华遒当时的首 

相敦马哈迪革职，全国各 

地掀起「烈火莫熄」社会 

运动，从而也催生了以 

马来基层为主的跨族群政 

党__公正党。公正党20 

年风雨路途，从抄仅保住 

1个国席到如今成为国会 

最大党。公正党在短短20 

年，从街头斗争走到了布 

城权力屮心的平RFi转身， 

党内领袖认为从「烈火莫 

熄」运动到实现真正的两 

线制，所取得最大的启示 

及精神，即证明了多元族 

群路线的可行。吋评人则 

提到公正党即便在最脆弱 

的时候也没有放弃，让人 

民看到了改变的希望。 

综合公正党及时评人的看 

法，公正党主席安华欲在2年 

后接棒首相，最大阻力不是来 

自马哈迪，而是社会对执政后 

的希盟的信心及保守马来社会 

的看法。 

其中，公正党亚罗士打国 

会议员曾敏凯认为，依据希盟 

的共识，安华将在2年内接任 

首相一职，他个人认为最大阻 

力不是在马哈迪，因马哈迪年 

事已高，且多次强调准备放下 

权柄，反而是倾向保守的马来 

社会，因他们或会尝试施压让 

首相大权，维持在单一马来种 

族政党的手上。 

他提到，保守的马来社会 

倾向单一马来种族政党，无论 

是在朝的土团党，或是在野的巫 

统、伊党的领袖，将是担任首相 

人选，因此纵使老马愿意下放权 

力，也需要确保交棒过程顺利， 

这当中显然会牵涉更多的合纵连 

横权力游戏，这才是安华拜相所 

面对的最大阻力。 

證明多元路線可行 

但曾凯敏提到，从烈火莫熄 

到实现真正的两线制，所带来的 

最大的启示及精沖，就是证明多 

公正党历届全国大选成绩 

元种族路线的可行以及成功。 

他说，种族政治作为大马 

最大的一个政治改革咀力， 

没有跨族群的两线制，纵使 

成功，也是不成熟的，尤其是 

在各族人口增长距离有落差， 
不跨越族群的两线制是无法想 
象，且不可能成功，因此烈火 
莫熄，标示一个时代的转变， 

而不止是政权的替换。 

在曾敏凯看来，希盟各党 

必须逐渐缩短之间的路线分歧， 

且逐步谈化各党在个别种族眼中 

的肤色认知，并融为一个希盟个 

体，甚至成为单一政党并代表全 

民，只以政策论述来和其他政党 

竞争，以促使整个社会朝向更进 

步的路线比较，而不走回狭隘的 

种族民粹路线。 
独立研究机构灵感中心 

(Ilham Centre )代执行蜜 

事莫哈末阿兹兰再纳在接受 

《东方日报》访问时，就不讳 

言马来人对希盟政府的信心出 

现下滑情况，因此希盟必须重 

建一套更制度化并能保障各族 

权益的政策。 

他提到，希盟必须要为马 

来族群设置更「高效」的土著 

特别议程，以便让马来人恢复 

对希盟的信心，并要聚焦于改 

善人民的生活水平及经济发展 

的质量。 

由於公正党在过去20年的 

斗争是以打击贪污滥权，要求 

体制改革而凝聚社会的支持力 

量，因此莫哈末阿兹兰再纳认 

为，如何推进希盟政府的体制 

改革进程成为了公正党的最大 

挑战，一旦做得不好将会影响 

安华的威望。 

阿兹兰再纳认为，希盟至少 

要在选举委员会及反贪污委员会 

这2个在509大选前最引起民怨的 

机构大刀阔斧的改革，以恢复人 

民对政府的信心。 

而北方大学教授莫哈末阿兹 

祖丁认为，尽管刚过去的公正党 

党选斗争激烈，但却无人挑战安 

华，让安华顺利当上党主席，这 

显示了其在党内的权威。 

他相信马哈迪会遵守在2年 

后让安华接棒首相的承诺，而安 

华届时可以效仿新加坡的做法， 

委仟敦马或资深领袖担任资政， 

但在这2年里，安华必须要确保 

希盟的体制改革及强化经济发展 

进程顺利，向大家清楚表达其治 

国方向及蓝图，否则势必对他要 

接任首相造成影响。 

隆雪华青前团长李体康 

[年份，数1 图 
1999年/第10届 5/59 4/69 

2004年/第11届 1/59 0/124 

2008年/第12届 31/97 40/175 

2013年/第13届 30/99 49/172 

2018 年/Hi 4届 47/71 67/145 

_公正党在1998年因声援安华的烈火莫熄运动起家，历经20年的 

奋斗及坚持，终於成功推翻国阵政府实现国家政党轮替，成功 

进军布城。 

去除種族政治 

國家才有希望 
社运份子及时评人认为，因安华而催生的 

「烈火莫熄」成功掀起人民的改革思潮，公正 

党的坚持与推崇的多元路线带来了结构性的改 

变，这是公正党带给大马政坛最大启发。 

北方大学教授莫哈末阿兹祖丁认为，公正 

党得以从街头抗议走到布城，在20年内完成华 

丽转身，长期执政的国阵有很多自身的问题及 

弊端，让大家对国家体制失去信心，再加上公 

正党无论环境多麽艰难，依然坚持体制改革， 

让人民看到希望，从而相信公正党不是投机性 

质的政党。 

他认为，纵然街头抗议出身，但公正党与 

盟党自2008年取得一些重要州属的执政权后， 

州政府的执政表现良好，也让人看到政党轮 

替的希望。他在接受《东方曰报》访问时也提 

到，公正党在过去撮合不同意识形态的政党结 
盟做得相当出色，这些政党共同执政中央后， 

也非常考验彼此的信任与决心，这也是希盟接 

下来的挑战。 

帶動最多街頭示威 

此外，隆雪华青前团长李伟巌在接受《东方曰报》访问时提到，虽然 

政治两线制是隆雪华青前辈们在80年代提出的概念，当时「两间杂货店J 

的概念旨在启蒙当时的社会有另一个政治的选择，但无可否认的是，在 

过去20年来，公正党是带动最多街头示威的政党。他形容，街头运动出身 

的公正党从曾只贏得1个国席，到如此成为国会最多议员的政党，这是一 

件很热血及励志的事，有点像武侠小说的「小虾米变成大侠」的感觉。他 

说，最里要的是他们对安华与希盟一直提到的政治改革深感认冋，因唯有 

上-除种族政治，这个国家才能有再被世界尊里的可能。 

阿茲敏強勢 

配合得當有發揮空間 
@管安华在 

选不战而胜，顺利当 

上党主席，伹蝉联署 

理主席一职的经济事 

务部长阿兹敏却在党 

选中，展示了强大势 

力，使到公正党会否 

掀派系斗争引起了讨 

论。虽然党内外人士 
对「华敏配」仍具有 

信心，但灵感中心代 

执行董事莫哈末阿兹 

兰再纳提醒，此次的 
党选成绩，非常考验 
安华的人事布局及谈 

判的技巧，因安华放 

眼未来要成为首相， 
那必须同时容纳阿兹 

敏及拉菲兹的辅助。 

他相信，安华及 

阿兹敏可以很好的配 

合，因两者都是具备 

党意及民意的领袖， 

如今得有政治平台来 

发挥所长，只要不排 

除异己，各自都有发 

挥的空间。 

安華讓黨維持向心力 

而公正党亚罗 

士打国会议员曾凯敏 

在评价「华敏配J时 

提到，阿兹敏从「烈 

火莫熄」运动初期， 

就一直跟随安华，因 

此他相信阿兹敏可给 

予安华很好的配合。 

「安华作为整个烈 

火莫熄的主轴精神 

领袖，拥有道德髙点 

来领导整个改革的方 

向，而阿兹敏在政治 
上的修炼以及在执政 

面的能力，可以辅助 

安华以让执行朝向改 

革目标》J 
虽然阿兹敏在党 

选中展示了强大的势 

力，但曾凯敏认为， 

安华及其家族作为烈 

火莫熄运动的核心， 

对党的领导及影响力 

是毋庸S疑的，这也 

是20年来让党维持向 
心力的一个元素。 

他补充，随著 

改胡换代，安华重返 

政坛及旺阿兹莎卸任 

党主席，相信往後党 

的向心力及中心将会 

转移至安华个人及整 

个执政方向。隆雪华 

青前团长李伟康则认 

为，只要能落实当初 

亚罗士打国会议员 

曾敏凯 

答应人民的改革承诺， 

无论安华配哪位领袖都 

乐见其成，因为真正影 

响民生的是执政者真正 

为国为民的信念。在他 

看来，基层大众对安华 

及其家人，无论是妻子 

旺阿兹莎或女儿兼苔东 
埔国会议员努鲁依莎， 

仍抱有很大的尊重和敬 

仰。 

公正黨走過20年-

‘希盟在今年5月9 

日第14届全国大选推 

翻国阵政权后，国家 

元首在5月16日特赦 

安华。图为获特赦后 

的安华，对著国内外 

媒体的摄影镜头握拳 

表示胜利。 

Q^jll.l.Js.时任首相敦马哈迪在9月2曰革职时任副首相拿锊斯里安华，後、 

者随後面对渎职及肛交案被控上庭；此举不仅掀起激烈的巫统党 

争，更引起社会哗然，以马来族群为首的民众走上街头要求体制改革，催生 

了烈火莫熄运动。 

Ctnmr\ 
的社运力量；在安华支持者推举下，安华夫人拿督斯里旺阿兹莎 

开始领导及著手成立新政党，并在4月4曰成立了国民公正党，并与行动党及 

伊斯兰党组「替代阵线J单挑国阵，出征同年1�月29日举行的全国大选。 

首次参选的公正党虽仅拿下5国及4州席，但却成功锐减巫统的马来选 

票，导致巫统的囯席从94席减至72席，同时失去登嘉楼州政权及无法收复吉 

兰丹州政权。 

公正党在2002年7月5曰与大马人民党签署两党合并的备忘录，并 

在隔年8月3曰宣布两党正式合并，党名则为「人民公正党J。 

由於敦阿都拉巴达威在担任首相初期，国阵政府积极推动体制改 

革重获民心，而反对党宛如散沙，公民运动在这段期间式微，公 

正党在第11届全国大选中，共派出183个候选人角逐国州议席，但仅靠旺阿兹 

莎在老巢荅东埔贏得1个国席。 

在大选后，联邦法院在同年9月4日推翮安华的肛交案罪名，安华重获自 

由，虽受5年不能参与全国选举所限，但却以公正党实权领油的身份问政，顿 

使反对党士气大振。 

由於国阵政府的体制改革裹足不前，各个社群的抗议行动烽火 

卩4起，包括2007年的兴权会及净选盟l.o的示威运动都引起极大 

回响，公正党成功翻身，不但斩获了31个国会议席，更与行动党及伊斯兰党 

一起拿下了雪兰莪、槟城、吉打、霹雳、吉兰丹州政权，三党共组人民联盟 

(民联)。 

同年4月4曰，安华的5年禁止参选的禁令届满，虽然其助理赉夫在7月报 

警指控安华鸡奸，但旺阿兹莎在7月31曰辞去荅东埔国会议员为夫婿制造补 

选，而安华在8月26日成功当选苔东埔国会议员重返国会，并取代旺阿兹莎成 

为国会反对党领袖。 

I &丁及章吉遮令州议员莫哈末奥斯曼连同行动党九洞州议员许月 

凤退党，成为支持国阵的独立议员，再加上波打区州议员纳沙鲁丁哈欣重返 

巫统，促成国阵在霹雳州议会取得31名州议员的支持，而民联议员则减至28 

人，导致霹雳州变天。 

CWjPPPyx在5月5曰举行的第13届全国大选中，公正党、行动党及伊斯兰党 

以「民联」团队来势汹汹抗衡国阵，但在乡区、垦殖民及东马选 

区无法取得突破，使到民联国席总得票率虽贏过国阵2%，却只在222个国席取 

得89席。 

公正党在年初i划「加影行动」以便撤换雪兰i州大臣人选，旺 

阿兹莎顺利在3月23曰当选州议员，公正党及行动党支持旺阿兹莎 

取代卡立，但伊斯兰党却有不同的意见，最终阿兹敏阿里获得雪州苏丹的认 

同，受委成为雪兰莪州务大臣，并在9月23曰在雪州王宫宣誓就职。 

此外，上诉庭三司在3月7日推翮高庭对安华所作的无罪释放判决，而改 

判他肛交罪成入狱5年，而联邦法院隔年驳回安华上诉，维持原判。 

民联三S因兰现分矗，公正月17曰明刚 

明民联停止运作，公正党将打造一个新联盟来对抗国阵；公正党、 

S信党在9月22曰共组希望联盟，而安华是疖盟候任首相人选。 

马哈迪向时任首相拿督斯里纳吉逼宫不果，宣布退出巫统后，9月 

更亲往法庭见安华，这也是两人自1998年决裂后，相隔18年破冰 

会面，当时被媒体形容为「世纪见面J。 

较后希盟与马哈迪成立的土团党于12月13日，在公正党总部签署7点大 

选合作协议，共同对抗执政党国阵。 

C wiffyv希盟协议在年初通过马哈迪及旺阿兹莎为过渡期正副首相人选； 

根据协议，马哈迪出任首相2年后，再交由安华接棒。 

由於希盟面对社团注册局的问题，希盟各党议决统一使用公正党旗 

帜，出战在5月9曰举行的全国大选，最终获得113席（不包括沙巴民复党的8 

席），组成简单多数议席成为执政党，实现了马来西亚首次的政党轮替。 

在希盟执政中央后，马哈迪及旺阿兹莎分别担任正副首相，安华获得国 

家元首全面特赦，并顺利在没有对手挑战下担任公正党主席，同时也在10月 

13曰的波德申国会议席补选中获胜，再度重返国会。 

I 
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SUMMARIES
报导•林淑芸I美术•潘淑晶
馬來社會保守安華拜相考驗重重20年前，时任副首相窣督斯Hi安华遒当时的首相敦马哈迪革职，全国各地掀起「烈火莫熄
」社会运动，从而也催生了以马来基层为主的跨族群政党__公正党。公正党20年风雨路途，从抄仅保住1个国席到如今成
为国会最大党。公正党在短短20年，从街头斗争走到了布城权力屮心的平RFi转身，党内领袖认为从「烈火莫熄」运动到
实现真正的两线制，所取得最大的启示及精神

Page 2 of 2

03 Dec 2018
See Hua Daily News (Kuching), Malaysia

Author: No author available • Section: See Hua Supplement • Page: 3
Printed Size: 489.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color
ASR: MYR 5,482.73 • Item ID: MY0034477434

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



yr 八打灵再也2曰讯| 
1 人民公正党主席拿督斯里 

安华认为，巫统及伊斯兰 

党坚持要举行反签署《消 

除一切形式种族歧视国际 

公约》（ICERD)集会， 

是十分不恰当的。他指 

出，巫统和伊党应该意识 

到，如今内阁已议决不签 

署ICERD公约，因此那场 

集会是没有必要的。 

反观，他说，如今 

+37国家正面对种族敏感的 JT课题，巫统和伊党应该思 

aIA考举行集会的后果。「对 

我而言，（思考集会的后 

W果〉更加重要。我认为， 

^没有必要继续举行集会， 

来反对ICERD公约，因为 

内阁已驳回此事，这场集 

会是不合理的。」 

安华今日出席《2〇18 
年5月9日：在前线记录》 

新书推介礼后，在记者会 

上，如是说。针对土著权威组 

织（Perkasa)主席依布拉欣阿 

里促首相署（团结）部长瓦达慕 

迪，就斯里马哈马里安曼兴都 

庙骚乱事件，引咎辞职，安华表 

示，目前最重要的是解决这起事 

件。「雪州大臣将召见各方，并 

妥善解决此事，以便不会挑起种 

族敏感和误会。」 

他指出，警方有权援引煽 

动法令调査这起骚乱事件，因为 

有关法令如今仍适用于国内。 

他说，尽管希盟有意废除 

煽动法令，警方和内政部仍有能 

力解决此事。「最重要的是，任 

何导致这起骚乱和殴打事件的人 

士，必须面对法律制裁。」 

针对马华总会长拿督斯里 

魏家祥指，希盟政府找不到出 

路，就不该挡了人民的幸福，安 

华说，政府如今被迫解决前朝政 

府的贪污舞弊课题。 

o 
m 
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4 崖 1 *odi fd。i /、 

新届社青团领导层出炉，由李存孝（左5)领军，左起为王诗棋、艾德里费查、莫哈末沙基尔、郑鸿杰、张 

玉刚、廖彩彤、崔慈恩和莫迪比摩。 

社青團改選李存孝當選總團長 
沙登2日讯|民主行动党社青 

团改选，霹雳州兵如港区州议员李 

存孝击败彭亨州都赖区州议员邹宇 

晖，当选总团长。 

署理团长方面，则由邹宇晖团 

队的彭亨丹那拉打区州议员张玉刚 

胜出。 
°李存孝是以189张票，击败获 

得166张选票的邹宇晖•，张玉刚是 

以196张选票获胜，其对手属李存 

孝团队的沙巴路阳区州议员冯晋 

哲，获得的票数为160张。 

廖彩彤連任副團長 

社青团今日在沙登再也体育馆 

召开509大选后的首次代表大会暨 

改选，选举2018年至2021年新届领 

导层。 k秘书一职，则由雪州社青 

团前团长郑鸿杰在没有对手的情况 

下，不战而胜。 

原任总团长黄家和、署理团长 

黄庆伟及总秘书刘致绲因年龄限制 

而卸任，其中一名原任副团长阿鲁 

古玛则选择不竞选，5名直选高职 

当中，只有原任柔佛州行政议员廖 

彩彤寻求蝉联。而廖彩彤在这次改 

二多票，即310票成功 

社青团改选成绩 
(任期2018至2021年） 

I色g长〉李存孝(189票/•)、邬宇晖(166票） 

I Siliife)张玉刚（196票^)、冯晋哲(160票） 

I副团长> (4席） 

莫迪比摩(328票|)、瘳彩彤(310票|)、莫哈末沙基尔(221票•)、 

崔慈恩(205票.)、雪芙拉(172票)、沙迪史(164票） 

| ；：冧书〉郑鸿杰(不战而胜） 

I 中委>(32人选15席，只列中选者） 

嘉玛莉亚、王育璇、丘钦瀚、郑传毅、游恩清、李伟翔、沙米、梁耀雯、 

林思健、蔡珍莉、梁畨升、王诗棋、艾德里费查、蓝诗琳、郑瑞坪 

连任副团长。 

这次共有6人竞选4个副团 

长职，其他获胜的包括砂拉越马 

斯加丁国会议员莫迪比摩（328 
票）、雪兰莪莎阿南市议员莫哈 

末沙基尔（221票）和霹雳州桂 

和区州议员崔慈恩(205票)。 

另两名候选人，彭亨州吉打 

里州议员雪芙拉和槟城荅眼达南 

州议员沙迪史，分别以172票和 

164票落败。 

15中委职共有32人竞选，经选 

举后中选15名中委为嘉玛莉亚、王 

育璇、丘钦瀚、郑传毅、游恩清、 

李伟翔、沙米、梁耀雯、林思健、 

蔡珍莉、梁誉声、王诗棋、艾德里 

费查、蓝诗琳及郑瑞坪。 

在这次社青团改选中，李存孝 

是搭档冯晋哲，对上邹宇晖搭档张 

玉刚的团队，分别竞选总团长和署 

理团长，从选举成绩显示，两个团 
队各有人马进入新领导阵容。 
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財務強穩•專注革新 

金務大霸固領先地位 
大會焦點 

金务大（GAMUDA,5398,主板建筑组） 

活动：股东大会 

日期：12月6日（星期四） 

时间：上午10时 

地点：Kota Permai Golf & Country Club 

書年报摘要： 

金务大（GAMUDA,5398,主板建筑组）的业 

务以基建和产业发展为主，在基础设施的兴建过 

程中，市场需要这方面的投资，扶持经济和相关 

领域成长，投资不只是在巴生河流域，也包括在 

全国各个州属。 

企业重新专注革新和科技提升，以推动经 

济生产率，在政府巩固国家财政地位之际，大型 

基本设施计划受检讨，政府与相关方面协商后， 

决定将隆新高铁和捷运第三线的工程展延推行， 

捷运二线其余工程，将在一揽子承包的基础上完 

成。 

任何的转换和过度期不可能完全顺畅无阻， 

在面对挑战的情况下，金务大集团理解新政府通 

过加强竞争力、继续革新、深化投资，提高效 

率，落实预定目标。 

在已结束的2018财政年，集团财务表现强 

稳，建筑工程合约取得不错进展，迎合产业组、 

基本设施专营业务的目标。 

此外，金务大置地销售量36亿令吉，比前 

期的24亿令吉增加50%，营业额增加39%至25 

亿9200万令吉，税前盈利增14%至2亿4600万令 

吉，海外与本地产业计划是主要的贡献来源。 

金务大基本设施专营权，包括高速公路和水 

务工程，是稳定的盈利贡献者，营业额增1%至5 

亿1200万令吉，不包括一次过脱售SPLASH，税 

前盈利减少4%至4亿2300万令吉。 

双溪毛糯一沙登一布城捷运二线工程进展顺 

利，2018年3月已开始进行隧道工程，这是MMC 

金务大联营工程另一个里程碑，预计进展在2019 

财政年达到高峰点• 

此外，期待已久脱售SPLASH计划，有了完 

美的结果，雪兰莪州政府献议以25亿5000万令 

吉，收购SPLASH的所有股权，前端支付现金19 

亿令吉，剩余的6亿5000万令吉，将在接下来9年 

分期支付。 

世界不断演进和变迁，建筑业正进人数码 

革新时代，未来建筑工艺将日渐普及，量身订 

造、弹性度提高，从有地房产、分层产业、公共 

或商业大厦都可派上用场。 

负责推行可负担屋 

除了迎合金务大置地的建筑计划，金务大 

IBS将探讨和私人发展商合作，负责政府推行可 

负担房屋的发展，迎合本地市场对可负担房屋的 

需求，该公司为雪兰莪发展机构，兴建864个可 

负担房屋单位，并且在争取另外几个产业计划。 

集团位于海外的计划包括：越南、新加坡和 

澳洲，2018财政年表现强劲，其中越南产业市场 

强劲，预料接下来一年销量保持稳健，集团将增 

补土地，进一步扩充该国的市场。 

在新加坡的首个发展计划：GEM Residences 

，推出后相当成功，期待加强在新加坡产业市场 

的发展，第二项发展计划位于盛港的Anchorvale 

Crescent ° 

另外，在砂拉越91.1公里道路建设，预期将 

于接下来12个月达到高峰进展，那是纳因一金务 

大的联营计划。 

金务大集团放眼接下来一年，继续投资科技 

和人力资源，推动企业革新，以巩固领先市场地 

位，同时，掌握新的业务开发机会《 
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反ICERD集嘗不合理 
(吉隆坡2日讯）公正党主席 

拿督斯里安华认为，随着政府宣布 

拒绝签署《消除一切形式种族歧视 

国际公约》（ICERD )后，巫统 

和伊斯兰党皆没有理由继续举办反 

ICERD集会。 

他今日在珍珠白沙罗The Curve为 

公正党斯迪亚旺沙国会议员聂纳兹米 

的新书《2018年5月19日：来自前线的 

记录》主持推介礼后坦承，国内确实出 

现种族不安的情况，内阁也宣布不会 

签署ICERD协议，因此巫统或伊党若以 

签署ICERD将触动马来人的情绪举办反 

1CERD集会，显然是不合理的理由。 

安华认为，有关当局必须先针对百 

年兴都庙骚乱事件的源头找出解决方案 

后，才来讨论下一步的问题。 

大马土著权威组织（Perkasa )主席 

拿督依布拉欣阿里今日在土权代表大会 

匕炮轰掌管团结事务的首相署部长瓦达 

姆迪未能履行职责，尤其兴都庙骚乱事 

件更是让国内的种族关系陷入紧张，因 

此要求瓦达姆迪被革职。 

安华表示，雪州大臣阿米鲁丁将召 

集各方相关人士，确保不触碰种族情绪 

的情况下，找出最佳的解决方案。 

他说：“我们应该先解决问题，至 

于瓦达姆迪的职位是由首相决定。” 

他补充，尽管警方援引1948年煽动 

法令针对兴都庙的骚乱事件展开调查， 

但政府的立场始终是支持废除煽动法 

令。 

安华说：“希盟的立场是要废除这 

些不合理的法令，但我们需要有强大的 

法律约束暴力和种族仇恨，此事将交由 

警方和内政部以智慧来解决” 

土团党东渡砂拉越，在砂州成立区部并 

没有太大不妥。 

他说：“任何政党都可以扩展他们 

的势力，公正党在全国都有区部，这不 

是什么大问题。” 

安华也调侃，他出任波德申国会议 

员后，当地的市议会经常派罗里跟随他 

巡视波德申的沙滩，因此当地的环境明 

显好转，但他坦承沙滩仍布满许多塑胶 

垃圾。 

土团东渡砂州没不妥 

安华也反击马华总会长拿督斯里魏 

家祥批评希盟政府是在“混日子”的a 

论他认为，希盟政府是从•个失败的 

政府手中接过执政权，要在短期内做出 

改革显然不是一件简单的事。 

安华也认为，首相敦马哈迪领导的 

聂纳兹米推介新书 

他说：“随处抛掷垃圾似乎是马来 

西亚人的坏习惯，因此禁止塑料袋可能 
是一件好事。” 

另一边厢，聂纳兹米也透露，其新 

书记载了 509大选至新政府成立前一些 

不为民众所知的故事。新书售价为25令 

吉，在国内各大书局皆已开始发售。 

出席本次新书推介礼的嘉宾还包 

括Gerak Budaya总执行长张永新和莫实 

得控股(Boustead Holdings )区域董事 

(产业）拿督斯里葛扎礼等人。 

聂 

纳兹米 

的新书 
记载了 ’ 

5 0 9大选 
后，至新 

政府成立 

前许多不 

为人知的故 

事。 

聂纳兹米（左起）、安华、张永新和葛扎礼，共同为新书主持推介礼 

安華：政府已宣布不簽署 
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SUMMARIES
反ICERD集嘗不合理
(吉隆坡2日讯）公正党主席拿督斯里安华认为，随着政府宣布拒绝签署《消除一切形式种族歧视国际公约》（ICERD
)后，巫统和伊斯兰党皆没有理由继续举办反ICERD集会。他今日在珍珠白沙罗The
Curve为公正党斯迪亚旺沙国会议员聂纳兹米的新书《2018年5月19日：来自前线的记录》主持推介礼后坦承，国内确实
出现种族不安的情况，内阁也宣布不会签署ICERD协议，因此巫统或伊
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(沙亚南2日讯）“既然部分 

女性出门都会随身携带口红，为 

何不能自行携带不锈钢吸管与环 

保袋？ ” 

雪州政府将于下月1日起，实行 

餐饮业者不能主动提供塑料吸管给食 

客的措施。因此，掌管雪州环境、绿 

色工艺、科学、工艺、革新及消费人 

事务的行政议员许来贤呼吁民众自行 

携带可重复使用的不锈钢吸管和购物 

袋出门。 

他昨午出席由沙亚南市政厅举办 

的消费人无塑料及餐车嘉年华会致词 

时反问，女性能带口红出门，按理带 

可重复使用的吸管与购物袋出门，不 

会造成不便《 

许来贤重申，州政府明年起将通 

过各地方政府，向商家接管征收每个 

塑料袋20仙费用的款项，以推动雪州 

禁塑料袋政策的教育用途与醒觉活动 

费用。 

20仙塑袋费用途取决商家 

“超市目前向顾客征收的20仙 

塑料袋费用，有民众怀疑该笔款项 

的用途与去向，州政府需对人民交 

•许来贤（左起）、旺扎哈努林 

代， 

他披露，州政府于2017年推 

行禁使用塑料袋政策后，经过--

年的推动，发现塑料袋使用率相 

对减少，但州政府也面对民众对 

商家征收20仙塑料袋费用去向的 

质疑声浪，毕竟有关款项可为商 

场累积逾百万令吉收入。 

罗斯里和阿末扎哈林向塑料吸管和塑料袋说不 

许来贤坦言，基于塑料袋收 

费是由商家征收与管理，州政府 

难以管治其用途，包括商家是否 

有效用于推动企业社会责任，以 

进行禁用塑料袋的醒觉运动。 

“人民若能减少使用塑料 

品，便能保护海洋免受塑料污 

染，希望民众多配合及采用环保 

袋购物，让我国于2030年实现零 

塑料袋目标（” 

他也就雪州洋垃圾课题强 

调，政府将依进口洋垃圾的个案 

逐一做研究，确保雪州进口的是 

可回收再循环的塑料，而非不能 

回收的高污染性塑料。 

他坦言，州政府无权禁止洋 

垃圾进口，因进口令是由前朝国 

阵政府发出。 

k许来贤（右起）与阿末扎哈林巡视嘉年华摊位。 

配合雪零塑袋目標 

沙亞南餐車禁用保麗龍 

沙 
亚南市长拿督阿末扎哈林表示，配合雪州零 

'塑料袋目标，往后辖区内凡申请餐车执照的 

小贩，一律禁使用保丽龙盛装食物 

他说，沙亚南市政厅会规定小贩需维护环境卫生 

和具备良好的服装仪容，只有卫生干净的用餐环境， 

才会吸引消费者前来光顾《 

他透露，当局今次举行嘉年华会目的，旨在呼吁 

人们减少使用塑料袋的习惯，鼓励人们改用环保袋， 

以减少塑料带来的环境污染，并提高人民对食品安全 

的意识i罾 

现场有30辆餐车响应嘉年华会，主办单位增设制 

作环保用具的摊位，供民众谐询与了解。 

出席者有市政厅副秘书罗斯里及市议员旺扎哈努 

林等。 
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SUMMARIES
出門
(沙亚南2日讯）“既然部分女性出门都会随身携带口红，为何不能自行携带不锈钢吸管与环保袋？”雪州政府将于下月1日起
，实行餐饮业者不能主动提供塑料吸管给食客的措施。因此，掌管雪州环境、绿色工艺、科学、工艺、革新及消费人事务
的行政议员许来贤呼吁民众自行携带可重复使用的不锈钢吸管和购物袋出门。他昨午出席由沙亚南市政厅举办的消费人无
塑料及餐车嘉年华会致词时反问，女性能带口红出门，按理带可重复使用的吸
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R 

•所有参与者一起进行热身运动，场面壮观 

林順清夫婦盼引進Spinraza藥 

杨 
虽然残障人士在身体 

但他们与常人 

只是“视觉上”与其他人 

巧双说 

活动上有局限 

-样可以上学 

有些不同。 

“在这个新马来西亚（Malaysia 

Baru )，希盟政府对任何人都是平等对 

待，每个人都有资格在阳光下正常成 
长0 “ 

她也想鼓励大家给予残障人士支持， 

无论是透过捐款或任何形式，因此，她 

也率先捐出5000令吉给“我们关心之旅协 

会”，同时也希望出席者能够透过该活 

动，与在场的残障人士家庭互相交流及了 

解。 

出席者还包括国际贸易及工业部副部 

长王建民。 

“我们关心之旅协会”创办人林顺 

清与叶淑仪夫妇受访时表示，该活动除了 

希望提高民众对罕见疾病的认识，同时也 

希望政府可弓I进脊髓性肌肉萎缩症患者使 

用的Spinraza ( Nusinersen )药物来进彳了治 

疗。 

“在马来西亚，无论是政府或私人 

机构，都还没有引进病患使用Spinraza药 

物来进行治疗，我们希望可让更多病患受 

惠 

他们透露，脊髓性肌肉萎缩症分为4 

个类型，分别是第•型为严重型（发病期 

是0至6个月）、第二型为中度型（发病期 

是7至18个月）、第二型为轻度型（发病 

期是18个月以上）及第四型（发病期约30 

岁左右）。 

f\ " JRV - - ® ft K 

V - V  1  

“我的女儿（脑麻障友）在爱•关 

怀之家工作坊工作，平时透过该团体得知 

许多类似的活动，我们已经是第二次参 

加‘我们关心之旅协会’所举行的举行 

SMALL Wheelathon慈善轮椅马拉松。 

我的女儿很喜欢参加类似的活动，除 

了可以让她自己骑二轮车行动，也让她有 

机会接触其他孩子，-起玩耍，这让她感 

到非常开心，所以我也会继续带她参加类 

似的活动。” 

志在參與 古國榮（73歲) 

“我是透过孩子得知这项活动，从第•届开始参加，能 

够透过这种活动来帮助到有需要的身障孩童，让我很开心。 

平时我并没有经常参与马拉松活动，但我相信我会继续 

参加‘我们关心之旅协会’所举办的马拉松活动。 

尽管我只能完成一半的路程，但感觉依然非常好，毕竟 

我志在参与。” 

(吉隆坡2日讯）配 

合12月3日的国际残疾人 

日，“我们关心之旅（We 
Care Journey )协会”今早 

在曱洞城市园举行第二届 

SMALL Wheelathon慈善轮 

椅马拉松，以提高民众对 

脊髓性肌肉晏缩症（Spinal 
Muscular Atrophy，简称 

SMA )及其他罕见疾病的 

认识。 

该活动获得1550人踊跃出 

席，其中包括200名志工，所有 

出席者透过竞走、跑步、骑脚 

车或轮椅来完成5公里的路程。 

“我们关心之旅协会” 

免费赞助500名残障人士（ 170 

人）及其家人，他们分别来自 

16个非政府组织。 

杨巧双： 

福利局注册障友48.8万 

妇女、家庭及社会发展部 

副部长杨巧双致词时表示，我 

国的残障人士不少，但至今向 

社会福利局（JKM )登记的残 

障人士卡持有者只有48万8000 

人::: 

她认为，政府部门应与私 

人机构合作，帮助我国的残障 

人士，同时她也想要强调整合 

(Integration )这一点，因为无 

论是残障人士或非残障人士， 

其实都•样是大马子民，不应 

区分残障人士或非残障人士活 

动。 

•
恐
龙
来
到
活
动
现
场
，
让
大
人
小
孩
都
感
到
十
分
兴
奋
。 
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SUMMARIES
R•所有参与者一起进行热身运动，场面壮观林順清夫婦盼引進Spinraza藥杨虽然残障人士在身体但他们与常人只是“视觉
上”与其他人巧双说活动上有局限-样可以上学有些不同。“在这个新马来西亚（MalaysiaBaru)，希盟政府对任何人都是平
等对待，每个人都有资格在阳光下正常成长0
“她也想鼓励大家给予残障人士支持，无论是透过捐款或任何形式，因此，她也率先捐出5000令吉给“我们关心之旅协会”
，同时
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社青大會 

2018年至 
社靑團領導人 

2021 年 

社青团新一届领导班底出炉，由李存孝（左十）及张玉刚（右十一）分别成为新任总团长和署理团长。左六起为王诗琪、 

艾德里费查、莫哈末沙基尔及郑鸿杰。右八起为莫迪比摩、崔慈恩及廖彩彤。 

李存幸當選tt青圏長 
1职位1 中选者 I得票II 

总团长李存孝 189 

署理团长 张玉刚 196 

副团长 莫迪比摩 328 副团长 

廖彩彤 310 

副团长 

莫哈末沙基尔 221 

副团长 

崔慈恩 205 

总秘书 郑鸿杰 不战而胜 

中央委员 嘉玛莉亚 311 中央委员 

王育璇 301 

中央委员 

丘钦瀚 271 

中央委员 

郑传毅 264 

中央委员 

游恩清 263 

中央委员 

李伟翔 225 

中央委员 

沙米 212 

中央委员 

梁耀雯 196 

中央委员 

林思健 195 

中央委员 

蔡珍莉 185 

中央委员 

梁誉升 185 

中央委员 

王诗棋 183 

中央委员 

艾德里费查 181 

中央委员 

蓝诗琳 176 

中央委员 

郑瑞坪 176 

(沙登2日讯）行动党霹雳州行政议员 

李存孝以23票张多数票，击败都赖区州议员 

邹宇晖成功出线，当选社青团团长！ 

李存孝是以189票，打败获得166票的邹宇晖。 

署理团长方面，则是由属于邹宇晖战队的丹 

那拉打区州议员张玉刚胜出。张玉刚获得196票， 

与李存孝组合的路阳区州议员兼沙巴部长拿督黄天 

发政治秘书冯晋哲则以160票败北 

社青团总秘书职位，则由郑鸿杰不战而胜。 

另外，社青团也在这次改选中将副团长的职 

位从2人增加至4人，当选的包括成功蝉联副团长的 

柔佛州行政议员廖彩彤(310票）、还有新选出的 

马斯加丁区国会议员莫迪比摩（ 328票）、沙亚南 

市议员莫哈末沙基尔（221票）及桂和区州议员崔 

慈恩(205票)。 

至于另外两位副团长候选人，雪芙拉及沙迪 

史则是以172票及164票落败。 

社青团选出的15名新任中委则包括嘉玛莉 

亚、王育璇、丘钦瀚、郑传毅、游恩清、李伟翔、 

沙米、梁耀雯、林思健、蔡珍莉、梁誉声、王诗 

棋、艾德里费查、蓝诗琳及郑瑞坪。 

李存孝：社青須宣傳政府政策 

新 任社青团长李存孝表示，行动党 

如今已经是执政党，因此社青团 

除了在党扮演监督角色，也要对外宣传党 

和政府的政策，与人民保持对话。 

他指出，行动党秘书长林冠英本身也 

说，政府和社青团的立场未必-样，因此 

社青团将扮演协调角色，协助政府推动新 

马来西亚政策和新马来西亚愿景。 

针对林冠英要社青团向基层及人民解 

释拉曼大学学院（TARUC )拨款课题，李 

存孝在胜选后受访时同意，社青团需要继 

续向人民说明这个课题。 

“很多时候-个课题有两面，当被 

报道的、形成舆论的只是单方面而漏了 

(另-面），或者第二面没有被带出来， 

这就是社青团应该扮演的角色，确保两个 

层面、或更多层面的（角度）都被带出 
来。” 

李存孝表示，社青团代表已经在改选 

中作出决定，新班底中新旧面孔都有，他 

相信新班底都会以以共同的目标和愿景， 

成为行动党和希望联盟的后盾，确保行动 

党及希盟未来几年都会是很强的执政党• 

他也说，虽然署理团长张玉刚属于邹 

宇晖战队，但他向来与张玉刚合作愉快， 

不会有问题。 

“需不需要归队？我觉得归队不成问 

题，因为队伍未曾撕裂过。” 

張玉剛：貫徹黨政治理念 

新 任署理团长张玉 

刚受访时指出， 

最重要的就是把党的意识形 

态和政治理念都贯彻在政策 

他表示，虽然和新 

任总团长不是来自同一阵 

线，但这对他来说不是一个 

问题，因为本身还是要履行 

在竞选时所许下的承诺，因 

为这是所有团员给予的委 

托。 

“所以提升党员的素 

质，强化党的组织，还有扩 

大党的影响力。这是我们整 

个领导班底都会去做的，我 

不会停顿，会持续坚持下 
去。” 

張玉剛署理戰勝出 

2018年社青圓大會通過提案 

1支持政府废除恶法，包括1948年 

煽动法令�1959年防范罪案法令 

(POCA)�1971年大专与大专院 

校法令(AUKU)�1984年印刷及 

出版法令及2016年国家安全理事 

会法令。 

2支持政府兑现第14届全国大选的 

竞选宣言。 

3支持行动党中委会不接受勋衔的 

立场。 

4支持成立内阁特别委员会研究 

1963年马来西亚协议。 

5支持政府废除消费税(GST)，并 

以销售及服务税(SST)取代。 

6称赞政府决定归还194亿令吉的 

GST退税及160亿令吉个人所得 

税退款。 

7支持政府简化没有公民权儿童进 

入政府学校的程序。 

8支持政府在201 9年财政预算案 

中，为所有源流学校拨款。 

9呼吁政府重新检讨新经济政策， 

以便减少国内的贫富差距。 

10呼吁政府增加具备软技能和领导 

能力的项目或课程。 

11呼吁政府实践“文化民主”。 

12呼吁政府加强人们接受教育的基 

本权力。 

13呼吁政府著重于加强电子竞技 

(E-Sports)� 

14呼吁政府分阶段提高每月薪金至 

1500令吉及减少聘用外籍劳工。 

15支持政府将投票年龄降低至18岁 

的决定，呼吁落实选民自动注册 

系统。 

16呼吁政府实现“一人一票，票票 

等值”（One Man，One Vote， 

One Value)� 

17呼吁政府成立国会选举委员会， 

以研究废除死刑的相关建议。 

18呼吁希盟的成员党拒绝接受巫统 

领袖加入党，呼吁制定“反跳 

槽”法律。 

鄒宇輝：不會接受委任 

i选总团长落败的邹宇辉在受访时表示，他不会 

M接受委任，同时也不会因为落选而感到失落。 

他说，他不接受委任，是因为希望可以让更多的年 

轻人领导和发挥。 

他期许新班底最重是可以继续推动改革议程，公平 

的诉求，如大学的固打制。 

卸 任社青团团长黄家 

和坦言，他对希盟 

友党接受国阵，尤其是巫统 

议员跳槽及欢迎他们人党的 

现象感到担忧，呼吁希盟友 

党适可而止，尊重选民。 

他呼吁希盟政府制定反 

跳槽法令，若有议员退党， 

该名议员的选区就要进行补 

选，并允许原任议员竞选来 

证明其获得的支持度。 

“如果我们继续这么 

做，总有一天将自食其果， 

我们已经被咬过一次，我们 

不想历史重演，当我们掌权 

时，我们被赋予的权力是让 

我们纠正错误，而不是继续 

犯错。 

“我们要友党成长及强化本身 

实力，以便政府在国会拥有更大的声 

音，但不是用这种方式，接受来自我 

们一直反对的政党，还有我们的政敌 

出来的人民代议士。” 

他今日在2018年社青团改选暨年 

度代表大会上致卸任演词说，反对党 

的确有素质高、能够制定良好政策及 

g验丰富的人民代议士，他们若 

加人政府会为政府带来好处，但 

不是现在，应该是直到希盟政府 

的5年任期结束后。 

黄家和也直言，友党接受在 

其他政党旗帜下胜出的人民代议 

士加人其政党违背了民主原则， 

因为选民已经全国大选时决定选 

择了这名代议士过去所属的政 

党。 

跳槽是国阵惯用手法 

他指出，跳槽是国阵的惯用 

手法，民联时期的霹雳州政府就 

1=1 曾因为有人跳槽至国阵，导致民 

联好不容易夺得的霹雳政权回到 

国阵手里。 

黄家和在致词时，希盟成员党 

的青年团代表也坐在台下，包括公青 

团团长阿克玛、诚信党青年团团长沙 

尼及土著团结党青年团署理团长艾扎 

克。 

土团党青年团团长兼青年及体育 

部长赛沙迪也有出席社青团大会，不 

过他较迟抵达，因此黄家和在作出h 

述呼吁时，他并不在场。 

有否用拉大資金翻新辦公室？ 

“馬華廖中萊應交代” 

^家和质问马 

华，为何至 

今无法交代卸任总会长 

拿督斯里廖中莱究竟有 

没有使用拉曼大学学院 

(TARUC，拉大）的资 

金翻新自己的办公室？ 

他表示马华近期 

在拉曼课题上攻击政府 

及行动党，但马华元老 

拿督叶炳汉在今年10月 

曾经质问，为何廖中莱 

决定翻新其在文良港拉 

大陈修信楼1000平方尺 

大的办公室。“我们要 

问，既然他已经不是马 

华总会长及信托人基金 

会主席，廖中莱现在在 

拉大的角色是什么？他 

有没有用（拉大）资金 

翻新办公室？ ” 

他说，拉大校友会 

已经表明立场，认为为 

了政治与教育分离的原 

则，校友会准备接管拉 

大，为什么马华到今时 

今日，还不愿给出一个 

正面的回应？ 
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SUMMARIES
社青大會
2018年至社靑團領導人2021年社青团新一届领导班底出炉，由李存孝（左十）及张玉刚（右十一）分别成为新任总团长
和署理团长。左六起为王诗琪、艾德里费查、莫哈末沙基尔及郑鸿杰。右八起为莫迪比摩、崔慈恩及廖彩彤。李存幸當選
tt青圏長1职位1 中选者 I得票II总团长李存孝 189署理团长 张玉刚 196副团长莫迪比摩 328廖彩彤 310莫哈末沙基尔
221崔慈恩 205总秘书 郑鸿杰 不
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(吉隆坡2日讯）妇女及家庭发 

展部副部长杨巧双说，联邦政府将 

计划落实孩童接受教育的年龄提高 

至17岁。 

她今日出席第20届基督教女青 

年会（YMCA)的职业技术培训中心 

(VT0C )毕业礼致辞时说，计划将 

儿童接受义务教育的年龄从原本的 

12岁提高至17岁。 

她说，法定孩子接受义务教育 

的年龄从6岁开始至12岁，但法律没 

有严格执行，强制家长有义务保障 

孩子应有的学习机会。 

“目前尽管吉兰丹州政府不 

给予配合，但雪州政府已开始落 

实并为此制定新的标准作业程序 

( S O P  ) “  

她也说，由于16岁以下的父母 

童婚，未获当地首长或州务大臣的 

同意，而导致有约50万名孩童被称 

为私生子，这些孩子在未来面对问 

题，包括不能随父姓和继承遗产。 

她补充，该部将与警察合作， 

寻找童婚问题最为严重的地区，以 

便可针对特定地区，举办相关意识 

醒觉运动。 

出席者包括L’ Oreal Malaysia 

总经理吕偭莹、企业传播经理许美 

宝、企业传播总监查依仁、YWCA吉 

隆坡主席杨宝钻、VT0C理事会联合 

•席郑秀芬和YWCA大马主席拿督玛 

丽娜。 
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SUMMARIES
(吉隆坡2日讯）妇女及家庭发
展部副部长杨巧双说，联邦政府将计划落实孩童接受教育的年龄提高至17岁。她今日出席第20届基督教女青年会（YMCA
)的职业技术培训中心(VT0C
)毕业礼致辞时说，计划将儿童接受义务教育的年龄从原本的12岁提高至17岁。她说，法定孩子接受义务教育的年龄从6岁
开始至12岁，但法律没有严格执行，强制家长有义务保障孩子应有的学习机会。“目前尽管吉兰丹州政府不给予配合，但
雪州
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可負擔屋送家具冷氣 
雪擬建5千間房價低於25萬 
(加影2日讯）坐拥面积1000平方 

尺的公寓、附带两个泊车位、每单位房 

价低于25万令吉和获得银行100%房货 

融资；还不只，新公寓单位配有厨房壁 

柜、房间壁橱、热水器、每间房安装了 

冷气等全新家具电器，这样的“好康” 

要去哪找？ 

雪州大臣机构首席营运员梭凡阿芬迪 

今日陪同掌管雪州房屋及城市生活事务的行 

政议员哈妮查，巡视位于加影的理想公寓 

(Pangsapuri Imipan )梦想家居不范单位时披 

露‘机6预计于明年展开3项共5000个单位 

“我的雪兰莪”可负担屋项目，并通过“房 

屋民主化”措施，让购屋者享有上述购屋配 

套，尤其是全新的家具装备。 

3项目料3年内竣工 

他披露，3个项目位于淡江双溪瑟灵(Sg 

Sering )有2500个单位、双溪毛糯巴也加拉 

斯(Paya Jaras )有1400单位和旧万宜1100单 

位，预计可在3年内建好狻工。 

他说，机构与马银行合作推行“从租到 

有”机制，让住户可用原价购屋。 

梭凡表示，马银行准备10亿令吉，准备 

发放给有关房贷，并有数项方案来减轻购屋 

者负担，如献议合理的房租，当中的20%可 

作存款。 

此外，马银行伊斯兰银行首席执行员 

拿督莫哈末拉菲马力肯指出，银行建议扩展 

“从租到有”机制，好让民众能以可负担的 

价位，居者有其屋。 

•哈妮查（前中）与梭凡在众人陪同下，参观可负担公寓示范单位 

讓B40群體受惠 驳斥发展商没钱赚说法 

配 
合雪州大臣阿米鲁丁于明年度财 

政预算案提呈，州政府将通过 

雪州大臣机构（MBI)联合私人发展商， 

盖25万令吉以下的“我的雪兰莪”可负担 

屋，大臣机构推出上述售房的吸引人配套 

供符合资格雪州子民，尤其是B40低收入群 

体申请购屋。 

哈妮査认为，房价低于25万令吉的可 

负担屋，可让B40群体受惠，鼓励符合资格 

的雪州子民，赶紧把握机会申请。 

她驳斥发展商建可负担屋没钱赚的说 

法，认为若是如此，发展商就不会继续与 

州政府配合建屋。 

哈妮查也认为，市面上几乎找不到有 

如此实惠，还送家具电器的可负担屋，呼 

吁有兴趣的雪州子民，可向马银行或雪州 

房屋与地产局递交申请。 

“州政府在与马银行合作后，试图简 

化房贷申请手续，好让申请者能尽快拥有 
屋子。” 
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SUMMARIES
可負擔屋送家具冷氣
雪擬建5千間房價低於25萬(加影2日讯）坐拥面积1000平方尺的公寓、附带两个泊车位、每单位房价低于25万令吉和获得
银行100%房货融资；还不只，新公寓单位配有厨房壁柜、房间壁橱、热水器、每间房安装了冷气等全新家具电器，这样
的“好康”要去哪找？雪州大臣机构首席营运员梭凡阿芬迪今日陪同掌管雪州房屋及城市生活事务的行政议员哈妮查，巡视
位于加影的理想公寓(Pangsapuri Im
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观察，有关回收厂外放有多 

$5•个大垃圾槽，不仅槽内堆满 

许多可循环资源和垃圾，更有许多垃 

圾和废弃物品散布在槽外和厂前，不 

仅有碍观瞻，也造成积水和滋生蚊虫 

等问题U 

业者表示，有关厂家每日从商场 

拖来大量垃圾，其中除了可回收的资 

源外，也有不少生肉、烂菜等厨余， 

-经多日曝晒，就会发出浓浓恶臭 

他们说，-旦遇上周末，冋收厂 

员工就不会马上分类垃圾，这些垃圾 

就会被放在室外日晒雨淋好几天。待 

他们恢复上班及分类后，又得冲洗垃 

圾槽，进而造成积水，甚至导致污水 

溢到路上，让情况更为严重。 

他们指出，垃圾恶臭在雨后和 

大热天尤为明显，往往让他们难以忍 

受，且近年来老鼠繁殖量惊人，也对 

他们造成困扰。 

他们披露，卫生部对食品业有严 

格控管，他们为了避免老鼠窜入场内 

及留下鼠粪，不仅聘请灭虫公司定期 

除鼠，也自费购买捕鼠器活捉，就怕 

-个不留意，就会影响执照更新，或 

接卫生部罚单。 

“不过，老鼠繁殖太快，无论 

我们怎么捕捉和对付，仍经常可见鼠 

影，非常无奈。” 

疑漏风声投报不果 
有业者也透露，他逾一年来已向 

市政厅作出3次投诉，当局也曾于去 

年8月间派员前往该回收厂检查，惟 

较后却回函告知，有关回收厂拥有合 

法执照，且环境干净 

他们说，根据当局所附上的照片 

来看，有关回收）’内不见垃圾槽，且 

处理的都是一些纸皮和塑料等可回收 

的资源，与实际情况不符，不排除是 

执法当局检举前已“走漏风声” I 

无论如何，他们强调，有关回收 

)i已为周遭业者带来许多问题，希望 

州政府和市政厅能关注及采取行动， 

包括指示该厂迁往更合适地点，以还 

食品业者•个干净的营业环境。 

©©©© 
雙溪毛糯新村工業12路 

(双溪毛搞2日讯)双溪毛糯新村内一家 

资源回收厂被指连垃圾和厨余也照收，甚至 

还曝晒在太阳底下，不仅造成恶臭，也滋生 

老鼠蚊虫，严重困扰周边食品工厂业者！ 

有关冋收厂位于双溪毛糯新村工业12路（Jalan 
Industri 12 )，周边设有茶室、酱油厂、面条制造 

厂和米厂等饮食业制造厂。 

卫生糟食品厂家接罚单 
当地业者披露，该回收厂是于近2年才开始营 

业，惟却因处理和垃圾分类不当，衍生许多卫生和 

环境问题，对他们带来极大困扰。 

他们申述，尽管已经出尽法宝捕鼠和防鼠，惟 

繁殖能力极快的老鼠仍“无孔不入”，甚至害他们 

因此接获卫生部罚单。 

由于多次向州政府和沙亚南市政厅投诉也无法 

解决问题，受影响业者昨午只好透过双溪毛糯新村 

村长何淑云的协助召开新闻发布会，希望相关单位 

关注他们的心声。 

鼠患害業者接罰單 
垃
圾
廚
餘
經
曝
曬
飄
惡
臭 

行
清
洗
工
作
，
污
水
会
堆
积
在
路
旁
和
溢
到
路
面
，
破
坏
当
地
卫
生
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封_ 
回收廠收垃圾廚餘？ 

何淑雲：盼回收廠遷至適合地點 

双 
溪毛糯新村村长何淑云表 

示，她在今年7月杪接获业 

者投诉后，已于8月3日致函雪州行政 

议员黄思汉和许来贤反映，惟至今未 

取得任何回覆。 

“业者2周前也曾再次向许来贤 

投诉，但至今依然没有任何结果。” 

她说，与该冋收厂毗邻或靠近 

的一间麻油酱料厂和面厂每周都吸引 

许多游客前来参观，且游客也会在参 

观后前往村内的餐馆用餐，无形中带 

动当地旅游业和经济。 

忧鼠患破坏食品厂形象 

她强调，倘若回收厂继续在该 

区营业，鼠患问题无法解决，不仅将 

破坏有关食品工I的形象，也会冲击 

当地的旅游业。 

因此，她将继续跟进上述课 

题，也希望许来贤和黄思汉能协助安 

排执法员前来检举，甚至指示有关回 

收厂业者搬离该区，迁到更适合的地 

点。“处理这类商业垃圾，应该寻找 

较偏远的地点。” 

她也希望政府在发出执照给资 

源回收业者前，应该亲自前来观察回 

收）所处的地点，且较后也需定时 

检查，确保有关执照“用在对的地 

方”，切勿轻易发出执照，为当地商 

民带来困扰。 

许来贤建议向地方政府投诉 

许来贤在受询时表示，卫生课 

题不在他的管辖范围内，并建议有关 

业者直接向地方政府投诉，以寻求协 

助， 

•资源回收厂前方堆满许多的垃圾桶和物品，周边杂草丛生，不仅 

有碍观瞻，也成了老鼠和蚊虫滋生的温床。 

.露天堆放的瓶瓶罐罐瓶口朝 

：，往往在雨后出现积水，滋生 

蚊虫 

大熱天臭味更嚴重 
許財祥（永合成有限公司麻油醬料废業者） 

“有关回收厂就在我的工厂隔壁，他 

们没有妥善处理垃圾，引起臭味、滋生老 

鼠和蚊子，对经营食品业的我们带来极大 

影响。 

垃圾的臭味在大热天时特别严重，而 

我们又是露天晒酱油，加上有许多老鼠出 

没，无可避免有成堆的鼠粪，不仅影响我 

们申请清真认证，也会害我们遭卫生部对 

付。我就曾一度遭卫生部罚款。 

为了避免老鼠窜人工I “，我封堵排水 

沟的出口，每年6次请专家前来灭鼠，还 

买了捕鼠器来捕捉，但还是无法解决鼠患问题。 

此外，有关回收厂的员工每次以水枪清洗罗里车斗时， 

水花也会喷鹏到我的工厂；清洗垃圾槽时的污水，也会溢到路 

面。 

我曾3度向沙亚南市政厅投诉，但当局在去年8月检举后， 

却回函指对方合法经营且符合卫生，令我无奈。 

鉴于该厂周遭都是食品工厂及餐饮店，所以我希望州政府 

能关注，并指示冋收厂迁往更适合的地点。” 

每月聘專家滅蟲2次 
黃福寧（合勝食品工業有限公司業者） 

“为了防范 

鼠患，我从每月--

次聘请灭虫专家前 

来，增加到每月两 

次，且也自己购买 

老鼠药和捕鼠器对 

付，但老鼠繁殖太 

快，始终无法消 

灭。 

有关回收厂的 

垃圾在雨后散发恶 

臭，对经营食品业的我们非常不便，尤其 

卫生部对食品业非常严格，绝不允许看到 

鼠粪，惟我们尽力照顾场内的卫生，但j “ 

外却难以控制。 

我曾在卫生部官员前来时，向他们 

做过口头反映，惟至今也不见当局采取行 
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SUMMARIES
观察，有关回收厂外放有多
$5•个大垃圾槽，不仅槽内堆满许多可循环资源和垃圾，更有许多垃圾和废弃物品散布在槽外和厂前，不仅有碍观瞻，也
造成积水和滋生蚊虫等问题U业者表示，有关厂家每日从商场拖来大量垃圾，其中除了可回收的资源外，也有不少生肉、
烂菜等厨余，-经多日曝晒，就会发出浓浓恶臭他们说，-旦遇上周末，冋收厂员工就不会马上分类垃圾，这些垃圾就会被
放在室外日晒雨淋好几天。待他们恢复上班及分类后，又
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黄思汉（右六）与理事为第二十届全国仙法师公古庙联谊大会暨联欢晚宴开幕。左五起为梁炳全 

和梁德志，右四起为蔡定松和蔡金城。 

蔡定松：仙法師公古廟總會設基金 

要籌100萬助弱勢群 
(巴生2日讯）全国仙法师公古庙总会长蔡定 

松指出，总会成立至今23年，成功购买会所后，当 

务之急要提升内涵以及回馈人民。 

他于昨晚在第二十届全国仙法师公古庙联谊大 

会暨联欢晚宴上致词时说，总会已成立慈善基金， 

目标为100万令吉，希望藉此协助弱势群体，包括 

赞助清寒子弟。 

他披露，已有不少民众或善长仁翁给予支持， 

预计筹款很快就能达标。 

黄思汉：“标题党”误导读者 

另-•方面，雪州行政议员黄思汉指出，在资 

讯科技爆炸的时代，民众接获任何讯息或阅读新闻 

时，不应做“标题”读者，只读标题却不读内容。 

他说，读者不读内容，只看片面的标题，容易 

误解，尤其因此在网上分享或写上不对的评语，都 

会造成更多人误会。 

他披露，最近有•些国人刻意挑起敏感课题， 

试图制造种族紧张，希望读者往后看新闻时要深入 

和分析 

“大家一定要记得509大选全民团结的精神， 

不要再去做分化国家的事。” 

黄思汉表示，中国与美国贸易战影响全球， 

梁炳全（右一）赠送纪念品给黄思汉（左 

一)。左二起为柯金胜和梁德志。 

不过作为中立国的大马，这场贸易战纯属-•场“感 

胃”，只要疫愈后，大马的经济就能突飞猛进。 

他说，他有不少商家友人最近接获来自美国不 

少的订单，显示美国不向中国采购后，转向其他国 

家。 

他披露，大马看起来是受惠的国家，所以只要 

国人如今肯一起拼经济，大马经济一定会在明年好 

转，甚至更好。 

第二十届全国仙法师公古庙联谊大会暨联欢晚 

宴是由马来西亚仙法师公古庙总会主 

催，雪州巴生港口班达马兰师公坛主 

办，而下•届将由浮罗吉胆过港区哪 

督娘娘负责主办。 

出席昨晚的嘉宾包括班达马兰州 

议员梁德志、班达马兰新村村长柯金 

胜、大会主席梁炳全、筹委会主席蔡 

金城及其他大会顾问等。 

+马大专院校在阿联酋阿布达比举行的“2018年亚 

y�洲国际技能大赛”中大有斩获，来自大马建筑学 

院的莫哈末阿米鲁（左起）、UniKL-MFI GIATMARA的哈 

兹克，以及国家青年高技能机构的莫哈末礼端赢得金牌。 

他们在抵达吉隆坡国际机场后，向媒体展示金牌分享荣 

耀。 

大马队代表参与了 17项赛事，写下3面金牌、3面银牌 

及5面铜牌的优秀成绩。 

亞洲國際技能大賽 

大馬隊奪3金3銀5銅 
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SUMMARIES
黄思汉（右六）与理事为第二十届全国仙法师公古庙联谊大会暨联欢晚宴开幕。左五起为梁炳全
和梁德志，右四起为蔡定松和蔡金城。
 蔡定松：仙法師公古廟總會設基金
要籌100萬助弱勢群(巴生2日讯）全国仙法师公古庙总会长蔡定松指出，总会成立至今23年，成功购买会所后，当务之急
要提升内涵以及回馈人民。他于昨晚在第二十届全国仙法师公古庙联谊大会暨联欢晚宴上致词时说，总会已成立慈善基金
，目标为100万令吉，
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TADMAX霣源 
股海摆月 WJ 
文，棚约n宇用 

大型发电厂是颇受追捧的资产类型，但因投资额动辄数十亿令吉，小 

公司一般只有看的份，难有机会切分这块肥肉。 

因此，当一家市值只有1亿8000万令吉的小公司，一路过关斩将拿下[ 

造价至少30亿令吉的发电厂项目，又一次次如期通过当局审核，着实让笔:_ 

者大跌眼镜，不得不改观。 

这家公司就是TADMAX资源（TADMAX，4022,主板产业组） 

專業領軍彌補經驗缺口 

TADMAX 资源的核心业务包括伐木与 

产业发展，但眼下最受瞩目 

的当属刚萌芽的电力业务，该公司正筹备在雪州英达岛地库 

上建立一家产能介于1000至1200兆瓦的大型联合循环气体发 

电厂，造价料超过30亿令吉。 

该公司是在2016年获能源委员会（E C ) 颁发上述发电 

厂。然而，鉴于TADMAX不曾涉足电力业务，没有相关经验 

和技术，市值和财力也都只是小公司级别，市场在有关消息 

出炉后不但没给与祝福，还质疑此计划最终能否成行，毕竟 

这类发电厂向来都由国内几家资产雄厚的大公司包办。 

TADMAX之所以遭质疑其实情有可原，其前身正是政治 

色彩浓厚的新威再也(WIJAYA )，也就是十多年前因参与巴 

生港口自贸区而闻名的公司，当时的大股东为拿督斯里张庆 

信，前巫统财政拿督斯里阿都阿金和巫统加埔区会副主席拿 

督法依查亦双双在董事部扮演要角，后者更是第二大股东， 

让人难以不把该公司将与政治挂钩。 

非核心资产卖出套现 
然而，强烈政治背景没有让新威再也变得更好，管理 

失当令其财务状况和业绩连年败退，饱受投资者批评。2011 

年，新威再也控制权正式易主，土著实业家安奴亚阿当出面 

买下张庆信所持有的31%股权，崛起成最大股东，而新威再 

也亦正式易名为TADMAX资源》 

取得控制权后，安奴亚阿当开始着手整顿TADMAX， 

花几年时间将非核心资产——卖出套现，董事部也出现 

动，阿都阿金与法依查分别在2014和2016年相继辞职， 

查更出清所有持股，TADMAX的政治色彩到此终于消失，打 

开由专业人士领军的新篇章。 

而该如何从零开始推动1000兆瓦发电厂项目，解决技术 

与资金问题，让市场相信公司能胜此大任，肯定是新领导层 

上任至今的最大考验。 

不过，自2016年8月宣布获颁发电厂至今，顶着压力的 

TADMAX却一次次让市场大跌眼镜；为弥补经验缺口，该公 

司邀得电气工程专家拿督佐治马修坐镇能源部，佐治马修曾 

在国家能源（Tenaga)服务超过30年，先后参与国内多项重 

量级发电厂的兴建过程，拥有一支经验丰富的专业团队，这 

是市场忽略的重要进展。 

也因为如此，TADMAX到现在为止不曾错过当局所设下 

的任何限期与条件，如期提成各种评估报告、保证金、技术 

与商业提议、工程招标等，实际进度甚至稍微领先预期，另 

外还找到2个强而有力的合作夥伴，第一个是年营业额超过 

500亿美元的韩国电力公社（Kepco )，第二个则是雪州政府 

旗下WORLDWIDE控股，确保发电厂所需技术和财力无忧， 

让人刮目相看》 

根据上述三方今年9月签署的框架协议 

(H0A ) ,TADMAX�韩国电力和WORLDWIDE分别将持有发 

电厂的40%�25%和35%股权。另外，TADMAX在2017年年报 

中披露，联营方相信会选择发行伊斯兰债券来融资该项目。 

值得一提的是，由韩国Posco工程领衔的财团，上月中宣 

布莸联昔方诜为发电厂的雇音咅标商，并顸期若联昔协议在 

推出可負擔房產成績不俗 
S然发电厂中长期方见成果，但鉴于 

TADMAX产业业务销售表现出色，握 

有超过4亿令吉未人账销售，未来2年业绩其实 

有一•定的保障。 

该公司在甲洞和纳闽推出可负担房产取 

得不俗成绩单，其中在2017年初推介的甲洞 

Mizumi Residences公寓，首阶段推出的1512单 

位，截至今年9月已取得1216单位预定量，相当 

超过80%认购率，进度领先该公司为今年设下 

的1200单位销售目标。 

至于在纳闽的Ganggarak Permai发展项目， 

最后两个阶段的排屋和店屋亦已几近卖光，待 

动工后即可带来贡献。 

截至今年9月，Mizumi公寓的未人账销售有 

3亿7258万令吉，Ganggarak Permai最后两个阶 

段的发展值则不明，但以195间排屋和22间店屋 

计算，发展值估计不下1亿令吉，有助支撑未来 

两年业绩和现金流。 

实际上，正是因产业臂膀的强劲销售开始 

进账，TADMAX截至今年9月30日止第三季业绩 

才能更上一层楼，营业额按年扬79.2%至4617万 

令吉，带领公司转亏为盈，净赚444万令吉，这 

趋势相信还会持续一段时间。 

擁 
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TADMAX最新檔案 

上周五股价 22仙 

每股净资产 47仙 

总资产 6亿3196万令吉 

现金 2039万令吉 
(包括“其他投资”） 

总负债 2亿3622万令吉 

贷款 6573万令吉 

股本 7亿8278万股 

市值 1亿7200万令吉 

大股东 安奴亚阿当（26.43% )、 

拿督颜上廉（11.15% )、 

拿督郭文杰（译音， 

9.52%) 

法依 
明年初签署，建筑工程明年动土，发电厂料可在2023年初完 

成，一切迹象显示发电厂项目进展良好。 

8萬公頃伐木與種植權 

除 
产业业务外，TADMAX还拥有一项不可忽视的资产--面积多达8 

丨万公顷的伐木与种植权。 

上述位于印尼巴布亚省的伐木与种植权，是TADMAX在2011年耗资 

>万美元买下的资产；在有关权益下，TADMAX可在该土地上进行伐木 

；售木桐，之后则可将土地用于种植油棕，种植权记载在账面上的价值 

丨69万令吉，该公司之前曾透露打算脱售此权益。 

至于伐木权，当年估值报告显示上述8万公顷范围内的可销售木桐量 

:1100万立方米，而伐木权益记载在TADMAX账面上的价值为2亿1800 

•吉，占总资产约30%，顺利现金化对其焦点发电厂业务的融资将大有 

I，亦可能是未来业绩的潜在惊喜。 

在2017年年报中，董事部透露巳委任统筹承包商来执行相关发展工 

意味停顿多年的伐木业务可能重新开跑。资本开销方面，鉴于伐木业 

丨透过与承包商对分产量的方式来支付费用，预计不会面对太大阻力。 

总的来说，英达岛发电厂是TADMAX眼下的重中之重，若此项目进 

(利，该公司未来几年肯定不会被市场忽视，毕竟大型发电厂向来深受 

f热捧，TADMAX市值又低，很难不引起关注；不过，该公司能否及时 

丨部资产现金化，以降低发股融资压力和强化短期业绩，倒也是需要继 

療之处。 

201 8下半年《股海組合》 
公司 参考价 

(令吉） 

11月闭市价 

(令吉） 

涨幅/跌幅 

(%) 

龙马 0.68 0.53 -22.05 

科鼎控股 0.225 0.225 0.0 

佳易科技 0.155 0.115 -25.8 

EWEIN公司 0.585 0.59 +0.85 

(悬空） -- -- 0.0 
平均涨跌幅 -- -- -9.4 

前期回酬 -- -- +112.73 

总回酬 — — +103.33 

11 

《股海組合》 

虧損擴大 
月马股继续沦陷，组合 

亏损再扩大至9.4%� 

进人2018年最后一个月，马 

股前路看似依旧暗淡，市场游资继 

续吃紧；如此苛刻条件下，笔者在 

下月检讨组合时可能会调整运作模 

式，允许每月买卖股票，以根据市 

况适时进退，免得错失机会。 

有关详情，留待下月初再详细 

解释6 

會声明：股海捞月和股海组合提供的资料只供参考，志在助投资者认识一些不获证券 

行重视的小型股，和追踪相关股后续表现，不是买卖建议，任何投资决定还请先征询 

专业股票经纪的意见，盈亏自负。 

M D 

Page 1 of 2

03 Dec 2018
Sin Chew Daily, Malaysia

Author: No author available • Section: Investment Weekly • Page: 25
Printed Size: 1243.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color
ASR: MYR 39,088.05 • Item ID: MY0034474703

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



SUMMARIES
TADMAX霣源 股海摆月
WJ文，棚约n宇用大型发电厂是颇受追捧的资产类型，但因投资额动辄数十亿令吉，小公司一般只有看的份，难有机会切
分这块肥肉。因此，当一家市值只有1亿8000万令吉的小公司，一路过关斩将拿下[造价至少30亿令吉的发电厂项目，又一
次次如期通过当局审核，着实让笔:_者大跌眼镜，不得不改观。这家公司就是TADMAX资源（TADMAX，4022,主板产业
组）
 專業領軍彌補經驗缺
Large power plants are the highly sought after asset type, however small companies only have to look at it and hard to
have chance to gain profit from it as the amount of investment involved millions of ringgit. Small company like TADMAX
Resources with market capitalization at only RM180 million managed to secure a power plant project worth of at least
RM3 billion. It is learnt that the company has invited electrical engineering expert Datuk Ir. George Matthews who has
been serving for more than 30 years in Tenaga Nasional Bhd (TNB) to join the company. George Matthews had took
part in building of several heavyweight power plant projects in Malaysia.
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首辦賽會給障友更多關麗 

裝飾輪椅快樂過聖誕 

障友在 

i进行轮椅圣 

；M装饰比赛 

f时，在会场游 

「行展示他们漂 

亮的轮椅。 

|炒報道1 莊舜婷 

Q攝影| 蔡添華 

(蒲种2日讯）轮椅向来给予人们 

负面印象，甚至让人感到自卑，通过全 

马首次举办的“轮椅圣诞装饰比赛”， 

颠覆人们对轮椅的印象，让障友们坐在 

漂亮的轮椅上，欢乐提前度过圣诞节。 

配合12月3日的国际残障人士日， 

周六在蒲种特易购霸级市场停车场举办 

的“爱蒲种圣诞嘉年华”，特别进行--

项“轮椅圣诞装饰比赛”，吸引来自各 

地的18名障友参与 

“爱蒲种圣诞嘉年华”是由蒲种基 

督教会联合会团契主办，邀请了 11间蒲 

种教会团体及16个与教会相关的非政府 

组织参与。 

特易购霸级市场的各族职员也特 

别把障友的代步工具装饰得充满圣诞气 

氛，让人们对轮椅的负面印象改观，激 

发公众对轮椅的省思。 

其他出席者包括筹委会主席彭河 

祥、蒲种美门中心执行主任谢灵霖及梳 

邦再也市议员叶国荣。 

謝秀貞：促進社會對障友更包容 

美 
门残障关怀基金会总干事谢 

二秀贞受访时对星洲日报指 

出，自1992年起，联合国大会宣布每年 

12月3日是国际残障人士日，以推动残 

障人士的权利和福利，同时提升人们对 

残障人十处境的了解，包括在政治、经 

济、文化、社会、生活等各方面。 

她表示，今年的国际残障人士日 

主题是“赋予残疾人权利，确保包容与 

平等”，而此次的轮椅装饰比赛就是配 

合这个主题，希望改变人们对残障人士 

的观念，促进社会对残障人士更多的包 

容，这是全马首次举办轮椅装饰比赛。 

“对很多人来说，轮椅或许是消极 

的代号，没有人喜欢坐在轮椅上，甚至 

有很多不良于行但拒绝坐轮椅的人。” 

轮椅可改变障友生活素质 

她指出，他们也接获许多案例，如 

家长无法接受孩子坐轮椅，要逼孩子走 

路，导致孩子更加自卑，因此要透过举 

办这项活动，把每辆轮椅都打扮漂亮， 

改变人们的观念。 

“轮椅其实是一个工具，看我们如 

何去运用，就如同戴眼镜一般，眼镜可 

以改变人们的生活素质，轮椅也可以改 

变残障人士的生活素质々” 

她说，只要坐在一辆合适的轮椅 

上，障友的生活素质都会改变，得以融 

人社会，过自力的生活，而轮椅也能配 

合进行一些活动，如跳舞、打球等。只 

要运用得宜，障友就能在轮椅上进行不 

同的社交活动。 

她表示，这项活动公开给障友参 

与，所参与的是来自各地的障友，由特 

易购霸级市场的职员参与装饰及设计。 

特意购霸级市场蒲种市中心分行 

总经理马修指出，他们出动来自两个分 

行，包括蒲种市中心分行及蒲种富吉镇 

分行的45名职员参与“轮椅圣诞装饰比 

赛”，这也是他们履行社会企业责任的 

活动。 

他表示，他们也关注残障人士的需 

求，在蒲种市中心分行也雇用了两名残 

障人士职员 

众嘉宾与轮椅圣诞装饰比赛的得奖者合影，站者右起为彭河祥、叶国荣及 

黄基全；后排左起为马修及黄思汉，前排右一为谢秀贞、前排右三为冠军得主 

洪朝国。 

/、正党梳 

A邦国会 

g员黄基全表 

7K，他对于蒲 

种社区的凝聚 

力感到惊讶， 

通过举办这项 

活动可见该社 

区对于残障人 

十的关爱 

他指出， 

这项活动的成 

功举办，希望 

能成为该区的 

-项传统，每 

年持续举办下 

去。 

黃思漢：設委會改善障友福利 
州行政议员兼金麥州议员黄思汉指出，雪州 

政府在明年度的财政预算案中，拨出27万令 

吉成立残障人士行动委员会（Majlis Tindakan OKU )， 

改善及照顾残障人士的福利。 

他透露，成立该委员会是为了确保雪州政府未来 

所策划的活动、发展或项目，能真正符合残障人士的 

需求，而该委员会也将纳人残障人士的代表，他们的 

^^贝有(专达° 

他呼吁私人商家及机构与州政府配合，齐来提升 

残障人士的福利，尤其是在打造无障碍社区。 

他指出，国家基建公司再度令人失望，轻快铁蒲 

种市中心站的升降梯又再度无法操作，当天也频频接 

获障友的投诉。 

他说，基于多次向国家基建公司反映有关问题仍 

无法解决，他将向交通部长陆兆福提出有关问题，反 

映蒲种障友的不满。 

;
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鄭燕妮（34歲，巴生） 

讓更多人看見坐輪椅需求 

“汐曰高兴 

很能参 
与这项活动， 

除了有人可以 

为我们的轮椅 

装饰漂亮，最 

重要是可以让 

更多人看见我 

们的坐轮椅的 

需求。我自幼开始走路不稳，走 

路时必须有人搀扶，否则就会跌 

倒，因此要长时间外出时就必须 

以轮椅代步。” 

洪朝國（59歲，甲洞） 

讓障友走乂社會 

这Z 

••项活 

r动可 

以让社会上更多 

人关注残障人 

十，让残障人士 

能走人社会、融 

入社会。我想让 

更多人知道，其 

实残缺了不一定 

要躲在家里。我 

从14岁开始行动不便，曾躲在家中 

多年不敢出门，自20年前开始融入 

社会，学会自力生活。我希望能举 

办更多类似活动，让更多人关注到 

残障人士的需求。” 
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SUMMARIES
|炒報道1 莊舜婷 |Q攝 影|
蔡添華(蒲种2日讯）轮椅向来给予人们负面印象，甚至让人感到自卑，通过全马首次举办的“轮椅圣诞装饰比赛”，颠覆人
们对轮椅的印象，让障友们坐在漂亮的轮椅上，欢乐提前度过圣诞节。配合12月3日的国际残障人士日，周六在蒲种特易
购霸级市场停车场举办的“爱蒲种圣诞嘉年华”，特别进行--项“轮椅圣诞装饰比赛”，吸引来自各地的18名障友参与“爱蒲种
圣诞嘉年华”是由蒲种基督教会联

Page 2 of 2

03 Dec 2018
Sin Chew Daily, Malaysia

Author: No author available • Section: Nation • Page: 2 • Printed Size: 591.00cm²
Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color • ASR: MYR 18,473.00
Item ID: MY0034474780

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



Page 1 of 1

03 Dec 2018
Makkal Osai, Malaysia

Author: No author available • Section: News • Page: 16 • Printed Size: 862.00cm²
Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color • ASR: MYR 5,642.18
Item ID: MY0034476896

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



Page 1 of 1

03 Dec 2018
Makkal Osai, Malaysia

Author: No author available • Section: News • Page: 6 • Printed Size: 697.00cm²
Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color • ASR: MYR 4,562.18
Item ID: MY0034477477

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



Page 1 of 1

01 Dec 2018
Malaysian Nanban, Malaysia

Author: No author available • Section: News • Page: 2 • Printed Size: 233.00cm²
Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color • ASR: MYR 1,355.64
Item ID: MY0034473209

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



Page 1 of 1

01 Dec 2018
Malaysian Nanban, Malaysia

Author: No author available • Section: News • Page: 2 • Printed Size: 404.00cm²
Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color • ASR: MYR 2,350.55
Item ID: MY0034473206

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



Page 1 of 2

01 Dec 2018
Tamil Malar, Malaysia

Author: null • Section: NEWS • Page: 1,3 • Printed Size: 1199.00cm² • Region: KL
Market: Malaysia • Photo: Full Color • ASR: MYR 5,544.51 • Item ID: MY0034473153

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



Page 2 of 2

01 Dec 2018
Tamil Malar, Malaysia

Author: null • Section: NEWS • Page: 1,3 • Printed Size: 1199.00cm² • Region: KL
Market: Malaysia • Photo: Full Color • ASR: MYR 5,544.51 • Item ID: MY0034473153

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.




